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ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنید جلالی معاون استاندار کرمان:

کمیته های تخصصی ستاد کرونا 
 در استان فعال شوند
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گزارش کاغذ وطن از وضعیت آب شرب در استان کرمان

هدر رفت ۲۵درصدی در شبکه آب شرب کرمان

 آسیب های اجتماعی مانند موریانه هستند
نشست حمایت گری اجتماعی در حاشیه شهر کرمان 
با دستور کار پیگیری و حل معضل بیکاری در محله 

سرآسیاب فرسنگی برگزار شد
اجتماعی  دفتر  سرپرست  احمد  یوسفی  کوروش   .

بطه گفت:  و فرهنگی استانداری کرمان در این را
آسیب های اجتماعی که در حاشیه شهر رخ می دهد 
باید حل شود، در غیر این صورت به کل شهر گسترش 
می یابد و همه شهروندان به نحوی درگیر می شوند.

آسیب های  بیان  کرد:   و  ا
اجتماعی مانند موریانه هستند 

و توجه نکردن به آن ها به افزایش جرم و جنایت در شهر 
منجر می شود.

 سرپرست دانشگاه علوم پزشکی کرمان:

تا شهریورماه دوز یادآور واکسن 
 کرونا را تزریق کنید

هشدار استاندارد کرمان 
درباره شرکت های 

 عرضه آسانسور

پورابراهیمی نماینده مردم کرمان با اشاره به لزوم بازسازی هر چه سریع تر خط ریلی یزد به 
کرمان گفت:انتظار می رود بازسازی مسیر ریلی یزد به کرمان تا پایان سال به اتمام برسد. 

محمدرضا پورابراهیمی در نشست مشترک با مدیرکل راه آهن استان کرمان که به منظور 
بررسی طرح های توســعه خطوط ریلی و بازســازی خطوط مرتبط با مسیرهای موجود 

برگزار شد،اظهار داشت: تاکید ما بر بازسازی هر چه ســریع تر خط ریلی مسیر یزد 
به کرمان است.

نماینده مردم کرمان: مسیر ریلی یزد 
 به کرمان تا پایان سال بازسازی می شود

سرپرست دانشگاه علوم پزشــکی کرمان گفت:افرادی  که حدود 
۵۰ یا ۶۰ روز از تزریق واکسن دوز سوم آنها می گذرد می توانند 

دوز ســال ۱۴۰۱ را دریافت کنند و بدانید که همچون آنفلوآنزا باید ســالیانه تزریق 
واکسن کرونا داشته باشیم و مردم باید تا پایان شهریورماه دوز یادآور را دریافت کنند.

 دکتر مهدی احمدی نژاد در جلســه ســتاد مقابله بــا کرونای اســتان کرمان افزود: 
سیر کرونا بعد از پوشش مناسب واکسن، نزولی شد.
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سه مجتمع خدماتی و رفاهی 
بین راهی در جنوب کرمان؛ 

 آماده افتتاح
معاون راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب اســتان کرمان 
گفت: با هدف ایجاد تردد ایمن و بسترسازی برای استراحت و 

توقف رانندگان و مسافران در جاده های جنوب کرمان ۱۰ مجتمع خدماتی و رفاهی در جاده های 
بین شهری جنوب کرمان در دست ساخت است  و ۳ مجتمع خدماتی و رفاهی به زودی  به چرخه 

خدمات دهی جاده ای در شهرستان جیرفت اضافه خواهند شد. 
الیاس رســولی افزود: برای ســاخت این ۳ مجتمــع خدماتی و رفاهی بخــش خصوصی و با 
حمایت های اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان بیش از ۱۵ میلیارد تومان 

هزینه کرده و برای ۴۵ نفر بصورت مستقیم شغل ایجاد شده است .

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید

صفحه 8 را 
بخوانید
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بافت تاریخی شهر کرمان  بافت تاریخی شهر کرمان  
در حال جان کندندر حال جان کندن

2

خسارت شن های روان 
در شرق کرمان

پایان عملیات جست وجو در جنوب کرمان:
۲ کودک فوت شدند؛ مادر در سلامت

سرپرست شهرداری منوجان 
 از سمت خود کناره گیری کرد 

مدیرکل دفتر امور بیایان سامان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور :خسارت 
شنهای روان در فهرج ، ریگان ، بم قابل توجه است

 به گزارش خبر گزاری صداوسیما مرکز کرمان مدیرکل دفتر امور بیایان سامان 
منابع طبیعی و آبخیزداری کشور در حاشیه  کارگاه بیایان زدایی  با حضور 
مدیران کل مناطبع طبیعی و آبخیزداری استان های هرمرگان ، کرمان ، 
سیستان و بلوچستان که در فهرج برگزار شد گفت : در کشور  بیش از ۳۰ میلیون 
هکتار تحت تاثیر فرسایش بادی است که از این میزان حدود ۱۴ میلیون هکتار 
بعنوان مناطق خسارت زای شن های روان به اراضی کشاورزی و مناطق مسکونی 

، جاده ها ،خطوط راه آهن و هرگونه تاسیسات منابع زیستی انسانی است.
وحید جعفریان  افزود: این خسارت در بعضی از مناطق و در بم ، فهرج و ریگان 
قابل توجه است و  غلبه شرایط بیابانی  مهاجرت از این مناطق و چالش های 

حاشیه نشینی در شهر های بزرگتر را در پی دارد.
 به گفته وی برنامه جامع در حوزه مدیریت مناطق بیابانی کشور در حال نهایی 
شدن است و در این برنامه برای هریک از چهره های زمین شناسی از نظر 
ژئومورفولوژی و بیابانی  الگوی روشن از نظر نحوه احیا و نگهداری و بویژه نحوه 
بهره برداری اقتصادی از آن با تکیه با دانش بومی و ظرفیت های که در حوزه های 

دانش بنیان و حوزه های دانشگاهی و...وجود دارد .

مدیرعامــل جمعیــت هــال احمــر 
ــات  ــان عملی ــان از پای اســتان کرم
۴۴ ســاعته جســت وجوی مــادر 
و فرزنــدان مفقــود شــده در 
شهرســتان عنبرآبــاد خبــر داد.

بــط عمومــی  بــه گــزارش روا
جمعیــت هــال احمــر اســتان 
ــرد:  ــان ک ــاح بی ــا ف ــان، رض کرم
ــادر  ــک م ــود شــدن ی ــی مفق در پ

و ۲ تــن از فرزندانــش در عنبرآبــاد 
ــاه جــاری،  در روز یکشــنبه ۵ تیرم
ــات  ــای امدادونج ــه نیرو ه بافاصل
ــه محــل  ــر ب ــال احم ــت ه جمعی

ــدند. ــزام ش ــه اع حادث
ــم  ــه ۲۲ تی ــه اینک ــاره ب ــا اش وی ب
ــه  ــنبه ب ــات از روز یک ش امدادونج
صــورت متوالــی بــه محــل حادثــه 
اعــزام شــدند، افــزود: ظهــر دیــروز 

ز ۴۴ ســاعت  سه شــنبه پــس ا
عملیــات جســت وجوی مــداوم، 
ایــن عملیــات بــا پیــدا شــدن 

ــید. ــان رس ــه پای ــن ب مفقودی
ــد  ــه جس ــه اینک ــاره ب ــا اش وی ب
توســط  له  ســا یــک  کــودک 
ــی  ــای هــال احمــر و مردم نیرو ه
ــدا  ــان پی ــارگاه منوج ــه ب در منطق
ــروز  ــر دی ــت: ظه ــود، گف ــده ب ش

جســد کــودک ســه ســاله نیــز 
اســتان  دریــای  ســواحل  در 
هرمــزگان توســط خانــواده اش 

پیــدا شــد.
وی خاطرنشــان کــرد: مــادر 
ــواحل  ــز در س ــودک نی ــن ۲ ک ای
هرمــزگان در کنــار جســد کــودک 
ــه  ــچ گون ــدون هی ــاله، ب ــک س ی

ــیبی پیــدا شــد. آس

ن  ز سمت خود به عنوا ر منوجان طی نامه ای ا رعی سرپرست شهردا منصور زا
شهردار این هر کناره گیری کرد.

او در این نامه که خطاب به اعضای شورای شهر منوجان نوشته؛ دلیل خود جهت 
این اقدام را نداشتن شرایط احراز مدرک تحصیلی خود برای تصدی شهرداری 
 توسط معانت امورعمرانی در شورای حل اختاف استانداری عنوان کرده است.
زارعی در ادامه از شورای شهر منوجان خواسته تا نسبت به انتخاب شهردار جدید 

اقدام کنند.
با توجه به نامه معاونت امورعمرانی مبنی بر عدم شرایط احراز مدرک تحصیلی 
ر در شورای حل اختاف استان خواهشمند  ینجانب بر تصدی به سمت شهردا ا

است نسبت به انتخاب شهردار اقدام نمایید.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱۴۰۱ مــاه   تیــر   ۰8 چهارشــنبه          ۱۲۶۲ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

بافت تاریخی کرمان در حالی یکی از غنی ترین مجموعه های 
تاریخی کشور محسوب می شود که به دلیل بی توجهی در حال 
تبدیل شدن به مجموعه های آپارتمانی است

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
مناقصه واگذاری امورپزشکان عمومی اورژانس و بخش سوختگی بیمارستان شفادانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی کرمان 

دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار
شماره مناقصه: 
40/26/4/1401

مناقصه واگذاری امورپزشکان عمومی اورژانس و بخش سوختگی بیمارستان شفاموضوع مناقصه
دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات الکترونیکی 
www.setadiran.ir دولت
ب( پایگاه ملی مناقصات   

    http://iets .mporg.ir
)صرفاً جهت مشاهده(

26/131/500/000 ریالبرآورد یکساله )ریال(

1/306/575/000 ریالتضمین شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14/30روزسه شنبه مورخ 1401/04/14دریافت اسناد

تا ساعت 14/30روزشنبه  مورخ1401/04/25آخرین مهلت بارگزاری اسناد و پیشنهادها در سامانه ستاد ایران

از ساعت 12/30 روز یکشنبه مورخ1401/04/26بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت 10 روز چهار شنبه  مورخ 1401/04/15 در محل  بیمارستان شفا برگزار خواهد شد.

محل تسلیم اصل پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

 )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی: 1343848

بحران کم آبی را جدی بگیریم

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  مناقصه
شماره 84 / ب/ 04 – 1401م

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه موضوع: حفر 4 حلقه چاه به نام های )بند چاه رضا، جابجایی سورگ آباد، گلوآزاد شهر و زیارت بچه شهرستان 
قلعه گنج( را با براورد  16.236.409.172 ریال و  مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : 811.820.460 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر 
و به شماره 2001005963000131 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به  برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشته آب و همچنین 

صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی، دعوت می شود.

دعوت می شود جهت دریافت اسناد مناقصه تا ساعت 19روز یکشنبه مورخ 1401.04.12 به سامانه ستاد مراجعه نمایند.
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ 1401.04.07  می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : ساعت 19:00 روز پنج شنبه مورخ 1401.04.23

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت : ساعت 12:00 روز پنج شنبه مورخ 1401.04.23 
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10:30 صبح روز شنبه مورخ  1401.04.25

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - 021 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

چرخ زندگی بدون آب از حرکت می ایستد ، زندگی با آب جریان دارد

ول
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چهارشنبه 08  تیر ماه 1401

نماینده مردم کرمان: مسیر ریلی یزد 
به کرمان تا پایان سال بازسازی می شود

نماینده مردم کرمان با اشاره به لزوم بازسازی هر چه سریع تر خط ریلی 
یزد به کرمان گفت:انتظار می رود بازسازی مسیر ریلی یزد به کرمان تا 
پایان سال به اتمام برسد.محمدرضا پورابراهیمی در نشست مشترک با 
مدیرکل راه آهن استان کرمان که به منظور بررسی طرح های توسعه 
خطوط ریلی و بازســازی خطوط مرتبط با مسیرهای موجود برگزار 
شد،اظهار داشت:تاکید ما بر بازسازی هر چه سریع تر خط ریلی مسیر 
یزد به کرمان است. او با اشاره به اینکه ۴۵ کیلومتر این مسیر به شدت 
نیازمند بازسازی است، افزود:این مسئله در سازمان برنامه و بودجه و با 

حضور رئیس راه آهن به جمع بندی نهایی رسیده است.
نماینده مردم کرمان  و  راور در مجلس افزود:درخواست داریم هرچه 
سریع تر پس از امضای سند تامین مالی مرتبط با این حوزه،اقدامات 
اجرایی انجام شود. او با پیشــنهاد اینکه حداکثر ظرف ۱۰ روز آینده 
اقدامات اجرایی در دســتور کار قــرار بگیرد،ادامه داد:انتظار داریم تا 
پایان سال این کار به اتمام برســد و در نوروز ۱۴۰۲ بهره برداری از آن 
انجام شود. پورابراهیمی با بیان اینکه با این اقدامات متوسط سرعت 
قطار افزایش خواهد یافت،تاکید کرد:موضوع دیگر مسیر ریلی کرمان 
به سیرجان است که در حال اجرا است. او با اشاره به اینکه اعام شد این 
پروژه حدود ۵۰ درصد اجرا شده و در محدوده بردسیر نیازمند تسریع 
است،بیان کرد:این خط ریلی فاصله زمانی حمل بار از کرمان به بندرعباس 
را به میزان یک دوم کاهش می دهد و باید زودتر عملیاتی شود تا در هزینه 
و زمان صرفه جویی شود. رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه 
اصاح خطوط ریلی ایرانشــهر به فهرج مسئله دیگر است که باید در 
دستور کار قرار گیرد،توضیح داد:با توجه به لزوم اجرای این طرح به دلیل 
فاصله زمانی حمل بار از چابهار به مرکز و شمال غرب کشور که مهم ترین 
محور ترانزیتی جمهوری اســامی در آسیا محسوب است،پیشنهاد 
می شود مطالعات اصاح این خط و مسیر کرمان انجام شود تا در سفر 

رئیس جمهور به عنوان مصوبه در دستور کار قرار گیرد.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی کرمان:
تا شهریورماه دوز یادآور واکسن کرونا را 

تزریق کنید
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت:افرادی که حدود ۵۰ یا ۶۰ 
روز از تزریق واکسن دوز سوم آنها می گذرد می توانند دوز سال ۱۴۰۱ را 
دریافت کنند و بدانید که همچون آنفلوآنزا باید سالیانه تزریق واکسن کرونا 

داشته باشیم و مردم باید تا پایان شهریورماه دوز یادآور را دریافت کنند.
دکتر مهدی احمدی نژاد در جلسه ستاد مقابله با کرونای استان کرمان 

افزود:سیر کرونا بعد از پوشش مناسب واکسن، نزولی شد.
او از افزایش تعداد موارد مبتا در استان سخن به میان آورد و اظهار کرد:در 
حال حاضر فقط ۴۴ نفر مبتا )قطعی و مشکوک( در بیمارستان افضلی پور 
بستری هستند که ابتای ۱۳ نفر آنها قطعی است و دو نفر آنها در بخش 
ICU بستری هستند. به گفته سرپرست دانشگاه علوم پزشکی کرمان در 
هفته قبل ۲۳ نفر مبتای قطعی به کرونا در استان کرمان بوده و این در 
حالی است که هفته ماقبل آن ۱۰ نفر و در سه هفته قبل ۹ نفر مبتای 
قطعی به کووید ۱۹ در استان بوده است. او از فوت سه نفر در هفته گذشته 
به دلیل ابتا به کرونا در اســتان خبر داد و عنوان کرد: در دو هفته قبل 
یک نفر و در سه هفته قبل اصا مورد فوتی به دلیل ابتا به کووید۱۹ در 
استان کرمان نداشتیم.گفتنی است که از ۲۳ نفر مبتای قطعی در هفته 
گذشته ۶ مورد در سیرجان،در حوزه دانشگاه علوم پزشکی جیرفت دو نفر، 
در حوزه دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان یک نفر داشته اند. احمدی نژاد 
اظهارداشت:تعداد مبتایان با شیب مایم در حال افزایش است،اما این 
موضوع جای نگرانی ندارد و با همکاری آحاد مردم قابل کنترل است. طبق 
اعام سرپرست دانشگاه علوم پزشکی کرمان تاکنون حدود ۹۱ درصد 
دو ز اول، 8۰ درصد نوبت دو و ۵۳ درصد افراد بالای ۱۲سال استان دوز  
سوم واکسن کرونا را دریافت کرده اند. او همکاری ها برای تزریق دوز سوم 
کرونا را غیرقابل قبول دانست و بیان کرد: شرایط استان قابل قبول است و با 
همکاری جمعی می توان بیماری را در همین مرحله کنترل کنیم لذا باید 

پوشش واکسیناسیون افزایش داد.

بافـت تاریخـی کرمـان در حالـی یکـی از 
غنی تریـن مجموعـه هـای تاریخـی کشـور 
محسـوب می شـود که به دلیـل بی توجهـی در 
حال تبدیل شـدن بـه مجموعه هـای آپارتمانی 

اسـت.
مهر- شـهر کرمان یکـی از غنی تریـن بافت های 
تاریخـی کشـور را در خـود جـای داده اسـت، 
شـهر کنونی کرمـان حول بافـت تاریخی شـهر 
احـداث شـده اسـت. در واقـع پـس از تشـکیل 
هسـته مرکزی بازار در کرمان در دوران مختلف 
تاریخـی بخش هایـی بـه این بـازار افزوده شـده 
و خانه هـای مـردم نیـز در اطـراف همیـن بـازار 
سـاخته شـده و حـالا در هسـته مرکـزی شـهر 
کنونی کرمـان بافـت تاریخی قرار گرفته اسـت.
در هر هکتار بافت تاریخی کرمان 50 نفر 

زندگی می کند
شـهر کرمـان ۱۳ هـزار هکتـار وسـعت دارد و 
جمعیتی معـادل ۷۰۰ هزار نفـر را در خود جای 
داده اسـت امـا هیـچ گونـه تناسـبی در زمینـه 
توزیـع جمعیـت در ایـن شـهر برقـرار نیسـت 
و جالـب اینجاسـت کـه در هـر هکتـار بافـت 
فرسـوده و تاریخی کرمـان فقط ۵۰ نفـر زندگی 

. می کننـد
مجموعـه ای غنـی از کوچـه و معابـر و خانه ها و 
میدان تاریخـی که شـامل حمام هـای تاریخی، 
آب انبـار و مسـاجد می شـود امـا در دهه هـای 
اخیر بـی توجهی و شـعارهای بی عمل در شـهر 
کرمـان منجر بـه تخریب بخـش گسـترده ای از 
خانه های تاریخی شـده اسـت و البته جـای این 
خانه هـا آپارتمان ها و برج های مسـکونی سـر از 
خـاک برداشـته اند و منظـر بافت تاریخی شـهر 
کرمـان را مخدوش کرده اند و مشـخص نیسـت 
چه کسـی مجوز ایـن سـاخت و سـازها را صادر 

کرده اسـت.
مهاجرت مردم بومی از بافت تاریخی و 

سکونت اتباع بیگانه در خانه های قدیمی
اگر بگوییـم بافت تاریخی و پیوسـتگی این بافت 
در کرمان بـه صورت کامل از دسـت رفته اسـت 
سـخنی به گزاف نگفته ایـم، تخریـب خانه های 
تاریخی در مناطق مختلف و سـاخت و سازهای 
غیـر همگون موجـب شـده محله هـای تاریخی 

کرمان از یکدیگر دور شـوند.
مـردم بومی کرمـان از بافـت تاریخـی و کهن به 
سـمت مناطـق غـرب شـهر مهاجـرت کرده اند 
و در مقابـل خانه هـای تاریخـی کـه گاه قدمتی 
بیـش از ۳۰۰ سـال دارنـد بـه انبـار و یـا مرکـز 
اقامـت افغانسـتانی ها تبدیـل شـده اند و هویت 

خـود را از دسـت داده اند.
خانه هـای تاریخـی در مرکـز، شـرق و جنـوب 
شـرق و پراکنـده هسـتند امـا گاه در همیـن 
قسـمت ها هـم می تـوان تخریـب خانه هـای 
قدیمـی و سـاخت و سـاز برج هـای مسـکونی را 
در لابه بـای خانه هـای تاریخی مشـاهده کرد.
هـر چنـد شـهرداری بافـت قدیـم در کرمـان 
تشـکیل شـده و میراث فرهنگـی و اسـتانداری 
کرمان نیز شعارهایی در راسـتای تغییر کاربری 
و بازسـازی بافت تاریخـی کرمان داده می شـود 
امـا در بهتریـن حالـت همـه ایـن دسـتگاه ها 
خـود را کنـار مـی کشـند و از بخـش خصوصی 
می خواهنـد وارد گـود شـود و سـرمایه گذاری 

کنـد.
پاس کاری خانه های تاریخی 

بین ادارات مختلف
ایـن روزها البته رشـد پـی در پـی آپارتمان های 
کوچـک و بـزرگ و رنگارنـگ در لابـه لای 
خانه هـای تاریخـی شـهر عـادی شـده و حتـی 
پارکینگ های بـزرگ طبقاتـی اکثراً نیمـه کاره 
کـه بـا مجـوز نیـز سـاخته شـده اند بـا بناهـای 

تاریخـی شـهر پهلـو بـه پهلـو می زنـد.
در حالـی کـه یـزد بـه واسـطه همیـن بافـت 
تاریخی ثبـت جهانی شـده و سـالانه میلیاردها 
تومـان درآمـد از طریـق گردشـگری کسـب 
می کنـد در کرمـان همـه چیـز بیـن ادارات 

پـاس کاری می شـود.
مدیـرکل میـراث فرهنگـی کرمـان با اشـاره به 
کمبـود اعتبارات بـرای مرمـت بافـت تاریخی و 
خصوصـی بـودن بخشـی از ایـن مناطـق گفت: 
ما از بخـش خصوصی بـرای مرمت ایـن مناطق 
از شـهر و تغییـر کاربـری ایـن خانه هـا حمایت 
می کنیـم. فریـدون فعالـی افـزود: تمـام تاش 
خود را برای حفاظت از بافـت تاریخی انجام داده 
و اقداماتـی برای مشـخص کردن حریـم بناهای 
ثبت ملی انجام شـده و بخشـی از وضعیت فعلی 

بافت تاریخی ناشـی از گذشـته اسـت.
وی عنـوان کـرد: مـا از بخـش خصوصـی بـرای 
بازسـازی خانه هـای تاریخـی و تغییـر کاربـری 
ایـن خانه هـا دعـوت می کنیـم و بـا توجـه بـه 
کنتـرل کرونا و افزایش ورود گردشـگران سـعی 

می کنیـم ایـن رونـد را رونـق دهیـم.
1800 هکتار بافت تاریخی 

در کرمان وجود دارد
وی گفـت: مطابـق قانـون همـه دسـتگاه های 
دولتـی بایـد بـرای حراسـت و حفاظـت از بافت 

تاریخـی همـکاری کننـد.

وی یکـی از نیازهای کرمـان را مطالعـات دقیق 
و طـرح جامـع بافـت تاریخـی دانسـت و گفت: 
در نهایـت نهادهـای مختلـف بایـد بـرای احیا و 
حراسـت از ایـن بناهـا همـکاری کننـد. ضمـن 
اینکـه بایـد شـرایط سـرمایه گـذاری بخـش 

خصوصـی را هـم فراهـم کنیـم.
فعالـی بیـان کـرد: هـزار و 8۰۰ هکتـار بافـت 
تاریخـی در کرمـان وجـود دارد می توانـد بـه 
گنجینـه ای بـرای اسـتان کرمـان تبدیل شـود 
و موجـب جـذب گردشـگر و رونـق صنعـت 
گردشـگری شـود. محمـد ایرانمنـش یکـی از 
فعـالان میـراث فرهنگی کرمـان اظهارداشـت: 
آنچـه هـم اکنـون بـر بافـت تاریخـی کرمـان 
گذشـته اسـت بسـیار اسـفناک اسـت نـه در 
دوره های گذشـته و نه هـم اکنون هیـچ اقدامی 
بـرای سـاماندهی بافـت تاریخـی انجـام نشـده 
اسـت. وی افزود: حتی برای حفاظـت از بناهای 
شـاخص تاریخـی هـم حساسـت وجود نـدارد، 
مثـاً جـاده را از کنـار تخـت درگاه قلـی بیگ و 
گنبـد جبلیـه و باغ های تاریخـی عبـور داده اند، 
در مجـاور بـازار تاریخـی کرمان یـک پارکینگ 
غول پیکر نیمـه کاره وجود دارد کـه دقیقاً دیوار 

بـه دیـوار بـازار قلعـه محمود اسـت.
وی گفت: مجاور کاروانسـرای جـر بناهای چند 
طبقـه و نوسـاز احداث شـده کـه هیچ تناسـبی 
با بافـت تاریخـی نـدارد. حتی بـاغ هرنـدی هم 
که وعده بهسـازی اش داده شـده بود رها شـده 
اسـت حـالا انتظـاری بـرای سـاماندهی بافـت 

تاریخـی وجود نـدارد.

وی گفـت: اکثـر بناهـای تاریخـی اطـراف بازار 
بـا انبـار اصنـاف تبدیـل شـده اسـت و در حـال 
ویرانـی اسـت و هیچکـس هـم از ایـن خانه هـا 
سـراغی نمی گیـرد.  ایرانمنـش بیـان کـرد: در 
مجاور باغ لله کـه از محله هـای تاریخـی کرمان 
اسـت خانه ها به افغانسـتانی ها اجاره داده شـده 
همین مسـاله در کنار بـازار قلعه دیده می شـود 
به طـوری کـه وقتـی وارد این منطقه می شـوید 

بـه نـدرت یـک ایرانـی می بینید.
وی گفـت: بافـت تاریخـی کرمان هـم منظرش 
مورد هجمه قـرار گرفته و هم بناهـا و هم هویت 

این منطقه از دسـت رفته اسـت.
این فعال گردشـگری گفت: در کنـار قلعه دختر 
و قلعـه اردشـیر در چنـد متـری ایـن قلعه هـا 
زمیـن فوتبـال ایجـاد شـده اسـت و کسـی هم 
برای جلوگیری از ایـن کار اقدامی نکرده اسـت.
وی گفـت: در اطـراف همین قلعه هـا حجم قابل 
توجهـی از زمین هـای خالـی وجـود دارد کـه 
ناشـی از تخریب خانه های قدیمی اسـت همین 
مسـاله در اطراف مسـجد امـام نیز وجـود دارد و 
نه اینکـه بگوییم خانه ها تخریب شـده اسـت در 
برخی از مناطق محله هـا از بیـن رفته اند و جای 

آنها آپارتمان سـاخته شـده اسـت.
بافـت تاریخـی کرمـان در حالـی از دسـت رفته 
اسـت و در مرحله اسـفناکی رها شـده است که 
چشـم طمع انبوه سـازان به این مناطـق دوخته 
شـده اسـت و با اینکه کرونا تقریباً تمام شـده اما 
هیچ طرح و برنامـه مدونی بـرای بهبود وضعیت 

کنونـی وجود نـدارد.

رئیس دادگستری رفسنجان گفت:بیشترین کاهش 
جمعیت کیفری استان کرمان متعلق به رفسنجان 

بوده و کمترین زندانی مالی در کل استان را دارد.
حجه الاسام محمد مهدی  پورمحمدی با بزرگداشت 
مقام شــامخ شــهدای هفت تیر و شهید بهشتی 
در خصــوص خصایــص اخاقی شهید بهشــتی 
اظهار داشت: شهید بهشتی یکی از نوابغ زمان ما بود 
و بعد از حضور امام بیشترین تاثیر را در انقاب ما و 
شکل گیری نظام و ســازماندهی برنامه ها داشت و 

معتقد به قانون و کار تشکیاتی بود.
او با اشاره به مقایسه عملکرد دادگستری رفسنجان 
ادامه داد: در ســال ۹۹ ورودی دادگستری ۴8 هزار 
پرونده بود که در سال ۱۴۰۰با کاهش ۴هزار ورودی 
مواجه بودیم اما در ابتدای سال ۱۴۰۱در مقایسه با 
سال قبل ورودی پرونده های دادگستری پنج برابر 
افزایش یافته اســت.  رئیس دادگستری رفسنجان 
با بیان اینکه کار قضات بسیار دشــوار بوده و قاضی 
جاهل بین دو عالم در هر پرونده است،ابراز داشت: کار 
قضا تعطیلی ندارد و امکان ندارد یک قاضی بخواهد 
تصمیمات را در محل کار بگیرد؛با وجود همه تاش ها 

در کشور در بین تمام وزارتخانه ها پایین ترین میزان 
حقوق در بخش اداری مربوط به وزارت دادگستری، 

جهاد کشاورزی و وزارت کشور است.
او با بیان اینکه شهرستان رفسنجان بعد از مرکز استان 
بیشترین تعداد وکا را دارد و این نعمت بزرگی است 
و وجود وکا را مغتنم می شماریم،افزود: آمار ازدواج و 
طاق در رفسنجان در مقایسه سال ۱۴۰۰ با سال 
۱۳۹۹، تعداد هزار و ۹۰۲ ازدواج در سال ۹۹ داشتیم 
که در ســال ۱۴۰۰ این تعداد به هزار و ۹۴۲ مورد 

رسیده است.
 پورمحمدی با اشاره به اینکه در رفسنجان رشد در آمار 
طاق نداشته و در آمار ازدواج رشد داشته ایم بیان کرد: 
اگر در خانواده ابتدای مشاجره اقدامات مالی انجام 
شود امکان برگشت به زندگی مشترک کمتر از زمانی 
است که در ابتدا بدون اقدامات مالی اقدام به مشاوره و 

حل و فصل انجام می شود.
او یکی از اهداف بزرگ قوه قضائیه و شــورای حل 
اختــاف را ترویج فرهنگ صلح و ســازش خواند و 
عنوان کرد: از زمان ریاست آیت الله رئیسی بر قوه قضائیه 
بحث توسعه حکمین قرآنی پیش گرفته شد و در 

شهرستان رفســنجان 8 گروه با ۲۵۰ نفر حکمین 
قرآنی و مصلحین تشکیل شده است.

رئیس دادگستری رفسنجان در خصوص روند کار 
حکمین و مصلحین قرآنی تاکید کرد: دادگستری 
پرونده ها را به این گروه ها ارجــاع داده و تاکنون 8۰ 
درصد از پرونده ها منجر به صلح و سازش شده است و 

این نشانه تاثیر حکمین و مشورت است.
او با اشاره به اینکه بیشترین کاهش جمعیت کیفری 
استان کرمان متعلق به شهرستان رفسنجان است، 
افزود: کمترین زندانی مالی در کل اســتان کرمان 
نسبت به جمعیت متعلق به رفسنجان است و در این 

شهرستان زندانی مهریه و نفقه وجود ندارد.
درادامه ایمان شهسواری دادستان عمومی شهرستان 
رفسنجان نیز با اشاره به اینکه شهرستان رفسنجان 
از نظر جمعیــت و وســعت یکــی از بزرگ ترین 
شهرستان های استان است اظهار داشت: حوزه قضایی 
ما از بعد از مرز شهر کرمان تا مرز استان یزد ادامه دارد با 
مردمی با فرهنگ ها متنوع و جمعیتی فراوان،قسمتی 
از حوزه قضایی ما کوهستانی و قسمتی کویری است 

و تنوع وقوع جرایم بسیار متنوع است.

او افزود: در قســمت کویری تصرفــات اراضی ملی 
را داریــم بــرای کاشــت درختان پســته و در 
قسمت کوهستانی ویا سازی و شکار غیر مجاز و در 

حوزه ترانزیت مواد  مخدر نیز قرار داریم.
دادستان رفسنجان با اشاره به اینکه در بحث قضایی 
در ســال ۱۴۰۰ در مجموع ۱۷ هزار پرونده ورودی 
و خروجی داشتیم و در حوزه جرایمی که در سطح 
شهرستان رخ می دهد بیشترین وقوع جرم در بحث 

سرقت و جرایم علیه اشخاص است.
او در ارتباط با همکاری هایی که دادســتانی با سایر 
ادارات برای مقابله با جرایم داشــته ابراز داشت: در 
حوزه منابع طبیعی، رفع تصرف ۱۱ هکتار از اراضی 
ملی و در حوزه راه و شهرسازی ۹ مورد اراضی ملی 
در شهر رفســنجان به میزان ۱۰۶ هزار متر مربع 
رفع تصرف صورت گرفته است. شهسواری با اشاره 
به تشــکیل پرونده کیفری دادســرای رفسنجان 
تصریح کرد:دادســرای رفسنجان مهم ترین ارتباط 
را با پلیس داشته و ۴ کانتری شهرستان رفسنجان 
به صورت الکترونیک با شعب دادسرای رفسنجان 

در ارتباط هستند.

 بافت تاریخی شهر کرمان در حال جان کندن

“رفسنجان” بیشترین کاهش جمعیت کیفری استان کرمان را دارد

همزمان با هفته قوه قضائیه:
دفتر مشاوره حقوقی و کانون صلح و 

سازش بسیج حقوقدانان کرمان فعال شد
با حضور رییس کل محاکم عمومی و انقاب کرمان،رئیس بسیج حقوقدانان 
سپاه ثارالله و جمعی از قضات،دفتر مشاوره بسیج حقوقدانان افتتاح شد. 
رئیس کل محاکم عمومی و انقاب کرمان گفت:خداوند عنایت خاصی 
به بندگان خود دارد و به یقین هر فردی که به بندگان خدا کمک کند، 
مورد عنایت ویژه خداوند قرار می گیرد و از این رو می توان گفت قضات و 
کارکنان دستگاه قضایی که مرجع مهم مراجعات مردم هستند، در صورت 
توجه به کرامت مراجعان و تاش برای رفع مشکات آن ها مشمول توجه 
و عنایت خاص خداوند خواهند بود. حجه الاسام محمد امیر ابراهیمی 
می گوید:همان گونه  که قانون، دادگاه خانواده،قضات و کارکنان این حوزه را 
به صورت ویژه مد نظر قرار داده است،باید به جایگاه این دادگاه ها نیز توجه 
شود و زمینه ای فراهم گردد با ارائه مشاوره ها و راهنمایی های تخصصی از 
جدایی زوجین جلوگیری شود. او گفت:قضات دادگاه های خانواده افرادی 
ماهر و مجرب هستند،اما به دلیل کثرت پرونده ها نمی توانند در راستای صلح 
و سازش بین زوجین اقدام کنند و از این رو ضمن تاش در راستای کاهش 
ورودی پرونده ها باید از ظرفیت های موجود از جمله کانون صلح و سازش 
در راستای رفع مشکات زوجین و پیشگیری از طاق اقدام کرد. رییس کل 
محاکم عمومی و انقاب کرمان می گوید: کانون های صلح و سازش با ارائه 
مشاوره های تخصصی روانشناسی، حقوقی و مذهبی می توانند مشکات 
ریشه ای اختافات خانوادگی را شناسایی کرده و با رفع آنها، از فروپاشی 
کانون خانواده جلوگیری کنند. به گفته او،بسیاری از مشکات موجود 
در بین زوجین اگر به موقع و به درستی تشخیص داده شود،به آسانی قابل 
رفع است. حجه الاسام ابراهیمی با اشاره به راه اندازی شعبه هشتم دادگاه 
خانواده در کرمان گفت:با راه اندازی این شعبه ورودی پرونده ها به شعب 
دادگاه خانواده کاهش می یابد و زمینه ای فراهم می شود که قضات با وقت 
بیشتری نسبت به رسیدگی به پرونده ها اقدام کنند.  رئیس بسیج حقوقدانان 
سپاه ثارالله استان کرمان نیز گفت: یکی از اهداف اصلی دشمن،فروپاشی 
خانواده است و از این رو،ضربه زدن به بنیان های خانواده را در برنامه های خود 
قرار داده است. سرهنگ مسعود رفیعی می گوید:در مجموعه دادگستری 
روزانه حجم گسترده ای از پرونده های حقوقی به کانون های صلح و سازش 
بســیج حقوقدانان ارجاع می شــود و این کانون ها تاش گسترده ای را 
جهت ایجاد صلح و سازش انجام می دهند. او گفت:در سال جاری بیش از 
۹۰ درصد پرونده های ارجاع شده به صلح و سازش انجامیده است از این رو 
تاش می شود که پرونده ها قبل از طرح در محاکم به صلح و سازش برسد. 
او می گوید:در این دفتر روزانه یک وکیل مستقر شده و مشاوره حقوقی 
به مراجعه کنندگان ارایه می شود. سرهنگ رفیعی یادآور شد:در گذشته 
بافاصله پس از وقوع اختاف بین زوجین،بزرگتر ها برای رفع اختاف 
ورود می کردند،اما این موضوع در حال حاضر کاهش یافته و از این رو بسیج 

حقوقدانان تاش می کند که این نقش را ایفاء کند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری کرمان 
در نشست خبری با اصحاب رسانه استان به مناسبت 
هفته مبارزه با مواد مخدر  با بیان اینکه سیاست های 
کلی مبارزه با مواد مخدر در کشور توسط مقام معظم رهبری اباغ 
شده که بسیار اهمیت دارد، افزود: شورای هماهنگی مبارزه با 
مواد مخدر باید در راستای تحقق سیاست های اباغی رهبر معظم 

انقاب در امر مبارزه فعالیت کند.
رحمان جالی  بیان کرد: راهبرد اساسی شورای هماهنگی مبارزه 

با مواد مخدر استا  کرمان در حوزه مقابله کاهش عرضه بوده است.
او با عنوان اینکه استان کرمان رتبه اول کشوری در کشفیات 
مواد مخدر را دارد، گفت: جمهوری اسامی مقابله با مواد مخدر را با 
تمام توان انجام می دهد و استان کرمان در سال گذشته شش شهید 

نیروی انتظامی در این راه تقدیم کرده است.
جالی با اشاره به اینکه مواد مخدر یک پدیده شوم بوده که 
آسیب های اجتماعی خطرناکی برای جامعه دارد، افزود: کویر 
استان کرمان در امر مبارزه با مواد مخدر رصد می شود و اشراف 
کامل اطاعاتی برای جلوگیری از قاچاق مواد مخدر در استان 

کرمان وجود دارد.
معاون استاندار افزود: حدود دو هزار کیلومتر مرز مشترک با 
افغانستان و پاکستان داریم که در این کشورها کشت مواد مخدر 

انجام می شود.
جالی با اشاره به اینکه شرایط جغرافیایی کشور و استان کرمان 
به گونه است که در مسیر تردد و ترانزیت مواد مخدر قرار گرفته ایم، 
گفت: بعضی ها می گویند اگر مصرف مواد مخدر در کشور آزاد شود 
قطعاً آسیب های کمتری داریم که در پاسخ این افراد باید بگوییم در 
حال حاضر مصرف قلیان آزاد است؛ چرا روزانه بر میزان مصرف آن 

افزوده می شود و هیچ کاهشی نداریم؟
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی  استانداری کرمان با بیان اینکه 
دانش آموزان، دانشجویان، کارگران و زنان به شدت در معرض 
اعتیاد هستند و باید آموزش های لازم در این زمینه به آنها داده و 
فرهنگسازی شود، افزود: کمپ های ماده ۱۶ در استان کرمان باید 
توسعه پیدا کند و توسعه کمپ های ماده ۱۶ از مصوبات پیشنهادی 
در سفر ریاست جمهور به کرمان است که امیدواریم به نتیجه برسد.

مدیر کل دامپزشکی استان کرمان از سم پاشی ۴۰۰ هزار راس دام 
برای جلوگیری از شیوع تب کریمه کنگو خبرداد.

حسین رشیدی با اعام گزارش افزایش موارد مبتایان بیماری تب 
خونریزی دهنده کریمه کنگو در استان و کشور و گزارش مواردی از 
مرگ و میر ناشی از این بیماری در سطح کشور از طرح های ضربتی 
دامپزشکی برای کنترل بیماری گفت. او می گوید: دامپزشکی با 
اطاع رسانی و هماهنگی با دهیاری ها، شورا های محلی و با استفاده 
از امکانات محلی، جهاد کشاورزی، سپاه پاسداران، بسیج مهندسی 
کشاورزی و با کمک گرفتن از فرمانداری ها نسبت به سم پاشی اماکن 
دامی و حمام ضد کنه دام در تمام دامداری های شهرستان های 
استان به ویژه مناطق دارای سابقه بیماری به سرعت اقدام کرده 
است. مدیر کل دامپزشکی استان کرمان افزود:سم پاشی محیط 
و بدن دام برای پیشگیری از بیماری تب کریمه کنگو در استان هر 
ساله انجام می  شود به طوری که در سال گذشته بیش از یک میلیون 
راس دام سم پاشی شده است. به گفته او،همچنین برای این منظور 
طرح ضربتی سم پاشی اماکن دامی با مشارکت نیرو های بسیج جامعه 
کشاورزی به صورت کاماً رایگان در استان انجام شده است که از 
ابتدای سال تاکنون بیش از ۴۰۰ هزار راس دام و بیش از یک میلیون 

و ۹۰۰هزار متر مربع جایگاه های نگهداری دام سم پاشی شده است.
رشیدی ادامه داد:همزمان اقدامات ترویجی و آموزشی و اطاع رسانی 
از طریق رسانه های محلی،بهروزان و خانه های بهداشت، اداره آموزش 
ترویج جهاد کشاورزی، تریبون نماز جمعه و سایر امکانات موجود در 
شهرستان،در خصوص اعام مخاطرات بیماری و رفتار های خطرناک 
از جمله ذبح دام در منازل و خارج از کشتارگاه و آموزش راه های 

پیشگیری از بیماری انجام شده است.
او تصریح کرد:نیرو های دامپزشکی از کشتار دام در حاشیه شهر و خارج 
از کشتارگاه جلوگیری و افراد خاطی را به دادستان معرفی می کنند. 
او توضیح داد:بازرسین بهداشتی دامپزشکی مستقر در کشتارگاه ها 
بر رعایت نکات ایمنی و استفاده از وسایل حفاظت شخصی توسط 
ساخان،قصاب ها و کارگران کشتارگاه ها نظارت دقیق داشته و با 
هر گونه سهل انگاری و عدم رعایت مقررات بهداشتی و ایمنی برخورد 
می کنند. مدیرکل دامپزشکی استان اظهارداشت: امید است با 
اقدامات همه جانبه و سریع و نظارت های دقیق و مستمر دامپزشکی، 
شاهد فروکش کردن تب کریمه کنگو در سطح استان بوده و از بروز 
موارد جدید و خدای ناکرده مرگ و میر ناشی از بیماری در استان 

پیشگیری شود.

 معاون راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب اســتان کرمان گفت : با هدف 
ایجاد تــردد ایمن و بســتر ســازی 
برای اســتراحت و توقــف رانندگان و 
مســافران در جاده های جنوب کرمان 
۱۰ مجتمــع خدماتــی و رفاهــی در 
جاده های بین شــهری جنوب کرمان 
در دســت ساخت اســت  و ۳ مجتمع 
خدماتی و رفاهی  به زودی  به چرخه 

خدمات دهی جاده ای در شهرستان جیرفت اضافه خواهند شد. 
الیاس رســولی افزود: برای ســاخت این ۳ مجتمع خدماتــی و رفاهی بخش 
خصوصی و با حمایت هــای اداره کل راهداری و حمل و نقــل جاده ای جنوب 
کرمان بیش از ۱۵ میلیارد تومان هزینه کرده و برای ۴۵ نفر بصورت مســتقیم 

شغل ایجاد شده است .
 به گفتــه او در ایــن مجتمع ها خدمــات عرضه ســوخت بنزین، نفــت و گاز، 
سوپرمارکت، نمازخانه، سرویس بهداشتی، کارواش، اتاق مادر و کودک به مردم 

و مسافران خدمات رسانی خواهد شد .
معاون راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب اســتان کرمان  با اعام حمایت 
جدی از بخش خصوصی در مجموعه  راهداری و حمــل و نقل جاده ای جنوب 
استان کرمان افزود: عاقه مندان به ســرمایه گذاری در حوزه راهداری وحمل 
ونقل می توانند با ورود به ســامانه میز خدمت الکترونیک سازمان راهداری از 

خدمات و ظرفیت های سرمایه گذاری این سازمان مطلع شوند.

مدیر اســتاندارد کرمان گفت: فعالان 
صنعت ساختمان پیش از عقد قرارداد 
تامین آسانســور از دارا بــودن مجوز 
قانونــی شــرکت های عرضه کننــده 

آسانسور مطمئن شوند.
 اســماعیل عاقلی افزود: بــا توجه به 
وصول گزارش هایی مبنی بــر انعقاد 
قرارداد تامین آسانسور با شرکت هایی 
که دارای مجوز های قانونی نیستند به

اطاع مالکان، کارفرمایان و فعالان صنعت ساختمان می رساند فرآیند بازرسی 
فنی آسانسور های برقی و هیدرولیکی فقط از طریق ثبت درخواست در سامانه 

ملی مدیریت
بازرسی آسانسور از طریق پورتال www.lift.isiri.gov.ir در سطح استان 

انجام می شود.
او می گوید:بــه همیــن منظــور لازم اســت مالکان،کارفرمایــان و فعــالان 
صنعت ساختمان پیش از عقد قرارداد تامین آسانسور از دارا بودن مجوز رسمی 

و قانونی فعالیت شرکت های عرضه کننده آسانسور اطمینان حاصل کنند.
به گفته عاقلی،در قرارداد های منعقده در خصوص پرداخت هزینه های بازرسی 
فنی آسانسور قابل  پرداخت به شرکت های بازرســی فنی تایید صاحیت شده 
ســازمان ملی اســتاندارد ایران،طبق تعرفه های اباغ شــده با شرکت مجری 
ذی صاح آسانســور توافق و از پذیــرش تعهــد پرداخت هرگونــه وجه بجز 

هزینه های بازرسی اکیدا خودداری کنند.

جانشــین انتظامی فهرج از دستگیری 
عامل انتشــار تصاویــر خصوصــی دو 
شــهروند فهرجی در فضــای مجازی 

خبر داد.
 ســرهنگ  بهنام قلعه خانی در تشریح 
این خبر گفت: در پی شــکایت دو نفر 
از شــهروندان فهرجی مبنی بر انتشار 
تصاویر شــخصی این افــراد در فضای 
مجازی از ســوی فــردی ناشــناس،  

موضوع در دستور کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.
او اظهار داشت:کارشناســان پلیــس فتــا با تحقیقــات فنی و با اشــراف کامل 
اطاعاتی،متهم مرتبط با این عمل ناشایست را شناســایی و پس از هماهنگی با 

دستگاه قضائی او را به پلیس فتا احضار کردند.
جانشین انتظامی فهرج خاطر نشان کرد:متهم پس از مواجهه با مدارک موجود، به 
جرم خود مبنی بر انتشار تصاویر شخصی این ۲ شهروند در شبکه های اجتماعی 

اعتراف و مشخص شد دلیل این کار اختاف قبلی بوده است.
ســرهنگ قلعه خانــی در پایان با اشــاره به معرفــی متهم به مراجــع قضایی 
افزود:کاربران همــواره باید از قرار دادن تصاویر شــخصی خود در ســایت های 
عمومی،تلفن همراه و دیگر شــبکه های اجتماعی خــودداری کرده و در صورت 
اطاع از هر گونه فعالیت مجرمانه در فضای مجازی،موضوع را از طریق نشــانی 
www.cyberpolice.ir یا شماره تلفن ۰۳۴۴۴۲8۰۱۱۰ با پلیس فتا در 

میان بگذارند.

سه مجتمع خدماتی و رفاهی بین راهی 
 در جنوب کرمان؛ آماده افتتاح

هشدار استاندارد کرمان 
 درباره شرکت های عرضه آسانسور

عامل انتشار تصاویر خصوصی دو شهروند 
فهرجی در فضای مجازی دستگیر شد

کویر استان کرمان در مبارزه با 
مواد مخدر رصد می شود

طرح ضربتی مبارزه با تب کریمه کنگو در کرمان؛
400 هزار راس

 دام سم پاشی شدند

خبر

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

مدیر اداره ارزیابی سامت نظام بانکی بانک 
مرکزی با تشریح اقدامات این بانک در جهت 
کنترل رشد ترازنامه بانک ها گفت: با رصد 
و پایش از ســوی بانک مرکــزی و اقدامات 
انضباطی اتخاذ شــده؛ رشد ترازنامه بیشتر 

بانک ها متوقف شده است.
به گزارش تسنیم، میرعمادی افزود: با الزام 
بانک ها به رعایت حد ۲ درصدی ماهانه در 
رشد ترازنامه زمینه برای توقف رشد شتابان 
خلق نقدینگی  از سوی بانک ها فراهم شده 

است. 
وی با بیان اینکه با پیگیری های بانک مرکزی 
در صورت تخطی از سوی هر بانکی با اقدامات 
انضباطی بانک  مرکزی مواجه خواهد شد، 
تاکید کرد:  متناسب با درصد تخطی بانک ها 
از رشد مقداری ترازنامه نرخ سپرده قانونی 
بانک افزایش می یابد. همچنین معرفی هیئت 
مدیره بانک خاطی به هیئت انتظامی بانک ها 
نیز در دستورکار قرار دارد و اگر  ظرف یکسال 
بانکی نتواند خود را با قوانین و مقررات منطبق 
کند، هیئت مدیره آن بــه هیئت انتظامی 
بانک ها معرفی و موارد تنبیهی براساس قانون 

بر آنها اعمال خواهد شد. 
وی با اشــاره به دریافت گزارش های ماهانه 
برای ارزیابی شاخص ها تصریح کرد: آمار و 
اطاعات به صورت ماهانه دریافت و پردازش 
می شــود ولی گزارش شاخص ها به صورت 
فصلی بررسی و ارائه می شــود و اگر بانکی  
مرتکب رشد مقداری ترازنامه در یک ماه بیش  
از حد مجاز شد، این فرصت را دارد که طی 
دو ماه نسبت به اصاح روند اقدام کند و در 
غیر این صورت در پایان هر فصل با اقدامات 

تنبیهی مواجه می شود. 
میرعمادی با اشاره به رشد شتابان نقدینگی 
توسط بانک ها پیش از اباغ بخشنامه کنترل 
مقداری ترازنامه بانک هــا و اقدامات بانک 
مرکزی در این خصــوص گفت: بعد از رصد 
و پایش بانک ها و انجام اقدامــات قانونی و 
انضباطی همچون افزایش نرخ سپرده قانونی 
بانک های متخلف و تعیین حد مجاز رشد 
مقداری ترازنامه موفق به توقف روند رشــد 
ترازنامه بانک ها شدیم و ادامه این روند موجب 
کنترل بیشــتر بانک مرکزی بر روند خلق 

نقدینگی  توسط  بانک ها می شود.

کاهش 25 درصدی 
قیمت سیمان در دو 

هفته گذشته
 دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان 
گفت: با تامین برق کارخانجات ســیمان و 
تداوم عرضه در بورس کالا و در مقابل کاهش 
خریداران، قیمت ســیمان همچون هفته 
گذشته حدود ۱۲ درصد کاهش یافت تا در 
مجموع دو هفته اخیر افت ۲۵ درصدی در 

قیمت این کالا شاهد باشیم.
»عبدالرضا شیخان« در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایرنا افزود: عرضه  سیمان در بورس 
کالا مطابق »کف عرضه« در نظر گرفته شده 
برای واحدها در هفته جاری انجام شــد، اما 
برخی متقاضیان به دلیل نداشتن شفافیت 

۷۰ درصدی، قادر به خرید سیمان نبودند.
وی توضیح داد: مطابق تعریفی که در سامانه 
جامع تجارت از ســوی وزارت صمت انجام 
شــده، تنها افرادی که »شفافیت بالای ۷۰ 
درصدی« داشتند و به عبارتی فاکتورها را 
در این سامانه وارد کرده و مشخص شده بود 
سیمان تحویل مصرف کنندگان شده است، 

می توانستند به خرید بپردازند.
این مقام صنفی بیان داشت: به این ترتیب، 
تعداد متقاضیان نسبت به دفعات گذشته 
کمتر بود، هرچند عرضه معادل هفته های 
گذشته و حدود یک میلیون و ۳۰۰ هزار تن 
انجام شد و قیمت سیمان در کمترین رقابت 
ممکن تعیین شد و افت متوسط ۱۰ تا ۱۲ 

درصدی نسبت به قیمت گذشته داشت.
وی خاطرنشان کرد:  با توجه به مذاکرات انجام 
شده با وزارت نیرو و قول مساعد این وزارتخانه 
برای تامین برق مورد نیاز تولید ماهانه پنج 
میلیون تن سیمان، عرضه سیمان همچنان 
ادامه خواهد داشت و التهاباتی مشابه التهابات 

چند هفته گذشته را شاهد نیستیم.
شیخان گفت:  اکنون با تعامات کارشناسان 
وزارت نیرو و انجمن صنفی کارفرمایان صنعت 
سیمان، جداولی برای تامین برق کارخانجات 
تهیه شده که برق مدیریت شده و بهینه در 
اختیار واحدها قرار خواهــد گرفت و به این 
ترتیب می توان تولید را در حــد مورد نیاز 

انجام داد.
وی یادآور شد: سال گذشته در همین ایام، 
به دلیل نبود تعامل لازم بین کارشناســان 
دوطرف، اعام شــده بود که به کارخانجات 
سیمان و فولاد فقط ۱۰ درصد نیازشان برق 
داده می شود که تبعات روانی سنگینی در بازار 

بر جای گذاشت.

یر  ون وز بین دو معا مه نگاری  نا طی 
نه  ما سا که  شد  مشخص  صمت 
یکپارچه تخصیص خودرو که ۹ خرداد 
م  نجا ساس آن ا لین قرعه کشی بر ا و ا
منیتی نداشت  ا یید فنی و  تأ گردید، 
و دفتر فناوری داده وزارت صمت هم 
حسن  بر  نظارت  و  یید  تا مسئولیت 

اجرای این سامانه را نپذیرفته بود.
ری تسنیم، درپی  رش خبرگزا به گزا
بهامات زیادی که سیستم قرعه کشی  ا
خودرو توسط خودروسازان طی دو سه 
ر  د کرده بود و شما یجا سال گذشته ا
ین  ز مردم معتقد بودند که ا یادی ا ز
رد،  ا ندا فیت لازم ر قرعه کشی ها شفا
ً دست به کار شده  وزارت صمت اخیرا
نه فروش یکپارچه خودرو را  ما یک سا
راه اندازی کرد تا تخلفات و دلال بازی به 
صفر برسد و مصرف کننده واقعی بتواند 

خودروی خود را خریداری کند.
 ۲۷ سه شنبه  اساس  همین  بر 
ه  ۱۴۰۱ نخستین دور ه  ردیبهشت ما ا
فروش  نه  ما سا در  خودرو  فروش 
نی  ه  زما ز با یکپارچه خودرو در یک 
ی  جرا ز گردید و با ا غا ی آ یک هفته ا
یج آن در  د، نتا قرعه کشی در ۹ خردا
ما در  عام شد، ا د ا ۱۱ خردا ریخ  تا
ی برخی  ین مرحله مشکل جدی برا ا
خریداران به وجود آمد به نحوی که این 
افراد پس از اعام نتایج اولیه در سامانه 
ما در  ول" طرح بودند ا برنده ا جزو "
زمان واریز وجه به آنها اعام شد: "شما 

جزو منتخبین رزرو قرعه کشی هستید" 
و امکان واریز وجه را ندارید.

حال با گذشت بیش از یک ماه از اولین 
نه یکپارچه  قرعه کشی خودرو در ساما
وزارت صمت، سید مهدی نیازی معاون 
منوچهر  به  ی  مه ا نا در  صمت  وزیر 
یع حمل ونقل وزیر  منطقی معاون صنا
صمت اعام کرده است که این سامانه 
مادگی  آ و  منیتی  ا و  فنی  صاحیت 
جرای قرعه کشی خودرو  ی ا لازم برا
رد، بر  شته است و هنوز هم ندا ا ندا ر
که  است  کرده  تأکید  ساس  ا همین 
نه قرعه کشی  ما ین سا ز طریق ا فعاً ا

انجام نشود.
در این نامه آمده است:

»همان گونه که در جلسات کارشناسی، 
قرعه کشی  ول  ا ه  دور ز  ا پیش 
جدید  نه  ما سا به واسطه  خودروها 
د  ستنا به ا و  خودر تخصیص  یکپارچه 
صورت جلسات مربوطه به وضوح اعام 
، اطاعات  ده گردید، دفتر فناوری دا
به  توجه  با  مجازی  فضای  منیت  ا و 
عدم   ، ر نکا پیما نتخاب  ا فعلی  یط  شرا
عقد قرارداد با وزارتخانه، عدم مالکیت 
سامانه و همچنین عدم ورود در تحلیل 
پذیرش  مکان  ا تخصیص،  یند  ا فر
مسئولیت در خصوص تأیید و نظارت بر 
حسن اجرای این سامانه را ندارد و صرفاً 
در این شرایط، امکان ارائه مشورت فنی 
ر  ا بطه برگز ا ین ر تی که در ا در جلسا

می شود وجود دارد.

لازم به ذکر است در صورت واگذاری 
رسمی مسئولیت های مربوط به مباحث 
ز جمله  ردی ا ، موا نه مذکور ما فنی سا
، و پیاده سازی  جرا ، ا ر نکا نتخاب پیما ا
و تست همه جانبه سامانه، نیازمند طی 
مراحل فنی و کارشناسی موضوع بوده 
زیرساخت های  و  یندها  فرآ تحلیل  و 
تکلیف  تعیین  می بایست  نیز  مربوطه 

شود.
از طرفی با توجه به حساسیت و اهمیت 
رتباطی،  نه، زیرساخت های ا ما ین سا ا
منیتی  ری و ا فزا ری، و نرم ا فزا سخت ا
که  شود  رک  تدا می بایست  مناسبی 
ا  ر خود  متناسب  ر  عتبا ا نها  آ تأمین 
رد که می بایستی در چارچوب  ز دا نیا
تملک  طرح های  مرتبط  ردیف های 
جاری  سال  یه ای  سرما یی های  ا ر ا د

پیش بینی شود و تخصیص یابد.
لذا پیشنهاد می گردد برای قرعه کشی 
فعاً   ، مزبور نه  ما سا طریق  ز  ا تی  آ
فتای  ا مرکز  نقطه نظرات  و  رد  موا
آن  ز  ا یژه  و به طور  ریاست جمهوری 
یافت و  ز در مرجع درخواست و پس ا
رد  بق آن موا نه مطا ما ده سازی سا ما آ
بی  یا رز یی به منظور تست و ا نسخه نها
ز آزمایشگاه های  فنی در اختیار یکی ا
فتا  ئز صاحیت تحت نظارت مرکز ا حا
ز  ده شود و قرعه کشی به بعد ا ر دا قرا
وری  آن زمان موکول شود. دفتر فنا
ماده  ده اطاعات و فضای مجازی آ دا

همکاری برای موارد ذکر شده است.«

وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات گفت: بر اساس 
قراردادی که با یک کنسرسیوم داخلی امضا کردیم، 
تا مهرماه ۷۰ درصد به ظرفیت کل شبکه زیرساخت 
کشور افزوده می شود؛ یعنی در مدت مدت هشت ماه 
به آنچه در ۱۵ سال گذشته انجام شده، ظرفیت چند 

برابری اضافه می کنیم.
به گزارش ایرنا، »عیسی زارع پور« وزیر ارتباطات و 
فناوری اطاعات در گفت وگوی تلویزیونی درباره 
افت کیفیت و سرعت اینترنت افزود: سرعت اینترنت 
به عوامل مختلفی مربوط است. از تلفن همراه کاربر و 
مودم مصرفی وی گرفته تا سایت های BTS، شبکه 
انتقال مخابرات و شبکه زیرساخت، همگی روی 

سرعت اینترنت تاثیرگذار هستند.
وزیر ارتباطات تاکید کرد: بخشی از این مجموعه عوامل 
مانند تامین ارتباطات بین الملل و افزایش کیفیت 
شبکه در اختیار ما قرار دارد. عده ای شبهه وارد می کنند 
که دولت سیزدهم در واردات پهنای باند محدودیت 
ایجاد کرده است اما باید بگویم در حال حاضر ما مشکلی 
در تامین اینترنت مورد نیاز کشور نداریم و اصا چنین 

بحثی وجود ندارد.
وی خاطرنشان کرد: هر چقدر پهنای باند نیاز کشور 
باشد تامین می کنیم و منابع مختلفی برای تامین 
اینترنت از مسیرهای مختلف و شرکت های مختلف 
در نظر گرفته ایم تا اگر قطعی پیش آمد، ظرفیتی برای 

جایگزینی داشته باشیم.
زارع پور درباره شبکه زیرساخت کشور و افزایش 
ظرفیت آن گفت: بهمن ماه پارسال قراردادی با یک 
کنسرسیومی ایرانی منعقد کردیم که به این واسطه ۷۰ 
درصد به ظرفیت کل شبکه زیرساخت کشور در مدت 
زمان هشت ماه اضافه کنند. فرآیند این کار آغاز شده و 
تا مهرماه ۷۰ درصد به ظرفیت کل زیرساخت گذشته 

اضافه می شود؛ یعنی به آنچه در ۱۵ سال گذشته انجام 
شده بود ما در مدت هشت ماه ظرفیت چند برابری 
اضافه می کنیم. وی درباره دلایل افزایش ظرفیت شبکه 
زیرساخت کشور اظهار داشت: با اینکه شبکه مادر 
زیرساخت ظرفیت مورد نیاز خود را دارد اما از آنجایی 
که قصد به سرانجام رساندن پروژه بزرگ واگذاری ۲۰ 
میلیون پورت فیبرنوری به کاربران  و کسب و کارها 
را داریم، نیاز است خودمان را برای بالا بردن سرعت 
دسترسی و تقاضا زیادی که از سوی کاربران وجود 

دارد، آماده کنیم.
شبکه مخابراتی ما در برخی استان ها 

فرسوده است
زارع پور درباره تاثیر افزایش ظرفیت شبکه زیرساخت 
به تجربه کاربران در استفاده از اینترنت، گفت: به طور 
قطع تاثیرگذار است و سرعت بهبود پیدا می کند. 
البته گلوگاه ما شبکه مادر، مخابراتی نیست. آنچه که 
در اختیار بخش خصوصی است یعنی شبکه تجمیع 

مخابرات، شبکه داخل شهرها و داخل استان ها، بین 
شهرها نزدیک به ۱۰-۱۲ سال است که متاسفانه به 
روز نشده است و در بعضی از استان ها شبکه مخابراتی 

ما فرسوده و نیاز به بازسازی فوری دارد.
وی ادامه داد: سال  گذشته کمک هایی به شرکت 
مخابرات کردیم تا بخشی از شبکه خودش را بازسازی 
کند، در حالی که این وظیفه ما نیست و بخش 

خصوصی باید خودش این کار را انجام دهد.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: مشکل اصلی این است که 
بار اصلی ترافیک کشور که باید روی شبکه ارتباطات 
ثابت باشد، در سال های گذشته از آنجایی که شبکه 
ثابت توسعه پیدا نکرده، به شبکه تلفن همراه منتقل 
شده است. ارتباط همراه هم محدودیت دارد و اگر 
ترافیک آن از یک حدی بالاتر برود کیفیت اینترنت 
همراه کاهش پیدا می کند. گره اصلی و مسئله سرعت 
اینترنت کشور همین جاست که بار ترافیکی را شبکه 
همراهی به دوش می کشد که ذاتا برای این کار طراحی 

نشده است.

وزیر ارتباطات: ۷0درصد به ظرفیت 
کل اینترنت کشور تا مهرماه اضافه می شود

سامانه قرعه کشی خودرو تأیید امنیتی ـ فنی نداشت

قرعه کشی خودرو تا اطلاع ثانوی لغو شد

روز  گذشته در حالی استیضاح وزیر صمت از سمت رئیس مجلس اعام 
وصول نشد که به نظر می رسد دولت بایستی به زودی و پس از تفکیک 
وزارت صمت، دو گزینه جدید به عنوان وزرای صنایع و معادن و وزارت 
بازرگانی به مجلس معرفی کند و فاطمی امین نیاز به رأی اعتماد جدید 
دارد.  به گزارش تسنیم،  روز گذشته قالیباف رئیس مجلس شورای اسامی 
در صحن علنی اعام کرد، »وزارت صمت از سنگین ترین مجموعه های 
وزارتخانه های دولتی است؛ بارها به رئیس جمهور گفتم این وزارتخانه 
مشکات ساختاری و مدیریت دارد. دیروز پایان وقت زمان استیضاح 
بود و ۱۷ نماینده تاکنون طرح استیضاح را امضا کرده اند. با رئیس جمهور 
گفت وگو کردیم و به جمع بندی رسیدیم که در ساختار وزارت صمت 
تجدیدنظر شود و ۲ وزیر به مجلس برای ۲ وزارتخانه جدید معرفی شود. 
قرار شده است جداسازی وزارت صنعت، معدن و تجارت با ارائه لایحه 
انجام شود. چون دولت خودش تصمیم گرفته اصاح ساختاری کند، 
خواهش می کنم استیضاح کنندگان وزیر صمت، به دولت ۲ ماه فرصت 
دهند تا لایحه تشکیل دو وزارتخانه ارائه شود.« لازم به ذکر است، اخیراً نیز 
سخنگوی دولت از موافقت هیئت وزیران با تشکیل وزارت بازرگانی خبر 
داده بود، به گفته بهادری جهرمی از جمله دلایل اعام موافقت تقویت و 
تجمیع ابزارهای نظارتی دولت بر بازار، کنترل مؤثرتر قیمت ها، تسهیل 
تجارت و رونق تجارت خارجی، سیاست گذاری واحد و چابکی در امور 
بازرگانی و حمایت جدی تر از مصرف کننده بود. پیگیری از نمایندگان 
مجلس نشان می دهد که پس از جدا شدن وزارت بازرگانی از وزارت صنایع 
و معادن دولت باید دو وزیر را به صورت جداگانه به مجلس معرفی کند؛ یک 
وزیر برای وزارت صنایع و معادن و یک وزیر نیز برای وزارت بازرگانی. با در 
نظر گرفتن این موضوع دولت باید عاوه بر معرفی یک فرد جدید به عنوان 
گزینه وزارت بازرگانی، در خصوص گزینه وزارت صنایع و معادن هم یا 
فاطمی امین را مجدداً به مجلس معرفی کند یا فرد جایگزین دیگری برای 

این منظور در نظر بگیرد.

وزارت صمت دو تکه می شود
معرفی دو وزیر صنایع و معادن و وزارت بازرگانی به مجلس

رشد ترازنامه بانک ها زیر چشم 
نظارتی بانک مرکزی

بانک های متخلف 
به هیات انتظامی 
معرفی می شوند

رنا
: ای

س
عک

شاخص بورس در سه ماه نخست امسال طی ۵8 روز معاماتی، با ثبت 
۱۷۲هزار و ۳8۲واحد افزایش، معادل ۱۲.۶۱درصد رشد کرده است.

به گزارش تسنیم، از ابتدای امسال تا پایان خرداد تعداد ۵8۵ میلیارد و 
۳۱۰میلیون انواع اوراق بهادار به ارزش ۳۴۲۲ هزار و ۹۶۶ میلیارد ریال در 
بیش از ۳۷ میلیون و ۶۶8هزار و ۲۰۴ دفعه طی ۵8 روز معاماتی در بورس 

اوراق بهادار مورد معامله قرار گرفت.
این در حالی است که تعداد ۵۵میلیارد و ۷۱۶ میلیون واحد از صندوق های 
سرمایه گذاری قابل معامله در بورس تهران به ارزش کل بیش از 8۴8 هزار 

و ۷۴۹ میلیارد ریال نیز در این مدت معامله شده است.
این گزارش می افزاید: شاخص بورس نیز در این ۵8 روز، با ۱۷۲هزار و ۳8۲ 
واحد افزایش، معادل ۱۲.۶۱ درصد رشد کرده است و به رقم یک میلیون 
و ۵۳۹ هزار و ۶۳۲ واحد رسید. شاخص کل هم وزن نیز در این مدت با ۷۵ 
هزار و ۱8۹ واحد افزایش، معادل ۲۱.۵۹درصد رشد کرد و در پایان سه 

ماه نخست امسال رقم ۴۲۳ هزار و ۴۵۷ واحد را به نمایش گذاشته است.

رشد 12درصدی شاخص بورس 
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کل کسـری آب اسـتان ۲هـزار و ۵۰۰لیتر بـر ثانیه 
اسـت کـه ۴۴درصـد آن بـرای شـهر کرمان اسـت. 
مرکـز اسـتان ۲هـزار و ۵۰۰لیتر بـر ثانیـه آب دارد 
و نیـاز آبـی اش ۳هـزار و ۲۰۰لیتـر بـر ثانیه اسـت. 
در لایـو شـب گذشـته بـا معـاون بهره بـرداری و 
توسـعه آب شـرکت آب وفاضـاب اسـتان کرمـان، 
میزان کسـری آب شـرب کرمـان هـزار و ۱۰۰لیتر 
بر ثانیه بـرآورد شـد، رقمی که حـدودا برابـر میزان 
آبـی اسـت کـه در شـبکه توزیـع آب  شـرب کرمان 

هـدر مـی رود. 
در اسـتان کرمان 8۴ شـهر و ۵ هـزار و ۶۰۰ روسـتا 
داریم، کـه از این تعداد ۱۳ شـهر بـزرگ دچار تنش 
آبـی هسـتند. نکتـه اینجاسـت کـه ایـن ۱۳ شـهر، 
۶۰درصد از جمعیت شهرنشـین اسـتان را تشـکیل 
می دهنـد. شـب گذشـته در لایـو اینسـتاگرامی بـا 
موضوع »آب شـرب در اسـتان« که توسـط سازمان 
مدیریـت صنعتـی اسـتان برگـزار شـد، معـاون 
بهره بـرداری و توسـعه آب شـرکت آب وفاضـاب 
اسـتان کرمان وضعیت آب شـرب کرمان را اینگونه 
توضیـح داد: »در زمـان اوج مصـرف ۲ هـزار و ۵۰۰ 
لیتر بر ثانیه در شـهرها و روسـتاهای استان کسری 
آب داریـم کـه عمـدۀ کمبـود آب مربـوط به شـهر 
کرمان اسـت. نیاز آبی شـهر کرمـان ۳ هـزار و ۲۰۰ 
لیتر بـر ثانیـه در زمـان اوج مصـرف اسـت در حالی 
که تـوان اسـتحصال ۲ هـزار و ۵۰۰ لیتر بـر ثانیه را 
داریم. بنابرایـن، ۱هزار و ۱۰۰ لیتر بر ثانیه، کسـری 
آب در شـهر کرمان در زمـان اوج مصـرف داریم که 

عمدتـا تیرمـاه و مردادماه اسـت«.
عبـاس سـلطانی نـژاد در ایـن برنامـه  از هدررفـت 
۲۵ درصـدی آب در شـبکه توزیـع آب کرمـان 
هـم خبـر می دهـد. بـه گفتـه او ایـن هـدر رفـت 
در سـال ۱۴۰۰ نیـم درصـد نسـبت بـه سـال 
۹۹کاهـش یافته اسـت کـه البتـه ۱۰ واحـد درصد 
بـا میانگیـن جهانـی فاصلـه دارد:»برنامه یـزی 
داریـم تـا هدررفـت را بـه ۱۵، ۱۶ درصـد کـه 
اسـتاندارد جهانی اسـت برسـانیم«. هـدر رفتی که 
منظـور معـاون بهره بـرداری و توسـعه آب شـرکت 
آب وفاضـاب اسـتان کرمـان اسـت، عـددی اسـت 
کـه از شـبکه نشـت می کنـد که یـا حاصـل خطای 

لـوازم اندازه گیـری اسـت و یا نشـتی آب در شـبکه 
و مصـارف غیـر مجـاز اسـت. علی رغـم اینکـه عدد 
هدررفت آب شـرب در کرمان قابل ماحظه اسـت، 
سـلطانی نـژاد در ایـن گفت وگـو تاکیـد دارد کـه 
اصـاح این شـبکه فرسـوده در بعضی از نقاط شـهر 
امـکان پذیر نیسـت: »هدر رفـت به خاطـر قدمت و 
طول عمـر شـبکه اجتنـاب ناپذیر اسـت و هر سـال 
طبق برنامه ایـن نشـتی ها را می گیرد امـا در برخی 
موارد این نشـتی مشـهود نیسـت ویا هزینـه اش به 
قـدری اسـت کـه ارزش کنـدو کاو و خـراب کـردن 

معابـر را نـدارد.«
یارانه هزار تومانی دولت به ازای 

هر متر مکعب آب مصرف
بنـا بـه اطاعاتـی کـه در این لایـو براسـاس صورت  
حسـاب های مالـی سـال ۱۴۰۰ مطـرح می شـود، 
هزینـه اسـتحصال، انتقـال و توزیـع آب در شـبکه 
بـه ازای هر متـر مکعب ۲هـزار و ۵۰۰تومان اسـت. 
مبلغی که بـه مراتـب بیشـتر از آب بهـای پرداختی 
توسـط مشـترکین خانگـی اسـت. بنـا بـه گفتـه 
سـلطانی نژاد حتـی اگـر متوسـط مبلـغ آب بهـای 
پرداختی بـرای گـروه صنعتی، خدمات و مسـکونی 
را در نظـر بگیریـم بـه ازای هـر متر مکعـب مصرف 
آب دولـت ۱۰۰۰تومـان بـه ازای هـر مترمکعـب 

یارانـه پرداختـه اسـت. 
آب جیرفت و عنبرآباد از طریق 

سد جیرفت تامین می شود
به طـور کلـی ۱۳ هـزار لیتر بـر ثانیـه نیـاز آبی کل 
شهرها و روسـتاهای اسـتان اسـت،که از این میزان 
کل میزان تـوان اسـتحصالی شـرکت آبفـا در زمان 
پیک مصـرف، ۱۱ هـزار و ۳۰۰ لیتـر بر ثانیه اسـت. 
کل کسـری آب اسـتان ۲هـزار و ۵۰۰لیتر بـر ثانیه 
اسـت که این شـرکت برنامه دارد کـه این نیـاز آبی 
را از طریـق سدسـازی و خـط انتقـال آب پوشـش 
دهد. بـه گفته سـلطانی  نـژاد سـد جیرفت سـاخته 
شـده و خط انتقـال و تصفیه خانه آن شـروع شـده و 
تا ۵ سـال دیگر آب شـرب جیرفت و عنبرآباد از این 

سـد تامین می شـود.
سـلطانی نژاد با بیان اینکه آب شـهرهای شـرقی نیز 
از سـد نسـا تامین می شـود که ۵۰درصد کار انتقال 
آن انجام شده اسـت، ادامه داد: »آب شهرهای بافت 

و بزنجـان از سـد شـهید سـلیمانی تامین می شـود. 
آب شـهر رابر نیـز از سـد شـهیدان تیمـوری تامین 

می شـود که تا دو سـال دیگـر انجام می شـود«.
به گفتـه معـاون بهره برداری و توسـعه آب شـرکت 
آب وفاضـاب اسـتان کرمان تـا آخر امسـال، بخش 
عمـده ای از طـرح انتقـال آب خلیج فـارس بـرای 
شـهرهای رفسـنجان و کرمـان اجـرا می شـود و تـا 
تابسـتان سـال آینده هـزار لیتر بـر ثانیـه آب از این 
طریـق بـه کرمـان می رسـد: »برای تابسـتان سـال 
آینـده حـدود یک هـزار لیتـر بـر ثانیـه آب از ایـن 
پروژه به شـهر کرمـان می رسـد و بار آب شـرب را از 

سـفره های زیرزمینـی برمی داریـم«
او همچنیـن تعـداد روسـتاهای فاقـد شـبکه آب 
شـرب و برنامـه ایـن شـرکت بـرای تامیـن آب این 
روسـتاها را اینگونـه توضیـح می دهـد: »حـدود ۲ 
هزار و ۶۰۰روسـتا در اسـتان داریم که دارای شبکۀ 
آبرسـانی هسـتند و حدود ۵۰۰ روسـتا با تنش آبی 
مواجه انـد«. بـه گفتـه او از ۲ هـزار و ۷۰۰ روسـتای 
بـالای ۲۰ خانـوار حـدود ۷۲۰روسـتا فاقـد شـبکه 
آبرسـانی هسـتند کـه براسـاس برنامه هـای دولـت 
سـیزدهم قـرار اسـت تـا پایـان ایـن دولـت، همـۀ 
روسـتاهای بالای ۲۰ خانوار در اسـتان از آب شـرب 

برخـوردار شـوند.

کیفیت آب شهر یکسان است
در بخـش دیگـری از ایـن لایـو اینسـتاگرامی بـه 
مسـائل مربوط بـه کیفیت آب شـرب هـم پرداخته 
شـده. علی رغـم ادعاهـای مطـرح شـده مبنـی 
بـر کاهـش کیفیـت آب شـرب مصـرف در برخـی 
مناطـق شـهر، سـلطانی مدعـی اسـت کـه کیفیت 
آب در جای جای شـهر یکسـان اسـت. او در همین 
بطـه توضیـح داد:»منابـع آب بـرای شـهرها  را
متمرکـز هسـتند کـه از زون آبی برداشـت شـده و 
به وسـیله خـط انتقال بـه مخـازن می آیـد. ممکن 
اسـت کیفیـت چاه هـا فـرق کنـد ولـی ایـن آب ها 
اختاط پیـدا می کنـد و به شـهر می آیـد بنابراین، 

آب شـرایط یکسـانی دارد«.
به گفتـه معـاون بهره برداری و توسـعه آب شـرکت 
آب وفاضـاب اسـتان کرمـان حـد غیرمجـاز در 
کیفیـت آب شـهر کرمـان نداریـم و براسـاس 
اسـتانداردهایی کـه مربـوط بـه کیفیت آب شـرب 
اسـت، خیلـی از پارامترهـا در آب اسـتان حـد 
مطلـوب  را دارد. حـال آنکـه در هـر ۲۳ شهرسـتان 
آزمایشـگاه های کیفیـت سـنجی آب دایـر اسـت 
و کارشناسـان شـبکه بهداشـت نیـز بـر کیفیـت 
آب نظـارت و روزانـه از سـطح شـهر نمونه بـرداری 

. می کننـد

هدر رفت ۲۵درصدی در شبکه آب شرب کرمان
 گزارش کاغذ وطن از وضعیت آب شرب در استان کرمان

گزارش
مرضیه قاضی زاده

هر
س: م

عک

شمار زائران ایرانی در سرزمین وحی از مرز ۳۰هزار نفر گذشت.
به گزارش تسنیم؛ ستاد مکه در اطاعیه ای اعام کرد که تعداد زائران و عوامل 
کاروان های حج تمتع ۱۴۰۱ در عربستان تا پایان روز دوشنبه )۶ تیرماه( به ۳۰ 
هزار و ۷۷۶ نفر می رسد که بیش از ۷۷ درصد سهمیه ۳۹۶۰۰ نفری کشورمان 

است.
روزگذشته ۱۱ کاروان از ایران با ۱۲۰۴ زائر پس از ورود به  فرودگاه جده و محرم شدن در میقات جحفه، 

راهی مکه مکرمه شدند.
همچنین ۹ کاروان با ظرفیت یک هزار و ۵۹ زائر از مدینه منوره به سمت مکه مکرمه حرکت کرده اند و 

پس از احرام بستن در مسجد شجره  برای انجام عمره تمتع وارد مکه می شوند.
بر اساس این گزارش، تعداد کل پروازهای انجام شده به فرودگاه جده )زائران مدینه بعد( از ابتدای آغاز 

عملیات حج تا پایان امروز به عدد ۴۷ می رسد که شامل ۹۰ کاروان با ظرفیت ۱۰۵۱۳ نفر است.
این اطاعیه می افزاید که تعداد زائران ایرانی در جوار بیت الله الحرام تا پایان شب گذشته  به ۲۲8۲۵ 

نفر در قالب ۱8۵ کاروان رسید.

بیش از 30هزار زائر ایرانی وارد عربستان شدند

مدیرعامل بانک مســکن از واریز ۱۹.۵ هزار میلیارد تومان به حســاب 
سازندگان نهضت ملی مســکن خبر داد که نیمی از آن آورده متقاضیان 
و نیم دیگر تسهیات بانکی اســت.  به گزارش مهر به نقل از وزارت راه و 

شهرسازی، محمود شایان مدیر عامل بانک مسکن گفت: در طرح نهضت ملی مسکن در مجموع 
۱۹ هزار و۵۰۰ میلیارد تومان به حساب سازندگان واریز شده است که از این میزان ۹ هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان از محل آورده متقاضیان و ۱۰ هزار میلیارد تومان از محل تسهیات است. وی افزود: 
تاکنون ۵۲۳ هزار و ۲۵۱ نفر در طرح نهضت ملی مسکن در بانک افتتاح حساب کردند که میزان 
آورده متقاضیان ۱8 هزار میلیارد تومان اســت. مدیرعامل بانک مسکن ادامه داد: از جمع آورده 
متقاضیان تاکنون ۹ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان به حساب سازندگان واریز شده و مابقی نیز نزد بانک 
است تا بنا به درخواست دستگاه های متولی به سازندگان پرداخت شود.  به گفته شایان، از محل 

تسهیات نیز تاکنون ۱۰ هزار میلیارد تومان به حساب سازندگان پرداخت شده است.

مدیرعامل بانک مسکن:

آورده متقاضیان نهضت ملی مسکن
شاخص کل بورس تهران در پایان معامات روز گذشته )سه شنبه، هفتم  به 18 هزار میلیارد تومان رسید

تیرماه( با ۱۰ هزار و ۳۶۰  واحد افزایش در ارتفاع یک  میلیون و ۵۱۴  هزار 
واحدی قرار گرفت.

به گزارش ایرنا، معامله گران روزگذشته در دو بازار بورس و فرابورس بیش 
از هشت میلیارد و ۹۵۰ میلیون سهم، حق تقدم و اوراق بهادار را به ارزش 8۰ هزار و ۳۲۲ میلیارد 

ریال معامله کردند.
شاخص کل بورس تهران در پایان معامات روز گذشته با ۱۰ هزار و ۳۶۰ واحد افزایش، در ارتفاع 

یک میلیون و ۵۱۴ هزار واحد ایستاد.
شاخص هم وزن با سه هزارو ۷۹۷ واحد افزایش به ۴۲۱ هزار و ۹۲ واحد و شاخص قیمت با ۲ هزار و 

۳۱۹ واحد رشد به ۲۵۷ هزار و ۱8۷ واحد رسید.
شاخص بازار اول، هفت هزار و ۴۳۶ واحد و شاخص بازار دوم، ۲۱ هزار و ۳۳8 واحد افزایش را ثبت 
کردند. روزگذشته در معامات بورس تهران، بیش از پنج میلیارد و ۹۹8 میلیون سهم، حق تقدم و 

اوراق بهادار به ارزش ۴۶ هزار و ۷۱۲ میلیارد ریال معامله شد.

شاخص بورس سبزپوش ماند

$ شاخص مسکنحج
فرابورس

کاغذ اقتصادی
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تغییر زمان پیش ثبت نام کلاس 
دهمی ها در مدارس شاهد

بر اساس اعام وزارت آموزش و پرورش، پیش ثبت نام اینترنتی مدارس 
شاهد در پایه هفتم تا روز جمعه، دهم تیرماه ادامه دارد. همچنین به 
علت آماده نبودن نتایج هدایت تحصیلی دانش آموزان پایه نهم، زمان 
پیش ثبت نام پایه دهم مدارس شاهد در سال تحصیلی ۱۴۰۱-۱۴۰۲ 

که قرار بود از اول تیرماه انجام شود به زمان دیگری موکول شده است.
به گزارش ایسنا، متقاضیان می توانند با ورود به درگاه اینترنتی به نشانی 
https://pada.medu.ir/#/home  نسبت به ثبت نام در 

پایه  هفتم اقدام کنند. 
بدیهی است پس از اتمام مهلت مقرر، دانش آموزانی که امتیاز لازم را 
کسب کرده  باشند با اطاع رسانی که از طریق مدرسه صورت خواهد 
گرفت، برای ارائه مدارک و تکمیل مراحل ثبت نام به مدرسه مراجعه 
خواهند کرد. در درگاه اینترنتی مذکور نیز تاکید شده است که کلیه 
مراحل پیش ثبت نام و اعام نتایج تنها از طریق این ســامانه است و 

مراجعه به سایتهای دیگر مرجع قانونی نیست.
همچنین با توجه به محدودیت ظرفیت ثبت نام مدارس شاهد خواسته 
شده بنا به ضرورت در آموزشــگاه های دیگر غیر از شاهد نیز ثبت نام 

انجام دهید. 
اداره کل امور شاهد و ایثارگران وزارت آموزش و پرورش از والدین خواسته 
است که در انتخاب مدرسه مورد نظر جهت پیش ثبت نام دقت لازم را 
اعمال دارند، زیرا در غیر این صورت احتمال رد شدن تقاضای ثبت نام 

توسط مدرسه انتخاب شده وجود دارد.
طبق اعام وزارت آموزش و پرورش، بازه زمانی پیش ثبت نام مدارس 

شاهد در سراسر کشور به این ترتیب است:
- پایه اول ابتدایی: از ۱۱ تا ۳۱ خرداد 

- پایه هفتم )دوره اول متوسطه(: از ۲۱خرداد ماه لغایت دهم تیر ماه
- پایه دهــم )دوره دوم متوســطه(: وزارت آمــوزش و پرورش طی 
اطاعیه ای امروز از تغییر زمان پیش ثبت نام پایه دهم مدارس شاهد 
در سال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ نیز خبر داده و علت آن را آماده نبودن 
نتایج هدایت تحصیلی دانش آموزان پایه نهم ذکر و ثبت نام را به زمان 

دیگری موکول کرده است.
- پیش ثبت نام دانش آموزان میان پایه مدارس شاهد، به صورت حضوری 

در مدارس، از اول تا دهم مرداد ماه ادامه دارد.

معاون کاهش تقاضا و توســعه مشــارکتهای 
مردمی ستاد مبارزه با مواد مخدر ضمن اشاره به 
اپیدمی غیرعادی موادمخدر گفت که برخاف 
برخی اپیدمی ها همچون کرونا که دوره آغاز و 
اوج و ســپس رو به افول و پایانی دارند، اپیدمی 
موادمخــدر به صورتــی غیرعادی با گذشــت 
سالهای بســیار همچنان در اوج قرار دارد و هر 
روز گسترش یافته و انواع آن نیز بیشتر می شود.

به گزارش ایســنا، محمد جمالو در نشســت 
ملی خیرین، کارآفرینان و ســمنها که با هدف 
ایجاد گفتمان مشــترک بین کنشگران دولتی 
و غیردولتی بــرای هم افزایی و ارتقاء بخشــی 
فعالیتهــای حوزه های مختلف مبــارزه با مواد 
مخدر برگزار شد، با بیان اینکه سال ۱۹8۷ در 
مجمع عمومی ســازمان ملل ۲۶ ژوئن سالروز 
گرامیداشــت مبارزه با مواد مخــدر نامگذاری 
می شود، گفت: با اپیدمی جهانی روبرو هستیم 
و تمام کشورهای دنیا درگیر آن هستند و باید 

برای آن تدبیری اندیشیده شود. 

وی با اشاره به مقاله چاپ شده در سال ۱۹۹8 
تحت عنوان اپیدمی غیرعادی افزود: در مورد آن 
اشاره می کند که اپیدمی ها رفتارهای مشخص و 
آغاز و اوجی دارند و سپس به پایان می رسند. در 
مورد کرونا نیز تقریبا به این مدل می رسیم که 

شروع و اوجی داشت. 
وی در ادامه با اشــاره به اپیدمــی مواد مخدر 
بیان کرد: آن مقاله به اپیدمی غیرعادی اشــاره 
می کند؛ وقتی سالها می گذرد، همچنان در اوج 
قرار دارد و هر روز این اپیدمی گسترش و نوع آن 
نیز بیشتر می شود. وقتی گزارش سازمان ملل را 
در سال ۲۰۲۰ نگاه می کنیم، تغییر نوع موادی 
که گسترش می یابد را می بینیم؛ همچنین ۱۹8 
میلیون نفر از افرادی که در دنیا به ماده کانابیس 

آلوده شده اند را می بینیم.
معاون کاهش تقاضا و توســعه مشــارکتهای 
مردمی ســتاد مبارزه با مواد مخدر با تاکید بر 
اینکه ما با یک اپیدمی بزرگ روبرو هستیم که 
همه ما و فرزندانمــان را تهدید می کند، افزود: 

برای مبارزه با اپیدمی ها، کشــورها و دولتها به 
تنهایی موفق نخواهند بود. زمانی در کرونا موفق 
شدیم که تک تک آحاد جامعه فرهنگ سازی 

را پذیرفتند. 
جمالو با تاکید بر اینکــه در حوزه مبارزه با مواد 
مخدر در کشور اقدامات بی نظیری صورت گرفته 
است یادآور شد: بارها سازمان ملل از ایران تقدیر 
کرده است و قریب به ۴۰۰۰ نفر از فرزندان عزیز 
این کشور جان خود را در راه مبارزه با موادمخدر 

تقدیم کرده اند. 
 وی در ادامه از راه اندازی یک دفتر ویژه اشتغال 
بهبودیافتــگان و مددجویان اعتیاد در ســتاد 

مبارزه با مواد مخدر خبر داد.
به گزارش ایسنا، دکتر کاظمی نیز در این نشست 
بیان کرد: از شــایعترین آسیب هایی که جهان 
کنونی و جامعه ما را مــورد تهدید قرار می دهد 
»اعتیاد« اســت که تبدیل به یک بحران شده 
است. اعتیاد با همه آسیبها تفاوت دارد چرا که 
خود زنجیره ای از آسیب های اجتماعی را تولید 

می کند و محصول مرکــب عوامل پیچیده فقر 
اقتصادی، فقر فرهنگی و حــوزه های مختلف 
دیگر است. مشاور دبیرکل ستاد مبارزه با مواد 
مخدر ادامه داد: اگر قرار باشــد چنین بحرانی 
مدیریت شود، باید حس این بحران را به تک تک 
آحاد جامعه و دستگاه ها منتقل کنیم. طبیعتا 
کنترل این بحران و مدیریت آن صرفا با مشارکت 
همه جانبه، فراگیر، وسیع، ساختارمند و هدایت 
شده باید باشد. ما نمی توانیم کلی گویی کنیم 
و نمی توانیم قشری را مورد خطاب قرار دهیم. 
حتما باید نیازهای جامعه مخاطب را ببینیم و 
بر مبنای آن نیــاز برنامه ریزی کنیم. کاظمی با 
اشاره به اینکه راهبردی ترین سیاست ستاد باید 
توسعه مشارکت همه جانبه، فراگیر، ساختارمند 
و هدایت شده باشد، گفت: این امر باید پیوست 
تمامی برنامه های ستاد باشد و می تواند عاوه بر 
زمینه های کاهش عرضه، زمینه کاهش تقاضا را 
نیز مهیا کند لذا به تدوین الگوی مشــارکت در 
بخشهای مختلف و منشور مشارکت نیاز داریم.

آلودگی 1۹8 میلیون نفر در دنیا به مخدر "کانابیس"

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی ایران عنوان کرد
فرسودگی نسبی در ناوگان 

بیمارستانی کشور
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی ایران با اشاره به فرسودگی نسبی در 
ناوگان بیمارستانی کشور، درباره اخطار ایمنی بیمارستان حضرت رسول 
)ص( توضیح داد و گفت: در حال حاضر به هیچ عنوان موضوع تخلیه کل 
بیمارستان حضرت رسول مطرح نیست و برنامه فعلی درمورد ساختمان 

شماره ۳ طی تابستان است.
به گزارش ایسنا، دکتر نادر توکلی در نشستی خبری با اشاره به تخلیه  یکی 
از ساختمان های بیمارستان حضرت رســول اکرم )ص( گفت: موضوع 
بیمارستان های قدیمی مبتابه کل کشور است. آمارهای متفاوتی وجود 
دارد که اکثر این آمارها بیانگر این است که فرسودگی نسبی در ناوگان 
ارائه خدمات بیمارستانی وجود دارد. ارزیابی ها در مورد ایمنی و امنیت 
ساختمان در سه حوزه انجام می شود که شامل ایمنی سازه ای، غیرسازه ای 
و عملکردی در زمان بحران است که در هر ۳ حوزه بحث می شود. ایمنی 
سازه مربوط به بنا و فُندانسیون است، ایمنی غیرسازه ای معطوف به عناصری 
کمک کننده به برقراری امنیت ساختمان مانند آسانسورها، برق، مکانیک، 
تاسیسات گرمایشی، اعان و اطفای حریق و... و. است و ایمنی عملکردی 
هم به ساختار چیدمان کمیته های مدیریت بحران بیمارستان بازمی گردد.
او درخصوص میزان پیشرفت پروژه های بیمارستانی این دانشگاه علوم 
پزشکی، بیان کرد: در ۱۹ بیمارستانی که داریم بهسازی ها و نوسازی ها 
در حال انجام است. بیمارستان روانپزشکی ایران در مرحله اسکلت است و 

پیشرفت حدود ۴۰ درصدی دارد.
وی افزود: به طور کلی در مجموعه دانشــگاه علوم پزشــکی ایران ۷۰ 
بیمارستان را تحت پوشش نظارتی داریم که ســه دسته هستند؛ اول 
بیمارستان عمومی دولتی که آن ۱۹ بیمارستانی که پیش تر ذکر کردم در 
این بخش هستند و عمدتا عمر بنای بالایی دارند. دسته دوم بیمارستان های 
نهادهای عمومی غیر دولتی مانند تامین اجتماعی هستند و دسته سوم هم 
بیمارستان های خصوصی و خیریه هستند. در زمان شیوع کرونا توانستیم 
توازن خوبی در هر سه سطح بیمارستان ایجاد کنیم تا تقریبا یکسان ارائه 

خدمت صورت گیرد.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی ایران،  گفت: حدود ۴۵ درصد بیمارانی 
که به بیمارستان های تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی ایران ارجاع داده 
می شوند، از خارج شهر تهران هستند البته این آمار در بیمارستان های 
مختلف، متفاوت است. برای مثال در بیمارستان سوختگی، میزان ارجاعات 
بیشتر است و در بیمارســتان حضرت رسول )ص( به دلیل اینکه برخی 
خدمات جنبه قطبی و کشوری دارند، میزان مراجعه مردم از شهرستان ها 

بیشتر است.

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش 
با تأکید بر در نظر گرفتن سه اصل در دوره  طرح 
»جبران و تثبیت یادگیری دانش آموزان« در 
تابستان بر ایجاد جو مثبت یادگیری در این دوره ها تأکید کرد.
به گزارش ایسنا، رضوان حکیم زاده در نشست توجیهی طرح 
»مدرسه تابستان« که با حضور معاونان آموزش ابتدایی 
ادارات کل آموزش و پرورش استان ها، روسا و معاونین 
آموزشی مناطق کشور و از طریق وبینار آموزشی برگزار شد، 
اظهار کرد: نگران هستیم که در دوران کرونا پایه  و بنیان های 
یادگیری های آینده و مهارت های سواد پایه دانش آموزان 
دچار آسیب جدی شده باشد و اکنون  که با همراهی ستاد 
ملی مبارزه با کرونا، طرح »جبران و تثبیت یادگیری دانش 
آموزان« مصوب و برای آن بودجه ای اختصاص داده  شده است، 
فرصت مناسبی است که از این طرح بهره مناسبی برای جبران 
یادگیری دانش آموزان ببریم و نگرانی هایمان را رفع و برای 
آینده تحصیلی کودکانمان برنامه ریزی بهتری کنیم، اما برای 
این که دوره »مدرسه تابستان« مفید و مؤثر باشد توجه به سه 

اصل مهم و ضروری است.
حکیم زاده با اشاره به سه اصل مهم و ضروری که باید در این 
دوره ها به آن توجه شود، گفت: اولین و مهم ترین اصل؛ جو 
عاطفی و روانی کاس های جبرانی است، زیرا این کاس ها 
باید برانگیزاننده، گرم و روحیه بخش باشد تا یادگیری موثر 
اتفاق بیفتد و از فراخوانی دانش آموزان با برچسب ضعیف که 
از نظر روانی خودداری کنیم، زیرا خودپنداری پنهان آن ها 
را مخدوش می کند، بنابراین باید جو یادگیری مثبت برای 

کودکان شرکت کننده در این طرح ایجاد شود.
وی دومین اصل را درگیر کردن خانواده ها به شکل فعال و 
مثبت عنوان کرد و گفت: مشارکت فعال خانواده ها، در راستای 
توجه به یادگیری و جلب اطمینان خانواده ها مهم است، زیرا 
این دوره به نفع دانش آموز است و این کاس های جبرانی به 
خاطر ضعف یادگیری کودکان نبوده است، بلکه به دلیل شیوع 
کرونا و چالش های فضای مجازی این ضعف ها به وجود آمده 
است و این نیاز به وجود آمده است تا این دانش آموزان نیاز به 

یک فرصت دوباره داشته باشند.

رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا با بیان اینکه 
مشمولان غایب در صورت قبولی در آزمون 
سراسری حق ثبت نام ندارند گفت: آن دسته از 
مشمولانی که در کنکور سراسری شرکت کرده اند، 
توجه داشته باشند، غیبت سربازی مانع پذیرش قبول شدگان 
آزمون سراسری در دانشگاه ها و موسسات آموزشی است.به 
گزارش ایسنا، سردار تقی مهری دراین باره گفت: با توجه به در 
پیش بودن کنکور سراسری سال ۱۴۰۱ ضروری است مشمولانی 
ذکوری که در کنکور سراسری شرکت کرده اند، توجه ویژه به 
مقررات خدمت وظیفه عمومی داشته باشند، غیبت سربازی مانع 
پذیرش قبول شدگان آزمون سراسری در دانشگاه ها و موسسات 
آموزشی است.وی گفت: شرکت مشمولان در آزمون های سراسری 
دانشگاه ها و موسسات آموزشی دلیل بر مجوز ادامه تحصیل نیست 
و مشمولان غایب حتی در صورت قبولی، مجاز به ثبت نام نبوده 
و مورد پذیرش قرار نمی گیرند.مهری ادامه داد: مشمولان مقاطع 
تحصیلی دانشگاهی و دوره متوسطه که در سال مشمولیت و در 
خرداد، تیرو شهریور ماه سال ۱۴۰۰ فارغ التحصیل شده اند تا پایان 
شهریور ماه سال ۱۴۰۱،   مهلت معرفی دارند.رئیس سازمان وظیفه 
عمومی فراجا اظهار کرد: این تسهیات فقط شامل مشمولانی 
می شود که در  سال مشمولیت یعنی سال تولد بعاوه + ۱8 فارغ 
التحصیل شده اند. مشمولانی که قبل از سن مشمولیت و در سن 
۱۷ سالگی یعنی سال تولد+۱۷ یا قبل از آن در مقطع دیپلم یا 
پیش دانشگاهی فارغ التحصیل می شوند براساس قانون خدمت 
وظیفه عمومی پس از رسیدن به ۱8 سالگی تمام، شش ماه مهلت 
معرفی دارند.بر اساس اعام سایت پلیس، وی افزود: این مشمولان 
باید قبل از اتمام مهلت معرفی از طریق دفاتر خدمات الکترونیک 

انتظامی پلیس+۱۰ برای ثبت درخواست خود اقدام کنند.
آیا امکان تحصیل همزمان

 با خدمت سربازی وجود دارد؟
مهری همچنین با بیان اینکه امکان تحصیل همزمان با خدمت 
سربازی وجود ندارد؛ گفت: سربازان وظیفه غیر غایب در صورت 
قبولی  و احراز شرایط لازم می توانند برای ادامه تحصیل در مقاطع 
تحصیلی کارشناسی و بالاتر از خدمت ترخیص و در دانشگاه ثبت 

نام کنند.

 3 اصلی که باید در برگزاری 
کلاس های جبرانی تابستان

 لحاظ شود

هشدار پلیس درباره
 سربازی کنکوری ها

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

یک کارشـناس حوزه آب ضمن اشـاره به وضعیت 
بسیار ناپایدار منابع آبی کشـور، ریاضت آبی کشور 
در این دهـه و مجازات شـدید برای حفـر چاه های 

غیرمجاز را خواسـتار شد.
بـه گـزارش ایسـنا، در یک دهـه گذشـته ۹۱ هزار 
حلقه چـاه غیرمجاز در راسـتای اجـرای طرح احیا 
و تعـادل بخشـی منابـع آب زیرزمینـی مسـدود و 
از برداشـت غیرمجـاز ۳.۲ میلیـارد مترمکعب آب 
در سـال از دشـت های کشـور جلوگیـری شـده 
اسـت. ایـران در بیـن ۱۱۶ کشـور از نظـر بحـران 
آب در رده چهاردهـم قـرار دارد کـه نشـان دهنده 
وضعیـت نامناسـب  آن به لحـاظ منابع آب اسـت. 
براسـاس این مطالعات ایـران باید در سـال ۲۰۲۵ 
بـرای حفـظ وضـع موجـود بتوانـد ۱۱۲ درصد به 
منابـع آب قابل اسـتحصال خـود بیفزاید کـه این 
افزایـش می توانـد از راه هـای مختلفـی از قبیـل 
مدیریت عرضه و تقاضای آب صورت گیرد.محسن 
موسوی خوانسـاری در گفت وگو با ایسنا به آخرین 
آمار منتشـر شـده توسـط وزارت نیـرو از چاه های 
غیرقانونـی کشـور اشـاره و اظهار کـرد: در کشـور 
حـدود ۹۰۰ هزار چـاه داریـم که حـدود ۳۵۰ هزار 
چاه غیرقانونی اسـت بنابر آمار جدیـد نیز احتمالا 
بیـش از یک سـوم چاه هـای موجـود، غیـر مجـاز 
هسـتند.وی دربـاره مکان حفـر این چاه هـا گفت: 
معمولا به علت اسـتفاده از تکنیک هـا و روش های 
سـاده تر که غیرمجاز و به صورت مخفیانه هستند، 
ایـن چاه هـا را در مکان هایـی کـه سـطح آب بالاتر 
اسـت حفـر می کننـد. در نتیجـه می تـوان گفـت 
چاه های غیرقانونـی عمدتا عمـق زیـادی ندارند و 
دبی)میزان آب اسـتحصالی( آن ها نیـز از چاه های 
مجاز کمتر اسـت.این فعال محیط زیسـت به علت 
ایجاد چاه های غیرقانونی اشـاره کرد که اغلب افراد 
برای منافع خود در ویاسـازی یا باغ های شـخصی 
اقدام به حفر این چاه ها می کننـد.وی افزود: برخی 
از چاه های غیرمجاز متعلق به دشـت های وسیعی 
هسـتند کـه از گذشـته تحـت عنـوان فـرم یک و 
۵)چاه هـای غیرمجازی که تا قبل از سـال 8۵ حفر 
شـده اند و  بر اسـاس تعریـف وزارت نیرو بـه عنوان 
چاه هـای فـرم یک یـا پنـج شـناخته می شـوند.( 
بعضا ثبـت شـده و بعضـا هنـوز پروانـه بـرای آنها 

صادر نشـده  اسـت.
حفر چاه های غیرمجاز، فرار از قانون

این عضـو انجمن آب و خـاک پایـدار ایرانیان، حفر 
چاه های غیرمجـاز را نوعی فـرار از قانون دانسـت و 
اظهار کرد: با حفر ایـن چاه ها نوعی ناسـازگاری در 
جامعـه بـه وجـود می آید کـه مـردم را تشـویق به 

حفـر ایـن چاه هـا می کند.
موسوی خوانسـاری تاکیـد کـرد: حفر ایـن چاه ها 
پدیـده خوبـی نیسـت کـه عـاوه بـر بی قانونـی، 
بی برنامگـی را در سـطح کشـور توسـعه می دهـد.

وی به برنامه تعادل بخشـی در این زمینه اشاره کرد 
و توضیـح داد: یکی از زیرمجموعه هـای این برنامه، 
مسـدود کردن چاه هـای غیرقانونی اسـت کـه در 
کشـور بسـیار کند انجـام می شـود؛ به طـوری که 
پیشـرفت فیزیکی و عملی ایـن طـرح در طول ۱۰ 

سـال هنوز بـه ۱۵ درصد هم نرسـیده  اسـت.
ایـن فعال محیـط زیسـت این مشـکل را ناشـی از 
کمبـود اعتبـارات و جـدی نگرفتـن ایـن موضوع 
توسـط وزارت نیـرو دانسـت و گفـت: وزارت نیـرو 
اقدامات مربـوط بـه روی زمین مانند سدسـازی و 
شـبکه را به صورت جدی پیگیـری می کنـد اما به 
اقدامـات مهـم در زیـر زمین کـه دیده نمی شـوند 
چندان اهمیـت نمی دهـد و کار بسـیار کند پیش 

مـی رود.
این عضو انجمـن آب و خاک پایدار ایرانیـان درباره 
جبـران آب از دسـت رفتـه بـر اثـر حفـر چاه های 
غیرقانونـی بـه مفهـوم آب زیرزمینـی دینامیـک 
و آب اسـتاتیک اشـاره کـرد و توضیـح داد: منابـع 
آب زیرزمینی دینامیـک، آب هـای تجدیدپذیری 
هسـتند که هر سـال تراز آن بـالا و پاییـن می رود 
و  از آبخوان هـا تعذیه می کنند، به صورت مسـتمر 
نیـز همیشـه هسـتند. در مقابـل آب اسـتاتیک یا 
ثابت ذخیـره در لایه های عمیق زمیـن و مربوط به 

نسـل های آینده اسـت.
هیچ کشوری مجاز به برداشت آب های 

زیرزمینی استاتیک خود نیست
وی تاکید کـرد: هیـچ کشـوری مجاز به برداشـت 
آب های زیرزمینی اسـتاتیک خود نیست. موسوی  
خوانسـاری ادامـه داد: در دهـه های اخیـر به دلیل 
مشـکاتی از جمله عـدم مدیریت درسـت، نصف 
آب های استاتیک کشور یعنی حدود ۱۵۰ میلیارد 
مترمکعـب از بیـن رفتـه  اسـت. جایگزینـی ایـن 
آب ها بسـیار دشـوار اسـت و حتی در صـورت یک 
دهـه ریاضـت آبی کشـور نیـز جبـران ایـن منابع 
آبـی از دسـت رفتـه تقریبـا ناممکـن خواهـد بود. 
این فعـال محیـط  زیسـت دربـاره ابـزار مبـارزه با 
چاه هـای غیرقانونی بـه نبـود آدرس دقیـق از این 
چاه هـا و احتمـال وجـود آنها در هـر مکانی اشـاره 
کرد و پیشـنهاد مجازات بسـیار شـدید برای حفر 
و بهره بـرداری از چاه هـای غیرقانونـی را داد کـه 
شـدت مجازات باعث عدم حفر چاه شـود. موسوی  
خوانساری مجازات کنونی برای حفر چاه غیرمجاز 

را اشـتباه توصیف کرد و گفت: در حـال حاضر این 
مجازات شـدید نیسـت و بنابر قانون بودجه سـال 
۱۴۰۱ افرادی که چـاه غیرقانونی دارنـد تنها برای 
هر مترمکعب ۶۰۰ هزار تومان جریمه می پردازند. 
ایـن فعـال محیط زیسـت ایـن مجـازات را نوعـی 
تشـویق به داشـتن چاه های غیرقانونی تلقی  کرد.
وی ایـن اقـدام را اشـتباه دانسـت و گفـت: گرفتن 
پول توسـط وزارت نیـرو بـرای حفر و بهره بـرداری 
از چاه های غیرقانونی کار بسـیار اشـتباهی اسـت.
این عضو انجمـن آب و خاک پایدار ایرانیـان درباره 
شناسـایی چاه هـای غیرقانونـی بـه وسـیله انـواع 
اهرم ها مانند گشـت بازرسـی، تشـویق یا آگهی ها 
بـه نمونـه ای از ایـن اقـدام در تهران بـزرگ اشـاره 
کـرد و توضیـح داد: طـی اقدامـی در تهران بزرگ، 
به وسـیله آگهـی و رفتـن بـه منـازل، کارخانه ها و 
واحدهای صنعتـی حـدود ۱۴ هزار چـاه غیرمجاز 
شناسـایی شـد. اکثر چاه ها خانگی و یـا متعلق به 
واحدهـای صنعتـی بـا دبی بسـیار کـم بودنـد؛ به 
طوری که ایـن ۱۴ هزار چـاه، کمتـر از ۲۰ میلیون 
مترمکعب خروجـی و اسـتحصال آب داشـت.وی 
تاکید کـرد: به جهـت تعداد زیـاد این چاه هـا با آب 
اسـتحصالی بسـیار کم باید بـا این پدیـده برخورد 
جدی صورت بگیرد. با شناسـایی چاه ها و تشکیل 
پرونـده طبق قانون بـا افرادی کـه چاه هـا را حفر یا 
از آن هـا بهره بـرداری می کنند؛ برخورد شـود. لازم 
اسـت با صاحبـان چاه هـای بـا دبـی کـم برخورد 
شـود و برای چاه هـای با دبـی زیاد، قانـون مجازات 
بسـیار سـنگین تری در نظـر بگیـرد کـه منجر به 
انسـداد ایـن چاه هـا شـود.این عضـو انجمـن آب 
و خـاک پایـدار ایرانیـان بـه فوایـد تقلیـل مصرف 
آب اشـاره و اظهـار کرد: تقلیـل مصـرف آب باعث 

جـاری شـدن آب در رودخانه هـا می شـود، آب 
جـاری در رودخانه ها باعـث نفوذ آب بـه آبخوان ها 
می شـود و بـا سـیراب شـدن آبخوان ها منابـع آب 
زیرزمینی تجدید می شـود و تـراز آب بـالا می آید.
وی بـا اشـاره بـه اینکه بـه مـوازات تقلیـل مصرف 
آب و شـکل گیری ایـن فرآینـد بایـد چاه هـا را نیز 
کنتـرل و پروانه هـای بهره بـرداری را نیـز تعدیـل 
کرد، توضیـح داد: به علت  گرمـای کره زمین منابع 
آبـی زیرزمینـی کاهش یافتـه اسـت، بدین جهت 
مجبور به تعدیل پروانه هـای آب زیرزمینی قدیمی 
هسـتیم تـا بتوانیـم بـه سـفره های آب زیرزمینی 
کمـک کنیـم و بـه نسـل های آینـده منابـع آب 

زیرزمینی مناسـبی را تحویـل دهیم.
»جزیره ای« کار نکنیم

ایـن فعـال محیـط  زیسـت دربـاره کاهـش تعداد 
چاه های غیرمجـاز گفـت: در این راسـتا هیچ راهی 
جز افزایش اعتبارات در طرح تعادل بخشـی مطرح 
شـده توسـط وزارت نیـرو و افزایـش تعداد گشـت 
و بازرسـی در محدوده هایـی کـه چـاه زیرزمینـی 
حفر شـده، نداریم.وی تاکید کرد: »جزیـره ای« کار 
نکنیم یعنی سـه وزارتخانـه  نیرو، جهاد کشـاورزی 
و صنعـت، معـدن و تجـارت و سـازمان حفاظـت 
محیط  زیسـت هر کدام برای خـود کار نکنند بلکه 
به صورت مشـترک عمل کنند. جداگانه و به صورت 
جزیره ای کار کـردن باعث حفر چاه هـای غیرمجاز 
و بهره بـرداری بیشـتر سوءاسـتفاده کنندگان 
خواهـد شد.موسوی خوانسـاری در پایـان گفـت: 
"مـا امیدواریم در سـال ۱۴۰۱ این چهـار نهاد موثر 
در امـور آب کشـور، به سـرعت دور یـک میز جمع 
شـوند و بتوانند طرح های مفیـدی را بـرای جبران 
منابع آب زیرزمینی از دسـت رفته به عمـل آوردند.

خطرات حفر چاه های غیرمجاز برای کشور
یک کارشناس حوزه آب تشریح کرد

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140160319012000587 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي  غلامعباس يزدان پناه فرزند محمد بشماره 
شناسنامه 238 صادره از سیرجان در يك قعطه باغچه به مساحت 209/18 مترمربع پلاك377 و 378 اصلي واقع در کشکوئیه بلورد 
بخش 39 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي احمد ودودی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1401/3/24
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/4/08

برابر راي شماره140160319012000588 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم عاطفه يزدان پناه فرزند محمود بشماره 
شناسنامه 108 صادره از سيرجان در يك قعطه باغچه به مساحت 315/82 مترمربع پلاك 377 و 378 اصلي واقع در کشکوئیه بلورد 
بخش 39 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي محمد ودودی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1401/3/24
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/4/08

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند

تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 
 140160319008000350 شماره  رای  برابر  رسمی  سند 
هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
مالکانه  تصرفات  زرند  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد 
هنجروئی  ضیائی  حسن  آقای  متقاضی  بلامعارض 
فرزند محمد به شماره شناسنامه 268 صادره از زرند 
در یکباب خانه به مساحت 543.15 مترمربع از پلاک 
فردوس کوچه شهید  بلوار  زرند  در  واقع  اصلی   7561
آقای غلامعباس  از مالک رسمی  یزدانی 7 خریداری 
نظریان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
شود  می  آگهی  15روز  فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسلیم  تاریخ  از  ماه 
در صورت  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  مراجع قضایی 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 40
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/3/24
 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/4/8
حسین توحیدی نیا
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبر آباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
ساختمانهای  و  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319091000480-

تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1400/05/20
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبر آباد تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عیسی بهادری فرزند 
عزت  بشماره شناسنامه 5با کد ملی 6069815947صادره 
ازعنبرآباد در ششدانگ یک باب خانه مشتمل بر باغ به 
مساحت 2021/67 متر مربع پلاک - فرعی از63- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 63- اصلی قطعه یک بخش 
45کرمان  واقع درعنبرآباد شهرک ده رضا خریداری از 
مالک رسمی اقای کیان مهیمی محرزگردیده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
از  توانند  باشند می  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت 

صادر خواهدشد ./م الف:3210
  مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/4/8
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1401/04/22

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1333143

محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1333137

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبرآباد
تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  هیات موضوع 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
-140160319091000196 شماره  رای  برابر  رسمی  سند 

تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1401/02/20
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
عنبرآباد  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عیسی محسنی 
از  صادره   104 شناسنامه  بشماره  ایرقلی  فرزند  نسب  
مربع  397.65متر  مساحت  به  خانه  باب  یک  ششدانگ 
پلاک - فرعی از46- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
شهرک  در  واقع  45 کرمان   بخش  یک  قطعه  اصلی   46
بلوچ  قصری  علی  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  نارنج 
در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده  محرز 
صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو 
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص 
آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  دوماه  مدت  به 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 
  مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/03/25
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/04/08

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

شهر عنبرآباد
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
 1399/12/12-139960319091003457 شماره  رای  برابر 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
ثبتی حوزه  و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
شناسنامه  بشماره  داراب  فرزند  دوستکی   رفعت  خانم  آقای 
6069555295 صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک باب خانه 
اصلی   -50 از  فرعی   - پلاک  مربع  متر   293 مساحت  به 
50- اصلی قطعه  از  از پلاک 18 فرعی  مفروز و مجزی شده 
مجید  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  عنبرآباد  در  واقع  یک 
انتقال  آقای ماشاالله ملایی  به  ابراهیمی که طی سند رسمی 
اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده  محرز  است  نموده  قطعی 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که 
اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و 
نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست 
و عدم وصول  انقضای مدت مذکور  در صورت  است  بدیهی   .

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .  
 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/03/25
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/04/08
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کرونـا همان گونه کـه تاثیـرات منفـی بسـیاری بر 
روی سـینمای جهـان گذاشـت، سـینمای ایـران 
را هـم از لـوث وجـود خـود بی نصیـب نگذاشـت تا 
ایـن صنعـت کشـور در حـدود ۱8 مـاه، بیشـترین 
آسـیب ها را از این ویروس منحـوس ببیند. جریانی 
که البته طـی ماه های اخیر بـا لحاظ برخـی تدابیر، 
بـه نزدیک تریـن شـرایط بـا دوران معمـول خـود 

رسـیده است.
بـه گـزارش خبرنـگار سـینمایی ایرنـا، در آخریـن 
روزهـای بهمن مـاه ۱۳۹8 بـود کـه عـاوه بـر داغ 
شـدن بحث انتخابات در ایـران، یک موضـوع دیگر 
نیز به ولولـه ای در میان مـردم تبدیل شـد؛ مهمان 

ناخوانـده ای بـه نـام کرونا.
کسـی از ابعاد واقعـی این مهمـان ناخوانـده خبری 
نداشـت و تصـورات بـر ایـن بـود کـه ایـن ویروس 
به ماننـد بسـیاری از ویروس هایـی کـه تـا آن زمان 
در برخـی کشـورهای عموما آسـیایی پدیدار شـده 
و بعـد از مدتـی نیـز رخـت بربسـته اند، اسـت. بـه 
همین دلیـل، امـورات، بـدون هیچ ماحظـه ای در 

آن روزهـای سـرد، رو بـه جلـو می رفـت.
سـینمای ایـران در سـال ۹8، روزهـای خوبـی را 
پشـت سـر گذاشـته بـود و خـود را آمـاده می کـرد 
تا در هفته نخسـت اسـفند ماه، رکورد گیشـه ۳۰۰ 
میلیـاردی را جشـن بگیـرد. اتفاقـی کـه احتمـالا 
تـا پایـان اسـفند آن سـال بـه ۳۵۰ میلیـارد تومان 
می رسـید و یـک دلگرمی و سـیگنال بسـیار خوب 
بود بـرای ورود به سـال ۹۹. سـالی که گیشـه ۵۰۰ 
تـا ۶۰۰ میلیـارد تومانـی آن، دور از انتظـار نبـود و 
این یعنی نزدیک شـدن سـینمای ایران بـه فرآیند 
صنعتی شـدن؛ رویایـی که سـینمای ایـران دهه ها 

بـه دنبـال آن بود.
رویایی که رنگ باخت

امـا تمـام ایـن آرزوهـا بـا مشـاهده نخسـتین 
نمونه هـای بیمـاران مبتـا به کرونـا، رنـگ باخت. 
در سـوم اسـفندماه ۱۳۹8 و درسـت چند روز پس 
از تعییـن فیلم های اکران نـوروز ۹۹ بود کـه وزارت 
ارشـاد طـی بیانیـه ای، از تعطیلی تمامی سـینماها 
و برنامه هـای فرهنگـی و هنری در سراسـر کشـور 

خبـر داد.
خیلی هـا در آن زمـان گمـان می بردنـد کـه ایـن 
تعطیـات، به صورت هفتگـی و نهایتا تا پایان سـال 
اسـت. البته که در آن زمان، شـاید خواسـت برخی 
سـینماداران نیـز در ایـن تعطیلـی بـود. چـرا کـه 
سـینماها از ماراتـن نفس گیر جشـنواره فجـر عبور 

کرده بودنـد و فیلم چندانی برای گیشـه نداشـتند. 
بنابرایـن بـا توجـه بـه افزایـش قیمـت ابزارهـای 
مصرفـی سـینما، ترجیـح می دادنـد کـه سـینما تا 

زمـان اکـران نـوروزی، تعطیـل بماند.
امـا ایـن تعطیـات هفتگـی، تـا اواسـط تیرمـاه 
بـه طـول انجامیـد. تعطیـات ۴ ماهـه ای کـه 
خسران های بسـیار را به سـینمادارها وارد کرد. آنها 
دیگر متوجه شـده بودند که کرونا، ویروسـی اسـت 
که به ایـن راحتی هـا، خیال رفتـن ندارد. بـا همین 
قطعیـت، بسـیاری از سـینمادارها، پرسـنل خود را 
اخـراج کردند و بـا ضرر کمتـری، سـینماهای خود 

را بسـته نگه داشـتند.
امـا ایـن، تمـام ماجـرا نبـود. تقریبـا تمامـی 
سـینمادارها، بابـت نمایـش فیلم هـای آخـر خود، 
مبالغ خـرد و کانـی را بـه پخش کننده هـا بدهکار 
بودنـد. مبالغی کـه تمـام آن را در همـان هفته های 
نخسـت ورود کرونا، صرف هزینه پرسـنل، شـارژ و 
دیگر هزینه های جاری سـینما کـرده بودند و عما 

دیگـر پولی بـرای معـاش نداشـتند.
رکود مطلق سینماگران

در آن سـوی ماجرا، وضع سـینماگران نیـز تعریفی 
نداشـت. تولیـدات سـینمایی، تقریبـا بـه زیـر ۱۰ 
فیلـم رسـیده بـود و بسـیاری از عوامـل سـینما، 
خانه نشـینی را تجربـه می کردند. ماه های نخسـت 
اما کم سـروصدا گذشـت اما از اواسـط بهـار ۹۹ که 
موضـوع خانه نشـینی و محدودیت هـا، بـرای همـه 
مسجل شـد، صدای اعتراض سـینماگران بلند شد.
در آن زمـان، اخبـاری مخابره می شـد که شـنیدن 
آنها دلخراش بود. از سـینماگرانی که در اجاره خانه 
خـود مانـده بودنـد و برخـی مجبور شـدند کـه نزد 
خانواده خـود یا همسرشـان رفتـه و با آنهـا زندگی 
کنند تا مـوارد متعـدد از کار کردن سـینماگران در 
تاکسـی های اینترنتـی. برخـی تهیه کننـدگان در 
محافـل خصوصـی خـود عنـوان کردنـد کـه جمع 
کثیـری از سـینماگران علی الخصـوص کسـانی 
کـه فکـرش را نمی کردنـد، به قـرض گرفتـن روی 
آورده انـد و اخبار دیگـری، حکایت از فـروش برخی 
لوازم شـخصی و متعلـق به خانـه این سـینماگران 

داشـت.
در آن زمان، سینما، حال و روز خوشایندی نداشت. 
مدیران سـینما تـاش کردند تـا با فروکـش کردن 
هـر دوره از مـوج، نسـبت بـه بازگشـایی سـینماها 
مبادرت کننـد تا به ایـن ترتیب، چرخ سـینما روی 
دور بیفتد. هم سـینماداران بفروشـند و هم جریان 

تولیـد روی غلتـک بیفتـد. امـا حتـی با ایـن وجود 
نیـز چنـد مانـع بـزرگ، امـکان محقـق شـدن این 

اتفاق را نمـی داد.
نخسـت آن که مـردم هنـوز سـینماها را محلی امن 
بـرای وقـت گذرانـدن نمی دانسـتند. سـالن هایی 
که فیلـم جدیدی بـرای نمایـش نداشـتند و همان 
فیلم هـای بهمـن ۹8 را نمایـش دادنـد. در چنیـن 
وضعیتـی، برخـی پردیس هـا، اقـدام بـه دانلـود 
فیلـم خارجـی و نمایـش کم کیفیـت آن نسـخه ها 
روی پـرده گرفتنـد. البتـه کـه در کنار تمامـی این 
معضات، بحـث اصلی، نبود ایمنی شـغلی بـود. در 
رنگ بنـدی کرونایی، هر شـهری، وضعیتی داشـت 
و سـینماهای هـر شـهر نیز متناسـب با رنگ شـهر 
خود، وضعیتـی متفـاوت را تجربه می کـرد. فرآیند 
ایـن بـاز و بسـته شـدن، یک سـال و نیـم بـه طول 

انجامیـد.
تلاش مدیریتی حداقلی

در این مـدت، چند اقـدام مدیریتی صـورت گرفت. 
نخسـت آن کـه مصـوب شـد بـه سـینمادارها، بـه 
ازای هـر پـرده، ۱۰ میلیـون تومـان وام بـا سـود 
۴درصـد تعلـق بگیـرد. طـرح عجیبـی کـه مـورد 
تمسـخر سـینماداران قرار گرفـت و آنها هـم که به 
اسـتقبال از آن رفتنـد، آن قـدر در بروکراسـی های 
رایـج معطـل شـدند کـه عطـای دریافـت آن را بـه 

لقایـش بخشـیدند.
یک اقـدام دیگر، اعطـای کمک های باعـوض ۵/۱ 
میلیون تومانی به آن دسـته از سـینماگرانی بود که 
عضو صندوق اعتبـاری هنر بودنـد. کمکی حداقلی 
که در دو نوبت پرداخت شـد و عما گره ای از کاف 

سـردرگم این جماعت حداقلی بـاز نکرد.
اقـدام اجرایـی دیگر امـا نمایـش چند فیلـم جدید 
در سـینماها بود که به اسـتثنای دینامیـت، مابقی، 
شکست های سنگینی را متحمل شـدند. در چنین 
وضعیتـی، صاحبـان آثـار، موافق بـه نمایـش فیلم 
خود نبودنـد و حتـی با وجـود تسـهیات حداقلی، 
نمی توانسـتند سـرمایه خـود را این چنیـن در 
معـرض یـک ریسـک بـزرگ قـرار دهنـد. حتـی 
دینامیـت نیز در شـرایطی به فـروش ۵8 میلیاردی 
دسـت یافت که حـدود 8 مـاه در سـینماهای تمام 
کشـور به روی پرده بـود و عمـا رقیـب چندانی بر 

روی پـرده نداشـت.
در این وضعیـت، روزانـه از تعداد سـینماهای فعال 
کشور کاسته شـد. سـینماهایی که به دلایلی چون 
نداشـتن مخاطـب و پیشـی گرفتـن هزینه هـای 
جـاری از درآمدهایشـان، ترجیـح دادنـد تـا بـه 
اهرم هایـی چـون تغییـر کاربـری فکـر کننـد. در 
سـال هایی کـه سـینمای ایـران در مصـر نهضـت 
سالن سازی داشـت، سینماها و سـالن های بسیاری 
از دور فعالیـت خـارج شـدند تـا تعداد سـینماهای 
فعال کشور در سـال ۹۹، از ۱۲8 سـینما فراتر نرود.

در ایـن سـال، بـا تـداوم اکـران فیلم هـای بهمـن 
۹8، چنـد فیلـم جدیدی که اکـران شـد، فیلم های 
خاطره سـاز سـالیان گذشـته و البتـه فیلم هـای 
خارجی، گیشـه سـینمایی کـه در سـودای فروش 
۵۰۰ تـا ۶۰۰ میلیـارد بـود، به فـروش ۹ میلیـارد و 
۲۰۰ میلیـون تومانی بسـنده کند. در این سـال، در 
تمام کشـور، کمتر از ۷8 هزار سـانس ترتیـب داده 
شـد کـه طـی آن، تنهـا ۶۲۵ هـزار نفـر در سراسـر 

کشـور بـه سـینماها رفتند.

سیر تطور سینمای ایران در دوران کرونا

کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

اهداف و برنامه های نخستین جشنواره ملی 
»آیین سخن« که ویژه پاسداشت زبان فارسی، 
توسط معاونت صدا برگزار می شود، تشریح شد.
به گزارش خبرنــگار مهر، نشســت خبری 
جشــنواره »آیین ســخن« هفتم تیرماه با 
حضور مسئولان این رویداد در سالن جلسات 

ساختمان شهدای رادیو برگزار شد.
حمدجعفر محمدزاده مدیر رادیو ایران و رییس 
شورای پاسداشت زبان فارسی معاونت صدا در 
این نشست درباره دوره های پاسداشت زبان 
فارسی در رادیو بیان کرد: دوره های پاسداشت 
زبان فارسی در دوره اول برای مدیر گروه های 
برنامه ساز، دوره دوم برای تهیه کنندگان و دوره 
سوم برای گویندگان و گزارشگران رادیو برگزار 
شد. وی ادامه داد: ما در این دوره ها بیش از اینکه 
به این ســوال بپردازیم که چگونه باید سخن 

بگوییم به ارزش زبان فارسی پرداختیم.
محمدزاده تصریح کرد: ما دنبال پاسداشــت 
فرهنگ یک ملت هستیم. این ملت در زبانش 
تجلی پیدا می کنــد و آن را یا باید در فرهنگ 
شفاهی یا فرهنگ مکتوب و یا رسانه ها بشنویم 
و ببینیم. پاسداشت فرهنگ نگهداری از هویت 
یک ملت است و وقتی می گوییم زبان پارسی 
روی کارکرد ربــط و وصل این زبان هم تاکید 

داریم که یک ملت را به هم پیوند داده است.
مدیر رادیو ایران افزود: حفظ زبان فارسی برای 
رسانه شئون مختلفی دارد یکی این است که 
درست خوانده و نوشته شود. بخشی دیگر این 
اســت که از زبان های بیگانه جلوگیری شود. 
بخشی به این مربوط می شود که ساختار زبان 
حفظ شود. جشنواره »آیین سخن« گامی است 
برای رسیدن به اهدافی که گفته شد. امیدوارم 
با اهتمام همه بتوانیم به این اهداف دســت 
پیدا کنیم. محمدزاده یادآور شد: زبان فارسی 
مستقیم به هویت ملی ایران بستگی دارد و اگر 
کسی دغدغه ایران دارد باید بداند که این زبان 

به توجه نیاز دارد.
وی درباره چشم اندازه این جشنواره تصریح کرد: 
چشم انداز رو به جلو است، ما پنج سال پیش با 
یک برنامه رادیویی شروع کردیم و این حرکت به 
یک جشنواره ملی تبدیل شده است که بیشتر 
رادیوهای استانی ما هم در آن شرکت کرده اند. 
امیدواریم مطبوعات و رســانه ها هم بتوانند 

شرکت کنند.

»هناس« فیلمی 
باورپذیر از شهدای 

هسته ای است
پیمان جبلی رییس سازمان صداوسیما پس 
از تماشای فیلم ســینمایی »هِناس« بیان 
کرد که »هناس« فیلمی باورپذیر از شهدای 

هسته ای است.
به گزارش خبرنگار مهر، پیمان جبلی رییس 
سازمان صداوســیما پس از تماشای فیلم 
ســینمایی »هِناس« که نخستین روایت 
سینمایی از ترور دانشمندان هسته ای ایران 
است، عنوان کرد: »هِناس« یک اثر موفق، 
تاثیرگذار، جــذاب و هنرمندانه در روایت 
داستان یکی از قهرمانان ملی و در حقیقت 

دانشمندان هسته ای است.
وی ادامه داد: ما در داســتان زندگی مردم 
بزرگمان در ســال های پرُ از افتخار بعد از 
انقاب اســامی مثل آن ها کم نداریم که 
دانشــمندان هســته ای از جمله این افراد 

محسوب می شوند.
رییس سازمان صداوسیما با اشاره به اینکه 
»هِناس« اثر بسیار ارزشمندی است، اظهار 
کرد: این فیلم سینمایی تاش موفقی برای 
به تصویر کشیدن زندگی عادی، باورپذیر و 
واقعی ای است که تمام شهدای بزرگوار ما در 

آن رشد کردند و به تعالی رسیدند.
جبلی عنوان کرد: ساخت این اثر سینمایی 
را به حــوزه هنــری تبریــک می گویم و 
امیدوارم شبیه این کارها برای الگوسازی، 
فرهنگ سازی، گفتمان ســازی و معرفی 
الگوی زندگی بزرگان و قهرمانان ملی تکثیر 

شود.
وی در پایان مطرح کرد: همانگونه که مقام 
معظم رهبری فرمودند در زندگی این شهدا 
الگوهای بسیار متعدد و فراوانی وجود دارد که 
کار رسانه ها تبیین و روایت کردن آن است. 
امیدواریم در این جهاد تبیین همه ما بتوانیم 

موفق باشیم. 
این فیلم ســینمایی به کارگردانی حسین 
دارابی و تهیه کنندگی محمدرضا شفاه که 
در گونه )ژانر( ملودرام عاشــقانه به نگارش 
درآمده، قصــه ترور یک عشــق را از زاویه 
دید شــهره پیرانی، همسر شهید داریوش 
رضایی نژاد در آخرین روزهای زندگی او به 

تصویر می کشد.
مریا زارعی در نقش شهره پیرانی و بهروز 
شــعیبی در نقش داریوش رضایی نژاد دو 
بازیگر اصلی این فیلم سینمایی را تشکیل 

می دهند.
وحید رهبانی، سولماز غنی، امین میری، 
علیرضا نائینی و کوثر حیدری )هنرپیشه 
خردسال( و ســیاوش طهمورث نیز سایر 

بازیگران این فیلم سینمایی هستند.

مسئول شبکه مرکزی خادمین ستاد مرکزی راهیان نور گفت: 
زائران خودروهای شخصی برای رفتن به یادمان های دفاع مقدس 
غرب و شمال غرب کشور برای انجام امور قبل از تشرف به یادمان ها 

با سامانه ملی راهیان نور به شماره ۰۹۶۳۱۳ تماس بگیرند.
محمد حاجی رحیمی در گفت وگو با خبرنگار ایثار و شهادت ایرنا 
اذعان داشت: کمیته خادمین شهدا سالانه یکبار برای سفر راهیان 
نور غرب و شمال غرب و یکبار هم برای جنوب کشور ثبت نام 
مشتاقان خدمت به شهدا را انجام می دهد؛ در اولین فراخوان ثبت 
نام خادمین شهدا در آذر ماه سال گذشته، بیش از ۱۹ هزار نفر ثبت 
نام کردند که به دلیل عدم بکارگیری این تعداد، امسال همانند 
سال های قبل فراخوان عمومی برای ثبت نام خادمان ارائه نشد و از 
خادمانی که سال گذشته ثبت نام کرده اند، برای خدمات رسانی به 

زائران استفاده می شود.
وی افزود: اگر خادمی در سال گذشته از ثبت نام جامانده، می تواند با 
پیگیری از مسئول کمیته ی استان و صاح دید آنها ثبت نام خود را 
انجام دهد. مسئول شبکه مرکزی خادمین ستاد مرکزی راهیان نور 
با بیان اینکه امسال یکهزار و ۲۰۰ خادم در راهیان نور غرب کشور به 
زائران خدمات ارائه می دهند، توضیح داد: برخی از خادمان مستقر 
در یادمان های دفاع مقدس، امور زوار شامل بدرقه و خدمات رفاهی 
را انجام می دهند، تعداد دیگری از خادمان مستقر در اردوگاه های 
راهیان نور نیز به زائران خدمات ارائه می دهند و برخی از خادمان 
جهاد رسانه شهید رهبر نیز وارد مناطق می شوند و مطالبی در قالب 

خبر و محصول های صوتی و تصویری تهیه می کنند
حاجی رحیمی در خصوص کم بودن تعداد خادمین خواهر در 
مقایسه با برادران بیان کرد: در برخی از یادمان های دفاع مقدس 
به دلیل موقعیت جغرافیایی و نبودن زیرساخت امکان بکارگیری 
خادمان خواهر وجود ندارد و همین امر باعث شده که از خادمان 

خواهر کمتر استفاده شود.

متقاضیان »راهیان نور« چگونه
با خودرو شخصی به این

اهداف نخستین 
جشنواره »آیین سخن«

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی حوزه هنری، فراخوان 
پنجمین دوره نقالان علوی با موضوعات پرداختن به اهمیت مباهله از 
منظر آیه ۶۱ سوره آل عمران، بیان داستان مباهله و واقعه غدیر و معرفت 
شناسی سیره زندگانی امیرالمومنین علیه السام و نقش واقعه غدیر و 
مباهله در پذیرش ولایت و ولایت پذیری در زمان معاصر از سوی مرکز 

هنرهای نمایشی حوزه هنری منتشر شد.
مرکز هنرهای نمایشی حوزه هنری انقاب اسامی با همکاری سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری تهران و رادیو فرهنگ در راستای ارتقای 
فرهنگ علوی و نمایش ایرانی و بزرگداشت هنر دیرینه پرده خوانی، نقالی 
و حماسه خوانی )نعت و مناقب خوانی آل الله( پنجمین دوره جشنواره 
سراسری نقالی و پرده خوانی غدیر با موضوع مباهله با نام )نقالان علوی( 
را هم زمان با دهه ولایت و امامت از تاریخ ۲۴ لغایت ۳۱ تیر برگزار می کند.

فراخوان پنجمین دوره 
»نقالان علوی« منتشر شد

۱۲- هیـچ« کـه  کارگـردان مسـتند »
بـه آسیب شناسـی نظـام آموزشـی بـا 
محوریـت پدیـده کنکـور می پـردازد،  
بـه ارائـه توضیحاتـی دربـاره ایـن اثـر 

خـت. پردا
لحسـنی کارگـردان  بوا محمدحسـین ا
مسـتند کوتـاه »۱۲- هیـچ« در گفتگـو 
بـا خبرنـگار مهـر دربـاره ایـن مسـتند 
که بـه مسـاله کنکـور می پـردازد، گفت: 
آزمـون سراسـری یـا همـان کنکـور، 
طـور  بـه  له  سـا هـر  کـه  له ای  مسـا
میانگیـن ۱ میلیـون نفـر در کشـور مـا 
بـه طـور مسـتقیم بـا آن دسـت و پنجه 
نـرم می کننـد؛ البتـه ایـن یـک میلیون 
فـرادی اسـت کـه  ر ا نفـر فقـط آمـا
ننـد  ند و می توا لتحصیـل شـده ا فارغ ا
در کنکـور شـرکت کننـد امـا بـه طـور 
غیرمسـتقیم دانـش آمـوزان در پایه هـا 
و مقاطـع مختلـف، کـم و بیـش بـا ایـن 
مسـاله درگیـر می شـوند تا به سـال آخر 
یعنـی دوازدهمیـن سـال تحصیـل خود 
برسـند و در نهایـت بـا این غـول مرحله 
آخـر گل آویز شـوند و بـا خاطـره خوب 

یـا بـد از آن عبـور کننـد.
وی افـزود: همیـن بعُـد کمیتـی کنکـور 
و جمعیتـی کـه بـا آن مواجـه می شـوند 
باعث می شـود تـا از کنـار آن بـه راحتی 
بعـاد  عبـور نکنیـم و بـرای بررسـی ا
مختلـف بزرگ تریـن امتحان سراسـری 
کشـور کمـی بیشـتر تامـل کنیـم تـا 
متوجـه کـم و کیـف مسـئله بشـویم و 
بـه همیـن دلیـل هـم هسـت کـه هـر 
سـال در نزدیکی ایـام برگـزاری کنکور، 
دربـاره این پدیـده زیـاد بحث می شـود 
و موافقـان و مخالفـان آن از زاویـه دیـد 
خود بـا آن مواجـه می شـوند و بـه نقد و 
بررسـی آن می پردازنـد. مسـتند کوتـاه 
»۱۲- هیـچ« کـه از محصـولات جدیـد 
مرکز مسـتند سـفیرفیلم اسـت با نگاهی 
نـو، بـه بررسـی ابعـاد مختلـف مسـئله 
کنکـور می پـردازد و نسـبت آن بـا دیگر 
مسـائل آمـوزش و پـرورش را بررسـی 

. می کنـد
ایـن کارگـردان مطـرح کـرد: همیشـه 
ز مشـکات آمـوزش و  وقتـی حـرف ا
پـرورش می شـود، احتمالاً اولین اسـمی 
کـه در ذهـن مـا نقـش می بنـدد کنکور 
اسـت؛ کنکـوری کـه دانش آمـوزان در 
دوران تحصیـل خـود کـه در معـرض 

رنـد و بیشـتر جنبه هـای  ر دا آن قـرا
اسـم  یـن  ا ثیـر  تحت تأ زندگی شـان 
نشـان و  ز روح و روا ر می گیـرد ا قـرا
خانواده هایشـان تـا خـرج و مخـارج و 
هزینه هـای مالـی و تاثیر روی سـامتی 
آنـان، همـه و همـه مسـائلی اسـت کـه 
بـا نگاهـی گـذرا بـه کنکـور می تـوان 
بـه آنهـا پـی بـرد. امـا ایـن موضـوع که 
»آیـا اساسـاً کنکـور مسـئله اسـت؟ و 
اینکـه ایـن مسـاله حـل شـدنی اسـت 
یـا خیـر؟ و در نهایـت نسـبت اهمیـت 
کنکـور بـا دیگـر مسـائل نظام آموزشـی 
چگونه اسـت؟« سـوالاتی هسـتند که تا 
بـه حـال جواب هایـی جـز جواب هـای 
کلیشـه ای و کلی چه از طرف مسـئولان 
و چـه از طرف تـوده مـردم به آنهـا داده 
نشـده اسـت و متاسـفانه ایـن جواب هـا 
نتیجه ای جـز پاک کردن صورت مسـاله 
و بیشـتر سـر در گم کردن دانش آموزان 
نداشـته اسـت کـه البتـه در نهایـت آنها 
هسـتند که بـا کنکـور رو به رو هسـتند. 
ایـن مسـائل باعث رقـم خوردن شـرایط 
کنونی شـده، مسـئله اینجاسـت کـه آیا 
کنکور واقعاً مشـکل اسـت یا رسـانه ها از 
آن بـرای ما یـک غول بـزرگ و بی شـاخ 
و دم می سـازند؟ اگـر مشـکل محسـوب 
یـن مشـکل تـا چـه  می شـود، حـل ا

میـزان اولویـت دارد؟

وی مطـرح کـرد: مدتهاسـت موافقـان 
ه  له کنکـور بـا را لفـان، در مسـا و مخا
نـع بسـط  یـی ما نداختـن دوقطبی ها ا
مشـکات  دیگـر  بـه  عمومـی  فـکار  ا
آموزشـی می شـوند. بـه عبارتـی دیگـر، 
کنکـور را آنقدر مشـکل جلـوه می دهند 
کـه اذهـان عمومـی دیگـر بـه سـمت 
مشـکات اساسـی و ریشـه ای عدیـده 
آمـوزش و پـرورش سـوق پیـدا نکنـد. 
دانش آموز ما ۱۲ سـال از بهترین دوران 
زندگی خودش را در مدرسـه می گذراند 
و بـرای رشـد و تعالـی خـودش تـاش 
می کند تا در ایـن نظام آموزشـی تبدیل 
بـه دانش آمـوز تـراز شـود امـا در ایـن 
نـع جـدی و  ۱۲ سـال مشـکات و موا
ریشـه ای در مسـیر او بـرای رسـیدن به 
هدفـش قـرار دارد کـه متاسـفانه اکثـراً 
فکری بـرای برطـرف کـردن آنها نشـده 
و چـه بسـا بسـیاری از آن هـا بـه خاطـر 
اینکـه قـدرت رسـانه ای توجهـی بـه آن 
نکـرده اسـت اصـاً به عنـوان مشـکل 
و معضـل در نظـر گرفتـه نمی شـوند! 
نه ای کـه منفعـت خـود  قـدرت رسـا
و سـود مالـی و رسـانه ای اش در گـرو 
معضـل نشـان دادن کنکـور و در نتیجـه 
گـره زدن آینـده همـه بـه آن و آن را به 
نـش  عنـوان تنهـا نسـخه موفقیـت دا

آمـوزان معرفـی کـردن اسـت.

اکران مردمی فیلم »بدون قرار قبلی« شامگاه ۶ تیر در 
پردیس سینمایی آزادی برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی فیلم، 
اکران مردمی فیلم »بدون قرار قبلی« شب گذشته 
۶ تیرماه با حضور سام درخشانی، گاره عباسی، 
امیرمهدی ژوله، محمود بابایی و بهروز شعیبی در 

پردیس سینمایی آزادی برگزار شد.
در ابتدای برنامه بهروز شعیبی ضمن ابراز خوشحالی 
از استقبال و حضور گسترده مردم در سالن سینما، از 
سجاد نوروزی مدیر سینما آزادی به عنوان سینمای 

سرگروه فیلم »بدون قرار قبلی« قدردانی کرد.
این کارگردان در ادامه بیان کرد: ما از همان ابتدای 
اکران مهمترین مشکل مان را که بالا بودن بها بلیت 
سینماهاست، عنوان کردیم با این حال از تمام 
سینماداران و کسانی که در عرصه سینما زحمت می 
کشند، قدردانی می کنم چرا که این عزیزان در این ۲ 
سالی که سینماها درگیر پیک کرونا و تعطیلی بود بسیار 

سختی کشیده و سالن های سینما را حفظ کرده اند.
کارگردان »بدون قرار قبلی« تاکید کرد: سینما 
رفتن حق معمول همه ماست و باید این تفریح را در 
زندگی هایمان داشته باشیم. خوشبختانه از هفته 
گذشته در راستای رفاه حال مردم و مخاطبان سینما، 
حوزه هنری و موسسه تصویر شهر روزهایی از هفته در 

سینماهای زیر مجموعه شان، بلیت را به صورت نیم 
بها و با درصد کم ارائه می دهند که در قدم اول بسیار 
امیدوار کننده است تا بتوانیم سینما و این تفریح را که 

بخشی از زندگی مان است، حفظ کنیم.
گاره عباسی به عنوان مهمان برنامه خطاب به مردمی 
که در سالن سینما حضور داشتند، گفت: بسیار 
خوشحالم که توانسته ایم بار دیگر در سالن سینما 
دور هم جمع شویم و در کنار هم فیلم آقای شعیبی 
را ببینیم. امیدوارم که امسال سال اتفاقات خوب برای 
سالن های سینما باشد و همگی بتوانیم پرشور فیلم ها را 

تماشا کنیم. سام درخشانی در ادامه اظهار کرد: فیلم 
»بدون قرار قبلی« فیلم شریفی است و از همه شما 
عزیزان تقاضا دارم که بعد از تماشای این فیلم، در 
فضای مجازی راجع به آن بحث کنید و تماشای آن را 

به دوستان و آشنایان خود توصیه کنید.
امیرمهدی ژوله نیز در پایان در سخنانی کوتاه گفت: 
از حضورم در کنار دوستانم و شما مخاطبان »بدون 
قرار قبلی« خیلی خوشحالم. خدا به داد ما و سینماها و 
مخاطبانش برسد چون این وضع، وضع مناسبی برای 

سینما نیست.

خدا به داد سینما و مخاطبانش برسد
 مهمترین مشکل مان قیمت بلیت است

مواجهه با غول بی شاخ و دمی 
به نام »کنکور«!

هر
س: م

عک

هر
س: م

عک

اصغـر فرهـادی بـرای نـگارش فیلمنامـه 
»قهرمـان« بـه عنـوان یکـی از نامزدهـای 
یـزه سـالانه »هیومنیتـاس«  فـت جا یا در

Humanitas( معرفـی شـد. (
ز ددلایـن،  یسـنا بـه نقـل ا بـه گـزارش ا
یـژه  و کـه  »هیومنیتـاس«  یـزه  جا
نویسـندگی در عرصـه سـینما و تلویزیـون 
ری  ز دو سـال عـدم برگـزا سـت پـس ا ا
مزدهـای سـال ۲۰۲۲ خـود  فهرسـت نا
صغـر فرهـادی بـرای  عـام کـرد و ا ا ا ر
ر  فیلـم »قهرمـان« در کنـا نویسـندگی 
»شـان هیـدر« بـرای فیلـم برنـده اسـکار 
ودا« بـرای نـگارش  »کـودا«، »ادسـون ا
فیلمنامـه »۹ روز« و »مـت هریـس« بـرای 
فیلم »سـار« در بخـش نویسـندگی بهترین 
فیلـم درام نامـزد کسـب جایـزه شـده اند.

یـزه  برنـدگان چهـل و ششـمین دوره جا
طـی  ا  ر خـود  یـز  ا جو »هیومنیتـاس« 
مراسـمی حضـوری در تاریـخ ۹ سـپتامبر 

)۱8 شـهریور( در بورلـی هیلتـون آمریـکا 
هنـد کـرد. دریافـت خوا

جایـزه »هیومنیتـاس« که در سـال ۱۹۷۴ 
راه انـدازی شـد، از نویسـندگان سـینما و 
تلویزیـون تقدیـر می کنـد کـه در آثارشـان 
بـه بررسـی وضعیـت انسـان پرداخته انـد. 
ر  برنـدگان جایـزه نقـدی ۱۰ تـا ۲۵ هـزا

دلاری نیـز دریافـت می کننـد.
در  گذشـته  سـال  »قهرمـان«  فیلـم 
جشـنواره فیلـم کـن رونمایی شـد و جایزه 
بـزرگ هیات داوران ایـن رویداد سـینمایی 
را دریافـت کـرد. »قهرمان« سـال گذشـته 
یـزه بهتریـن فیلـم هیـات ملـی نقـد  جا
ره  ا ا کسـب کـرد و در جشـنو مریـکا ر آ
یـزه  سـپرینگز نیـز جا لـم ا لمللـی پا بین ا
یـزه  سـینما بـدون مـرز و همچنیـن جا
میـر  ا ( مـرد  زیگـر  با بهتریـن  فیپرشـی 
جدیـد( و نویسـندگی )اصغـر فرهـادی( 

ا  کسـب کـرد. ر

اصفر فرهادی نامزد یک جایزه 
نویسندگی در آمریکا شد

آگهی حصر وراثت
وراثت  حصر  رونوشت  خواهان 
افسانه بیت اللهی  فرزند محمد  به 
به کلاسه   شده  ثبت  تقدیمی  دادخواست  شرح 
140121920000961972از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده وچنین توضیح داده که شادروان 
بلال زارعی منوجان  فرزند علی  در اقامتگاه دائمی 
خود شهرستان منوجان بدرود حیات گفته وورثه 

حین الفوت ان منحصر است به :
م  ش  شهریار  فرزند  پایداره  کنیز       -1

60895886064 ت ت 1332/7/7)مادر متوفی(
م  بلال ش  فرزند  منوجان  اکبرزارعی  علی    -2

6080271771 ت ت 1388/6/21)فرزند متوفی (
اللهی فرزند محمد ش م  3-     افسانه بیت 
6089626880 ت ت 1356/6/30)همسر متوفی(

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور 
یک نوبت اگهی میگرددتا چنانچه شخصی اعتراضی 
دارد ویا وصیت نامه ای از متوفی نزداو می باشد از 
تاریخ نشر اگهی ظرف مدت یکماه به این دادگاه 

تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .
مسئول دفتر شعبه  شورا حل اختلاف شعبه 
1شورای حل اختلاف شهرستان منوجان –عاطفه 
سالاری.م الف :15
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حضور دو مربی در فصل بیست و دوم لیگ 
برتر با تیم های اســتقال و سپاهان روابط 
ایــران و پرتغال در حوزه فوتبال را بیشــتر 
از گذشــته کرد تــا این کشــور اروپایی به 
بزرگترین شــریک فوتبالی ایــران تبدیل 

شود.
به گــزارش خبرنــگار مهــر، ســرمربیان 
پرتغالی استقال و ســپاهان اولین مربیان 
پرتغالی هایی نیســتند که حضور در فوتبال 
ایران را تجربــه کردند و بــه احتمال زیاد 

آخرین آنها هم نخواهند بود.
در حالی که در ســالهای نه چندان دور به 
واســطه حضور پرتعداد مربیان کشورهای 
استقال یافته یوگساوی سابق، یوگساوها 
و یا بــه قولی »ویــچ« ها و به واســطه آنها 
اســتخدام بازیکنان پرتعــداد از آن خطه 
از اروپا، یوگساوها را می شــد بزرگ ترین 
شــریک فوتبالی ایران در جهان دانســت، 
امروز بیشــترین مراوده فوتبالــی ایران با 
کشــور پرتغال صورت می گیــرد. جایی که 
از آنها مربــی گرفته و در قبالــش بازیکن 
می دهیم؛ یــا به عبارتــی در قبال صادرات 
بازیکن، واردات مربی داریم تا این کشــور 
اروپایی در حال حاضر بزرگ ترین شــریک 

فوتبالی ایران باشد.
کارلوس کی روش یکی از اولین ها و معروف 
ترین مربیــان پرتغالی اســت که حضور در 

فوتبال ایران آن هم در بالاترین ســطح را 
تجربه کــرد و بیش از 8 ســال هدایت تیم 
ملی ایران را در دســت داشت و ۲ بار با تیم 
ملی ایران در جــام جهانی حضور پیدا کرد. 
این مربــی نامدار پرتغالــی را می توان نماد 

تبادل فوتبالی ایران و پرتغال نامید.
همزمان با کــی روش یک مربــی دیگر در 
لیگ برتر ایران شاغل بود که البته این یکی 
حضــور پررنگ و طولانــی در فوتبال ایران 
نداشت. »روی کاستا« تنها یک فصل روی 
نیمکت صنعت نفت نشست تا او نیز یکی از 
مربیان پرتغالی باشــد که حضور در فوتبال 

ایران را تجربه کرده است.
پس از کی روش می توان از »تونی اولیویرا« 
به عنوان یکی دیگر از معروف ترین مربیان 
پرتغالی شــاغل در فوتبال ایران نام برد که 
این مربی باتجربه در دو مقطع روی نیمکت 
تراکتور نشســت و با خصوصیــات اخاقی 
منحصــر به فــردش در تاریخ این باشــگاه 
ماندگار شــد و با این تیم بــه قهرمانی جام 

حذفی هم رسید.
یکی از مربیان پرتغالی سرشــناس، باتجربه 
اما ناکام )در ایران( کســی نبــود جز ژوزه 
مانوئل کــه پس از تجارب ارزشــمندی که 
پرتغال، مصر، عربســتان و آنگولا داشت و 
ســابقه هدایت تیم های بزرگی مثل بنفیکا، 
بوآویستا، اســپورتینگ لیســبون، الاهلی 

مصــر و… را در کارنامه داشــت، با چنان 
ناکامی در پرســپولیس مواجه شد که نحوه 
ترک تهران چیزی شبیه به فرار بود و البته 
پرســپولیس نقطه پایانی شد بر دوران ۳۵ 

ساله مربیگری او.
فصل بیســت و دوم لیگ برتر را استقال و 
سپاهان هم »ریکاردو ســاپینتو« و »خوزه 
مورایس« پرتغالی آغاز می کنند تا ۵ باشگاه 
پر هوادار استقال، پرســپولیس، سپاهان، 
تراکتور و صنعت نفت اســتفاده از سرمربی 
پرتغالی را تجربه کرده باشند و بعید نیست 

در صورت توفیق ایــن دو مربی پرتغالی در 
استقال و ســپاهان، رویکرد به استفاده از 
این دســت مربیان در بیــن تیم های دیگر 
نیز افزایش یافته و رفته رفته شــاهد حضور 

بیشتر مربیان پرتغالی در ایران باشیم.
بازیکــن دیگری که ســابقه حضور در لیگ 
پرتغــال را دارد و در حال حاضــر در لیگ 
کشور خودمان شاغل اســت، جعفر سلمانی 
مدافع چپ آبی پوشان اســت. این بازیکن 
هم یــک فصــل در پرتغــال و بــرای تیم 

»پورتیموننزه« توپ زد.

عزیزی: اتفاقات مجمع کُشتی به پرتغال بزرگ ترین شریک فوتبالی ایران
دور از روح پهلوانی بود

رئیس فدراســیون گلف گفت: اتفاقات مجمع فدراسیون کشتی 
دور از روح پهلوانی بود و بعید می دانم مورد تائید کسی باشد زیرا 

این رشته مبلغ حفظ حرمت پیشکسوتان و اخاق است.
حمید عزیزی روز سه شــنبه در گفت وگو با ایرنا درباره عدالت 
در تخصیص بودجه، اظهار داشــت: عدالت در تخصیص بودجه 
باید فقط یک سرچشــمه دولتی داشــته باشــد یعنی یا مانند 
ســنوات گذشــته در اختیار وزارت ورزش و جوانان باشد، یا با 
تشخیص و پیشــنهاد وزارت ورزش و دولت در لایحه ارسالی به 
مجلس پیش بینی لازم را داشته باشــد )لایحه بودجه سال آتی 
پانزدهم آذر ماه  تقدیم مجلس می شود( و یا اگر دولت وارد مقوله 
تخصیص بودجه به فدراسیون ها نشد و مجلس خواست راسا به 
این موضوع ورود پیدا کند نباید میان فدراسیون ها تفاوتی قائل 
شود. یعنی مجلس باید همه فدراســیون ها را ببیند یا هیچکدام 

را نبیند.
وی افزود: ما نباید مروج فرهنگ ارتباط فردی و لابی گری باشیم. 
همچنین در بحث تخصیص بودجه باید وضعیت ورزش قهرمانی 
و همگانی و امکان مخاطب قــرار دادن حداکثر افراد جامعه در 
رشــته های تابعه آن فدراسیون در نظر گرفته شــود. به عنوان 
نمونه فدراسیون وزنه برداری با کسب مدال طای المپیک ادوار 
گذشته در نشاط اجتماعی بسیار موثر است و دستاورد بین المللی 
ارزشــمندی دارد ولی آیا در بخش همگانی امکان مخاطب قرار 
دادن چند درصد افراد کشور را دارد؟ در واقع باید ابعاد گوناگون 

در این زمینه در نظر گرفته شود.
رئیس فدراسیون گلف عنوان کرد: همچنین در بحث تخصیص 
بودجه تنها نباید به بحث قهرمانی و حرفه ای توجه شــود و همه 
دستاوردها و ظرفیت های بالفعل و بالقوه فدراسیون ها را باید در 

نظر بگیریم و برای آن فدراسیون پیشنهاد بودجه کنیم.
وی اضافه کرد: اگــر دولت و مجلس وارد این مقوله نشــوند، به 
تناسب تنوع ماموریت ها باید تخصیص بودجه در اختیار وزارت 
ورزش و جوانــان و کمیته ملی المپیک قــرار بگیرد. وقتی وارد 
مقوله توزیع بودجه در بین فدراســیون ها می شــوید باید همه 
چیز را نظر بگیرید. هیچ معیاری برای فدراســیون های ورزشی 
در قانون بودجه ۱۴۰۰ توســط مجلس لحاظ نشــده است. اگر 
معیاری وجود داشته، مجلس آن را منتشر کند تا آحاد جامعه و 
کارشناسان در جریان آن قرار گیرند و به طور قطع فدراسیون ها 
آمادگی لازم را دارند تا به صورت کارشناســی در این خصوص 

کمک حال تصمیم سازان باشند.
عزیزی خاطرنشــان کرد: مجلــس باید نگاه کارشناســی برای 
بررسی این موضوع داشته باشــد و خروجی تیم کارشناسی در 
قالب یک سری از معیارها در اختیار رسانه ها و مردم قرار بگیرد و 
بر همان مبنا تخصیص بودجه انجام شود. شاید خروجی بررسی 
کارشناسی این شد که به فدراســیون کشتی ۲۰۰ میلیارد پول 
بدهند نه ۷۰ میلیارد و یا به فدراســیون والیبال یکصد میلیارد 
و فدراســیون فوتبال ۲۰۰ میلیارد بدهند در این صورت همگی 
خواهند پذیرفت و افکار عمومی و رسانه  نیز حمایت خواهد کرد.

وی گفت: این مواردی که ذکر شد از بعُد قهرمانی بود اما در بعُد 
همگانی همه مردم نمی توانند به فوتبال، کشــتی یا وزنه برداری 
بپردازند، امــا می توانند در شــنا، تنیس روی میــز، بدمینتون 
یا رشــته های تابعه گلف و بسیاری رشــته های دیگر به راحتی 
فعالیت کنند. این رشته ها می توانند ۹۹ درصد جامعه را به عنوان 

مخاطب جذب کنند.

ترکیب تیم ملی کاراته ایران برای حضور در 
بازی های کشورهای اســامی در دو بخش 

کاتا و کومیته معرفی شد.
به گزارش خبرنــگار مهر، پرونــده رقابتهــای انتخابی 
تیم ملی کاراتــه در هر دو بخــش کاتــا و کومیته و در 
دو گروه مــردان و زنان بســته شــد و در نهایت ترکیب 
تیم هــای اعزامی به بازی های کشــورهای اســامی در 
قونیه مشخص شــد. بر این اســاس، تیم مردان ایران با 
ترکیب علی مســکین در وزن ۶۰- کیلوگــرم، مرتضی 
نعمتی در وزن ۶۷- کیلوگرم، علی اصغر آسیابری در وزن 
۷۵- کیلوگرم، مهدی خدابخشی در وزن 8۴- کیلوگرم و 
مجید نیکوهمت در وزن 8۴+ کیلوگرم در بخش کومیته، 
ابوالفضل شــهرجردی در کاتای انفرادی به همراه میاد 
فراز مهر و علی زند در کاتای تیمی در این دوره از بازی ها 

شرکت می کنند.
در بخش زنان تیم ملی ایران بــا فاطمه صادقی در کاتای 
انفرادی، زینب السادات حسینی، ســپیده امینی و ملیکا 
عزتی در کاتای تیمی راهی قونیه می شــوند. ترکیب تیم 
کومیته بانوان را نیز سارا بهمنیار، طراوت خاکسار، رزیتا 

علیپور، مبینا حیدری و لیا برجعلی تشکیل می دهند.
رقابتهای کاراته در بازی های کشــورهای اســامی طی 

روزهای ۲۶ و ۲۷ مردادماه برگزار می شود.

روزنامه الاتحاد امارات اعــام کرد که تیم 
اتحاد کلباء بــا هدایت فرهــاد مجیدی به 
دنبال جــذب یک مهاجــم ایرانی در فصل 

نقل و انتقالات تابستانی است.
به گزارش ایسنا و به نقل از الاتحاد، فرهاد مجیدی بعد 
از قهرمان کردن اســتقال در لیگ برتر ایران به عنوان 

سرمربی جدید اتحاد کلباء انتخاب شد.
مجیدی به دنبال تغییرات در تابستان و جذب بازیکنان 
جدید اســت. این مربی ایرانی جلســه ای را با مدیران 
باشــگاه برگزار کرد تا دربــاره نقل و انتقــالات با آنها 
صحبت کنــد و اســامی بازیکنان مورد نظــر خود را به 

آنها بدهد.
در فهرســت فرهاد مجیدی نام یک مهاجــم ایرانی به 
چشــم می آید و او از مدیران باشــگاه خواسته است که 

زمینه جذب این بازیکن را مهیا کنند.
این روزنامه اماراتی نامی از این مهاجم به میان نیاورده 
اســت اما به نظر می رســد که گزینه مورد نظر مجیدی 
حســین زاده اســت که گمانه زنی های زیادی درباره 
جدایی او از آبی پوشان به گوش می رسد هر چند که او 

با تیم قرارداد دارد.
پیش از این هم روزنامه های اماراتــی از مهدی قایدی 
به عنوان یکی از گزینه های مــورد عاقه مجیدی برای 

تقویت خط حمله اتحاد کلباء یاد کردند.

 کاراته کاهای اعزامی
 به بازی های کشورهای اسلامی 

معرفی شدند

مجیدی به دنبال جذب 
مهاجم ایرانی

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
مبتدی   - و كتف، كتف  دوش   -  1 
 - شباهت  پسوند   - وارونه2  عر   -
ضمیر  بیگانه،  شمای   - وارونه  ضم 
نیست  خوب  ناپسند،   - انگلیسی 
و  یار   - بزرگی3  وجنات،  مفرد   -
آخرین   - اوگاندا4  پایتخت   - یاور 
هیتلر  معاون  هیتلر،  دستیار  نازی، 
آبکی،   - همسالان  دوستان،   -
عدد  اعداد،  طلیعه   - میزند5  لنگ 
غذای   - پیشتاز  عدد  نخستین، 

و  مرغ  تخم  با  خوراکی  مجردی، 
كار  آغاز  شروع،   - فرنگی6  گوجه 
ششم  نت   - زعفران7  چوبه،  زرد   -
موسیقی، نفی عرب، درون چیزی - 
به  جنس  مذکر،  جنس،  دو  از  یكی 
حرف   - الجثه  عظیم   - قوی  ظاهر 
انتخاب، بله آلمانی، حرف گزینش - 
زردآلو  وارونه9 -  انر  ته8 -  بی  فوم 
خشک شده - از سازهای بادی10 - 
مقابل   - اسناد   - و گازوئیل  بنزین 
سخن   - زاری  و  گریه   - روستا11 
امری که محال و غیر ممکن  محال، 

در  حالی  به  حالی  از  محال،  باشد، 
ایتالیا،  مرکز  - گریزحیوان،  آینده12 
نوعی   - فراری  شهر  دفاع،  بی  شهر 
بدنیا   - فوری  موی  رنگ  مو،  رنگ 
نفس   - اتیوپی  پول  واحد   - آوردن 
مقیاس  واحد   - مزاح   - خسته13 
ميزان  حرارت،  مقدار  واحد  گرما، 
انرژي مواد غذائي - تخت پادشاهی، 
آورده  دست  به   - سریر14  و  تخت 
ماه   - مو  بی   - شده  گرفته  شده، 
مخمل  نوعی   - گذشته15  روز  سرد، 

حیله و  مكر   -

عمودی
 - معبود   - تر  پست  تر،  پائین   -  1
زدودن، پاک کردن2 - صد متر مربع، 
مخفف  فاعلی,  پسوند  سطح،  واحد 
اگر - کدو  - پرنده دریاچه، معروف 
 - میرد  می  تنها  پرنده  این  است که 
حرف همراهی عرب3 - یک عامیانه، 
- سلاح  قارچ  نوعی   - خودمانی  یك 
انفجاری4 - ورم كردن - لگام، یراق 
شهید  نخستین  آزاده كربلا،  آزاده،   -
برگ  نوعی کباب   - كربلا5 - مخالف 
علامت  مفعولی،  نشانه   - - سپاهی6 
ماه  رقیق،  ابر   - واسطه  بی  مفعول 
بی  و  ساكن   - نیتروژن7   - کارگری 
 - تازی  فردای  رأی،  خود   - حركت 
باغ  او،  از  مخفف   -  8 آقتاب  تیزی 
الک  بازی  کشیدنی  بیگانه،  وحش 
 - سرایان  خواجه  لقب   - دولک  و 
درخت   - حكومت9  فرمانروایی، 
درای  زنگ،  ناقوس،   - كریسمس 
گوشت   - گونه10  بیمار  سخنان   -

کتابها  خاموش،  دوستان   - بریان 
عدد کارمندی،  ماه،  عدد  آخر،  نت   -
اشرف  ابوالبشر،   - ایتالیایی11  تایید 
چونكه،   - پیامبر  اولین  مخلوقات، 
شرم،   - جهت  آهن  از  اینكه،  برای 

پادشاه   - گوسفند  موی   - آزرم12 
خسرو  لقب  ساسانی،  عهد  عادل 
سوگند   - كسری13  طاق  بانی  اول، 
مرد   - کوهی14  سرو   - خداوند  به 
تازی - كشك سیاه - پر گویی، زدني 

پرچانه ها، طرف - کشور گاندی، كشور 
هفتاد  قاره، کشور  شبه  عجایب، کشور 
خاصیت  با  ای  میوه   - ملت15  دو  و 
طبی شبیه سنجد - دو رنگ، خمیده 

فریدکین ویلیام  از  فیلمی   -
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دارنده ۲ مــدال طای دســته فوق ســنگین 
وزنه برداری در بازی های المپیک ۲۰۰۰ سیدنی 
و ۲۰۰۴ آتن گفت: این رشته در چند سال گذشته 
با مشــکات مدیریتی زیادی دست و پنجه نرم 
کرده و بــرای نجات آن نیاز بــه همدلی خانواده 

وزنه برداری است.
»حسین رضازاده« در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، 
در خصوص تغییرات مدیریتی در فدراســیون 
وزنه برداری، اظهار داشــت: شــرایط سختی در 
فدراسیون وزنه برداری وجود داشت و نارضایتی 
گسترده شکل گرفته بود. ابطال نتیجه انتخابات 
تیرماه ســال ۹8 این فدراســیون موجب شد تا 
شرایط تغییر کند و اکنون برخی از پیشکسوتان 
به فدراسیون بازگشتند. این یک اتفاق خوب بود؛ 
اما نمی تواند پایانی بر مشکات باشد زیرا مشکات 
هم در بخش زیرســاختی و هم در بخش فنی و 
مدیریتی باید برطرف شــود. برای این مهم لازم 
است تمام خانواده وزنه برداری همدل و همصدا 
باشند و هر قهرمانی در حد توان خود برای نجات 

این رشته از مشکات تاش کند. وزنه برداری یک 
رشته مدال آور است و باید بیش از این مورد توجه 

قرار گیرد.
دارنده مــدال طای بازی هــای المپیک ۲۰۰۰ 
سیدنی افزود: وزنه برداری ایران در ۲ دهه موفق 
به کسب مدال های رنگارنگ المپیک شد و عنوان 
قوی ترین مرد این رشــته را نیز از آن خود کرده 
بود. این نشان می دهد که کشــورمان در جهان 
حرفی برای گفتن دارد و می توانیم رقیب جدی 
برای کشــورهای صاحب این رشــته در سطح 
جهان باشــیم. اکنون نیز استعدادهای خوبی در 
اوزان مختلف وجود دارد و نباید این اســتعدادها 
با سوء مدیریت تلف شوند. بازی های همبستگی 
کشورهای اسامی، مســابقات قهرمانی جهان و 
بازی های آسیایی را در پیش داریم و باید برنامه 
مدون برای این تورنمنت ها از سوی فدراسیون ارائه 
شود. حضور پیشکسوتان در فدراسیون می تواند به 
پیشبرد برنامه ها کمک کند. تمام این پیشکسوتان 
از خانواده وزنه برداری هســتند و برای این رشته 

زحمت کشــیدند. بدون شــک آنها رقابت های 
قهرمانی و تاش ملی پوشان را بهتر درک می کنند.
رکورددار سابق دســته فوق سنگین وزنه برداری 
جهان ایــن را هم گفت: البتــه برنامه ریزی تنها 
نباید به تمرین و اردوها ختم شود بلکه نیاز است 
تا زیرســاخت های لازم برای توسعه وزنه برداری 
فراهم کنیم. زیرساخت هایی که اکنون مناسب 
این رشته نیست و ملی پوشان نیست به آن اعتراض 
داشتند. ما باید دغدغه آنها را برطرف کنیم تا یک 
قهرمان بدون هیچ مشکلی به تمرینات گام بگذارد. 
شایسته نیست که برخی از ورزشکاران نسبت به 
ابتدایی ترین امکانات رفاهی در فدراسیون گایه 
داشته باشند. از تمام عزیزان خانواده وزنه برداری 
می خواهــم دارم با خلوص نیــت در جهت رفع 

مشکات این رشته گام بردارند.
رئیس اسبق فدراســیون وزنه برداری در زمینه 
برنامه خود برای انتخابات این فدراسیون گفت: 
فعا چیزی اعام نشده اما اگر احساس کنم حضور 
مفید خواهد بود گام در کارزار انتخابات می گذارم.

رئیس انجمن وزنه برداری فدراسیون جانبازان و 
معلولین این با اشاره به نتایج این تیم در کره جنوبی 
افزود: نتایج خوبی کسب شد و ۲۴ مدال رنگارنگ 
در پاراوزنه برداری نصیب ایران شد. همچنین در 
این دوره رکوردهایی نیز جابجا شد. اما مهمتر از این 
مدال ها و رکوردشکنی حضور دختران ایرانی بود 
که با تمجید کمیته بین المللی پارالمپیک مواجه 
شد. فدراسیون جانبازان و معلولین با اعزام دختران 
ایرانی به مسابقات جهانی به دنبال کسب سهمیه 

بازی های پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس است.
رضازاده که تســت کرونــای وی در کره جنوبی 
مثبت شده بود در این زمینه گفت: به همراه تیم 
پاراوزنه برداری به مسابقات آزاد کره جنوبی رفتم و 
تا روز آخر در کنار ملی پوشان بودم .عائم خاصی 
نداشتم اما ۲ روز پیش از بازگشت به ایران تست 
کرونا دادم و مثبت شد. مجبور شدم تا زمان منفی 
شدن تســت در کره جنوبی قرنطینه باشم. البته 
احمد ماحسینی و یکی دیگر از ملی پوشان نیز به 

دلیل مثبت شدن تست کرونا در قرنطینه بودند.

رضازاده: اگر حضورم مفید باشد کاندیدا می شوم
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خبرخبر

سرلشکر سامی با بیان اینکه امنیت جمهوری 
اسامی پاکســتان را معادل امنیت جمهوری 
اســامی ایران می دانیم، بر توســعه و تحکیم 
مناسبات و همکاری ها در حوزه های مختلف به 
ویژه ارتقای هرچه بیشتر امنیت مرزهای مشترک 
و مبارزه با تروریست ها تاکید کرد.به گزارش ایسنا 
ژنرال ندیم رضا رئیس کمیته مشترک روسای 
ستاد ارتش پاکستان در راس هیئت نظامی با 
حضور در ســتاد فرماندهی کل سپاه با سردار 
سرلشکر پاسدار حسین ســامی فرمانده کل 
سپاه دیدار و گفتگو کرد.سرلشکر سامی اظهار 
کرد: ما دو ملت مسلمان هستیم که خدای واحد، 
پیامبر عظیم الشأن و قرآن ما را به یکدیگر پیوند 
داده است عاوه بر این یک فرهنگ غنی مشترک 
که دو ملت را به هم متصل می کند از عوامل دیگر 
این احساس برادری است و در کنار آن همسایگی 
که در مفاهیم و تعابیر قرآنی و تعالیم پیامبر عظیم 
الشأن نیز وجود دارد ، درباره همسایگان ما هم 
صادق است.وی گفت: عاوه بر این اشتراکات 
قوی و ریشه دار  ما به عنوان جزئی از جهان اسام 
دشمن های مشترکی داریم.سرلشکر سامی 
با بیان اینکه آمریکایی ها نیز که تکیه گاه اصلی 
صهیونیست ها هستند اساساً دشمن حکومت 
اسام هستند، فرجام و سرنوشت عادی سازی 
روابط با صهیونیست های کودک کش را برای 
برخی حکام منطقه تلخ توصیف و تصریح کرد 
:سوال مهمی اســت که رژیم صهیونیستی که 
قادر به دفاع از خود هم نیست و کاماً یک رژیمی 
بدون سیاست است، چگونه برخی کشورهای 
اسامی بر آن تکیه می کنند که دارای امنیت 
یا اقتصاد باشند این مسئله هیچ منطقی ندارد. 
وی گفت: وقتی به افغانستان نگاه می کنیم آثار 
زیان بار و غیر قابل جبران مداخله آمریکایی ها را 
می بینیم همانگونه که ما از این مداخات ویرانگر 
آمریکایی ها در افغانستان رنج می بریم ؛مردم، 
دولت و اساساً کشور پاکستان هم به نحو دیگری 

رنج می برند.

برنامه مرکز 
پژوهش های مجلس 

برای استفاده حداکثری  
از ظرفیت  نخبگان

رئیــس مرکز پژوهش هــای مجلس گفت: 
کشــور ایران از ظرفیت های بسیار بالایی از 
منظر نیروهای انسانی و نخبگانی برخوردار 
است و مرکز پژوهش های مجلس برنامه های 
متعددی برای استفاده حداکثری از ظرفیت 

نخبگان کشور در حوزه های مختلف دارد.
به گزارش ایســنا، دکتر بابک نگاهداری در 
افتتاحیه سلســله نشســت های »گفتمان 
سیاستی« که به میزبانی دانشکده مدیریت، 
علم و فناوری دانشگاه صنعتی امیرکبیر و با 
مشارکت مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسامی برگزار شد، افزود: برنامه های توسعه ای 
کشــور عمدتا بدون توجه بــه ظرفیت های 
ژئوپلیتیکی و منطقه ای کشــور تدوین شده 
اســت، به صورتی که در نــگاه اول می توان 
برنامه های توسعه ای تدوین شده را برای هر 
کشور دیگری هم در نظر گرفت، برهمین مبنا 
ضروری است تا ماحظات جغرافیای سیاسی 
و اقتصادی کشور در سیاســت گذاری های 
آتی بیش از گذشته مدنظر قرار گیرد. دکتر 
نگاهداری به یکــی از مهمترین مزیت های 
رقابتی کشور ایران اشاره کرد و یادآورشد: هاب 
منطقه ای از منظر وصل کریدور شمال به جنوب 
)اوراسیا تا خلیج فارس( و کریدور شرق به غرب 
)جاده ابریشــم( یک از مهمترین مزیت های 
منطقه ای ایران است که می باید در طراحی 
سیاست هایی که برای کشور انجام می شود، 
مورد توجه قرار گیرد.دکتر نگاهداری همچنین 
بر درهــم تنیدگی اقتصادی با کشــورهای 
منطقه ای و تبادلات کالاها، خدمات و انرژی 
تاکید کرد و افزود: این مهم باعث ثبات و ارتقاء 
امنیت کشور است.رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس ضمن اشاره به اقتصاد دانش بنیان به 
عنوان یکی از پنجره های فرصت در کشــور، 
گفت: با توجه به شکل گیری پلتفرم دانش بنیان 
در کشور، لازم است تا از این ظرفیت برای رفع 
نیازهای کشور استفاده جدی شود.در ادامه این 
نشست، دکتر مهدی مجیدپور، رئیس دانشکده 
مدیریت، علــم و فناوری دانشــگاه صنعتی 
امیرکبیر ضمن استقبال از برگزاری این نشست، 
گفت: برای پیشبرد اهداف در کشور نیازمند 
گفتمان سیاسی هستیم.دکتر مجید پور افزود: 
اولین نشست از سلسله نشست های گفتمان 
سیاسی در دانشگاه صنعتی امیرکبیر در حالی 
برگزار می شود که در کشور ظرفیت های بسیار 
زیادی وجود دارد، ولی نیازمند یک عقانیت 
مفاهمه ای برای حل مســائل کلیدی کشور 
هستیم.وی اضافه کرد: نهادهای سیاست گذار، 
بنگاه های صنعتی، دانشگاه ها و تشکل های 
اقتصادی بایستی با گفت وگوهای سازنده و 
تضارب آرا، مسیر پیشــرفت کشور را بیش از 

گذشته باز کنند.

لملل  مور بین ا بله با عرضه و ا ون مقا معا
مروز  دمخدر گفت: ا ه با موا رز د مبا ستا
ز ۹۵ درصد تریاک  نطور که بیش ا هما
می شود،  تولید  نستان  فغا ا در  جهان 
مخدر  د  موا تولیدکننده  بزرگترین 
و  است  نستان  فغا ا هم  ز  با جهان  در 
ی تولید به  ز برا مرو یی که ا زها پیش سا
رنگ های  و  بوها  با  می رود  نستان  فغا ا
هرعلتی  به  و  زل  نا قیمت  با  و  مختلف 

تبدیل به شیشه می شود.
ر ناصر اصانی  ا ، سرد یسنا رش ا به گزا
بیان  با  سیما  ول  ا شبکه  در  حضور  با 
ز  ن و بسیاری ا یرا مروز مردم ا ینکه ا ا
د  ا نزیت مو ا یی که در مسیر تر کشورها
ند، قربانی مواد مخدر  ر گرفته ا مخدر قرا
ن نه کشت می کند و  یرا هستند گفت: ا
نه در  نه تولیدکننده است، ولی متاسفا
یم که نه مردم  ر گرفته ا کنار کشوری قرا
یر کشورها به جهت  ، بلکه سا آن کشور
مات پلید  قدا لی و ا فع ما بی به منا دستیا
منیت در آن  نه حفظ ا خودشان، به بها
ین  ند، مبادرت به ا کشور مستقر شده ا

کار می کنند.
بودند  خوشحال  خیلی ها  فزود:  ا وی 
منیت در  ، ا تو ر نیروهای نا ا ستقر که با ا
ر و مواد مخدر ریشه کن  فغانستان برقرا ا
برعکس شد.  تفاق  ا ین  ا ولی  می شود، 
د مخدر در  ۲۰۰۰  تولید موا در سال 
افغانستان ۱8۵ تن و زمین های زیر کشت 
خشخاش ۷۶۰۰ هکتار بود، اما با استقرار 
نیروهای ناتو به بهانه امنیت، این امنیت 
برای قاچاقچیان فراهم شد و تولید مواد 
مخدر در آن سال ها حتی به ۱۰ هزار تن 

مروز به ۷۶۰۰ تا ۷8۰۰ تن رسیده  و ا
است و بیش از ۲۶۷ هزار هکتار زمین های 
افغانستان که در گذشته برای محصولات 
کشت  به  صرفا  می شد  ده  ستفا ا دیگر 

خشخاش اختصاص داده شده است.
چرا ایران قربانی 
مواد مخدر است؟

ز  قچیان ا ینکه قاچا ره به ا شا اصانی با ا
یران به عنوان آسان ترین و کوتاهترین  ا
د  ز بالکان موا مسیر استفاده می کنند تا ا
مخدر شان را به کشورهای غربی برسانند 
رزه  د مخدر مبا ز با موا مرو گر ا گفت: ا
ین علت است که به لحاظ  می کنیم، به ا
دستورات و آیین دینی خودمان تفاوتی 
مروز  گر ا رد لذا ا بین ملت ها وجود ندا
ز  رزه می کنیم، هم برای جلوگیری ا مبا
ورود مواد مخدر به کشورمان است و هم 
در مسیری قرار گرفته ایم که مواد مخدر 
باید از کشور ما عبور کند و به اروپا برسد. 
ریم مربوط  تی که دا ز کشفیا بسیاری ا
به همین جهت  و  روپاست  ا به مصرف 

می گوییم ایران قربانی مواد مخدر است.
لملل  مور بین ا بله با عرضه و ا ون مقا معا
ضمن  دمخدر  موا با  ه  رز مبا د  ستا
د و خاطره ۳۹۶۷ شهید  میداشت یا گرا
با  ه  رز مبا عرصه  ز  نبا جا ر  ا هز  ۱۲ و 
قاچاقچیان مواد مخدر اظهار کرد: ایران 
رزات  ر گرفته و مبا ا بل سیلی قر در مقا
خودش را روزبه روز سخت تر می کند و 
اقدامات و برنامه های مشخصی در انسداد 
مرزها دارد، ستاد با کمک های فرماندهی 
ن و  ا ر ه پاسدا نتظامی، سپا کل نیروی ا

ارتش به عنوان پشتیبان، تاش می کند 
که از ورود مواد مخدر جلوگیری کند.
مبارزات قاطعانه ایران با قاچاق 
مواد مخدر در نقاط صفر مرزی و 

استان های شرقی
وی ادامه داد: سیاست های ستاد مبارزه 
خیر  یژه در سه سال ا د مخدر به و با موا
ین است که  متفاوت بوده و تاشش بر ا
این اقدامات و مبارزات قاطعانه در نقاط 
ستان های شرقی شکل  ا و  مرزی  صفر 
بگیرد. در سال گذشته بیش از ۱۰۰8 تن 
کشفیات مواد مخدر توسط دستگاه های 
ندهی کل نیروی  ز فرما عم ا ی ا بله ا مقا
انتظامی، وزارت اطاعات، گمرک، بسیج 

و سپاه پاسداران داشتیم. 
ز ۷۵ درصد کشفیات در شرق و  بیش ا
حاشیه شرق و ۲۵ درصد در استان های 
عمقی و داخلی صورت گرفته و حاکی از 
برنامه ریزی مدون و اولویت بندی مبارزه 
در مناطق صفر مرزی شرق و حاشیه 
نجام  مات ا قدا ین ا شرق است. هر سال ا

می شود.
لملل  مور بین ا بله با عرضه و ا ون مقا معا
دمخدر در پاسخ به  ه با موا رز د مبا ستا
این سوال که »مردم می گویند هر چیزی 
د مخدر صنعتی«  گران می شود مگر موا
ن  گرا مخدر  د  موا بگوییم  ینکه  ا گفت: 
مخدر  د  موا نیست.  ینگونه  ا  ، نمی شود
ن شدن  ین گرا ن شده است و ا هم گرا
باز هم دست همان عناصر اصلی قاچاق 
مواد مخدر است که در پشت پرده هدایت 
ل است  ز برای مردم سوا مرو . ا می شود

وان تر است؟ اولا تمام  که چرا شیشه فرا
رد.  نسان ها ضرر دا ی ا د مخدر برا موا
رسانه ها با همکاری ستاد هرچقدر اطاع 
مردم  و  باشند  شته  دا بیشتری  نی  رسا
ه شوند،  گا ز پیامدهای خطرناک آن آ ا

بهتر است.
»شیشه« در ایران تولید نمی شود

ند مصرف  مروز رو : ا فه کرد ضا اصانی ا
ین صورت است که  د در کشور به ا موا
و سپس حشیش،  تریاک  ول  ا لویت  و ا
رد به  ئین و شیشه است. شیشه دا هرو
ا نه تنها در  سرعت وضعیت خطرناکی ر
ایران بلکه در تمام کشورها به عنوان مواد 

مخدر صنعتی ایجاد می کند.
ن  یرا ینکه شیشه در ا کید بر ا وی با تا
ین  ا ید  شا گفت:  نمی شود  تولید 

هم  ن  یرا ا در  " که  شود  مطرح  ل  سوا
شیشه  و  ند  ر ا د وجود  یی  نه ها آشپزخا
ید بعضا در برخی  تولید می کنند"  شا
ما با  تفاق بیفتد، ا شهرها و استان ها این ا
اشرافی که نیروهای انتظامی و اطاعاتی 
دارند، بافاصله اقداماتی به موقع را جهت 
متاشی کردن باندهای توزیع مواد مخدر 
بله با عرضه و  نجام می دهند. معاون مقا ا
امور بین الملل ستاد مبارزه با موادمخدر 
ادامه داد: امروز همانطور که بیش از ۹۵ 
فغانستان تولید  درصد تریاک جهان در ا
د  موا تولیدکننده  بزرگترین  می شود، 
نستان است  فغا ز هم ا مخدر در جهان با
مروز برای تولید به  و پیش سازهایی که ا
نستان می رود به هرعلتی تبدیل به  فغا ا
شیشه می شود؛ با بوها و رنگ های مختلف 

و با قیمت نازل.

کاهش قیمت شیشه به پایین ترین 
سطح خود 

ید  ینکه در گذشته شا اصانی با بیان ا
 ۳۰۰ و   ۲۵۰ به  کیلویی  حتی  شیشه 
میلیون رسید، اما امروز از نظر قیمت در 
ر گرفته است گفت:  پایین ترین سطح قرا
علت آن است که قیمت سایر مواد مخدر 
ن که  دا ز معتا رد و بسیاری ا یش دا فزا ا
دچار مشکل می شوند، توان خرید ندارند، 
ید به  ند. با و یتا به سمت شیشه می ر نها
نی و آگاهی دهی کنیم  قدری اطاع رسا
که حتی اگر شیشه و سایر مواد مخدر به 
بان بود کسی  یگان هم در خیا ا صورت ر
به سراغشان نرود و روزی به این آرزوی 
د  عتیا ز ا معه عاری ا دیرینه که یک جا

است برسیم.

چرا ایران قربانی مواد مخدر است؟

رییس سازمان انرژی اتمی ایران درباره توسعه کاربرد پرتوها در 
صنعت نفت، گاز و پتروشیمی گفت: یکی از اهداف مهمی که در 
دستور کار سازمان انرژی اتمی قرار دارد، استفاده از این فناوری 
در زندگی مردم و اقتصاد کشور است به نحوی که همه مردم به 
صورت نزدیک از این خدمات و امکانات بهره مند شوند.به گزارش 
ایسنا، محمد اسامی معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی 
اتمی با بیان این مطلب در حاشیه برگزاری همایش »توسعه کاربرد 
پرتوها در صنایع نفت، گاز و پتروشیمی« اظهار کرد: در بخش های 
گوناگون نظیر حوزه کشاورزی و صنایع غذایی اقداماتی برای 
استفاده از دانش هسته ای انجام شده است و خوشبختانه اکنون 
نیز شرایطی فراهم شده تا صنعت هسته ای در کل فرآیندهای 
مربوط به صنایع نفت، گاز و پتروشیمی بتواند نقش آفرینی کرده و 
مثمر ثمر باشد زیرا متاسفانه تاکنون استفاده از ظرفیت هسته ای 
در این صنایع مغفول و ناشناخته مانده است.وی تصریح کرد: برای 
پیشبرد اهداف، به معرفی سرفصل ها و بیان ظرفیت های سازمان 
انرژی اتمی می پردازیم و همچنین به تبادل نظر درباره پروژه های 
تحقیقاتی انجام شده در این صنایع و نیازهای لجستیکی صنعت 

نفت خواهیم پرداخت.
استفاده از دانش هسته ای 

در فناوری و فرآیندهای نفتی
وی تاکید کرد: راه حل های ناشی از به کارگیری فناوری  هسته ای 
می تواند به عنوان یک راه میان بر در صنایع نفت، گاز و پتروشیمی 
در نظر گرفته شود و این صنایع می توانند از این دانش در فناوری 
و انجام فرآیندها استفاده کنند.اسامی تصریح کرد: فرصت بسیار 
مغتنمی برای این صنایع، سازمان ها و شرکت های تابعه آنها فراهم 
شده و با توجه به نقش شرکت های دانش بنیان می توان به نتایج 

بسیار مطلوبی دست یافت.
پایه ریزی ساختار نوین در استفاده از دانش هسته ای

کرده ایم  پایه گذاری  نوینی  کرد: ساختار  وی خاطرنشان 
به طوری که موارد مهم و متعددی در سند جامع ۲۰ ساله دیده 
شده است و باید توجه داشت به عنوان یکی از سازمان های پیشرو 
و با توجه به سند تحول دولت سیزدهم توانسته ایم برای نخستین 
بار سند »جامع توسعه هسته ای کشور« را تدوین کنیم که حرکت 
اجرایی قدرتمند و هدفمندی محسوب می شود و بر اساس آن 
سازمان انرژی اتمی در همه محورها فعال خواهد شد.وی تاکید 
کرد: این سند و به کارگیری دانش  هسته ای در عرصه ها و صنایع 
مختلف می تواند پاسخ روشنی برای دشمنان انقاب اسامی 
باشد زیرا آنها همواره با اتهامات واهی، فضای امنیتی برای صنعت 
هسته ای ایران ایجاد کرده اند و با فریب افکار عمومی در دنیا و با 
ایجاد مزاحمت های متنوع و از جمله تحریم های ظالمانه، این گونه 
وانمود کرده اند که صنعت هسته ای جمهوری اسامی ایران، 

صنعتی است که صرفا اهداف نظامی را دنبال می کند.

اسلامی: نصب سانتریفیوژهای 
جدید در فردو بر اساس برنامه 

اقدام راهبردی است

فرمانده کل سپاه در دیدار هیئت 
نظامی ارتش پاکستان:

امنیت پاکستان را 
معادل امنیت جمهوری 
اسلامی ایران می دانیم

رهبـر معظم انقـاب اسـامی خطاب به مسـئولان 
قضایی کشـور بـا اشـاره بـه بـاز شـدن پرونده های 
مهم و گوناگـون در افـکار عمومی همچون مسـائل 
کارخانجات یـا تصرفـات غیرقانونی، تأکیـد کردند: 
سـر زخـم پرونده هایـی کـه در افـکار عمومـی بـاز 
می شـود نباید باز بماند. هـر پرونده را تـا آخر ادامه 
دهید و نهایـی کنید.به گزارش ایسـنا، حضرت آیت 
الله خامنـه ای رهبـر معظـم انقـاب اسـامی صبح 
امـروز )سه شـنبه( در دیـدار رئیـس قـوه قضاییه و 
جمعـی از مسـئولان و کارکنـان دسـتگاه قضایـی 
بـه تبییـن »سـنت هـایِ غیرقابـل تغییـر الهـی در 
جوامـع« پرداختنـد و گفتنـد: علـت سـربلندی و 
پیـروزی حیـرت آور ملـت ایـران و نظـام جمهوری 
اسـامی در برابر حوادث بزرگ و تلخ سـال ۱۳۶۰، 
ایسـتادگی و تاش و نهراسـیدن از دشـمنان بود و 
این سـنت الهی در همـه دورانهـا قابل تکرار اسـت 
و بایـد بدانیـم خداوند سـال ۱۴۰۱ همـان خداوند 
سـال ۱۳۶۰ است.ایشـان همچنیـن قـوه قضائیه را 
رُکنی مهـم و تأثیرگذار در مسـائل کشـور خواندند 
و توصیه هایـی هشـت گانه همچـون اجـرای جدی 
سـند تحـول در همـه سـطوح، مبـارزه جـدی بـا 
فسـاد، جلوگیری از تضییع حقوق عامّـه، مراقبت از 
امنیت روانـی مردم، تنظیـم رابطه دسـتگاه قضایی 
با ضابطـان و به سـرانجام رسـاندن پرونده هـای باز 
شـده در افـکار عمومـی، خطاب بـه مسـئولان این 

قـوه بیـان کردند.
بـا  ر،  دیـدا یـن  ا در  اسـامی  نقـاب  ا رهبـر 
گرامی داشـت یاد و خاطره شـهید آیت الله بهشـتی 
و دیگـر شـهدای هفتـم تیـر، شـهید بهشـتی را 
شـخصیتی واقعـاً برجسـته خواندنـد و بـا اشـاره 
بـه شـرایط پیچیـده و خـاص ماههـای منتهـی بـه 
هفتم تیـر سـال ۱۳۶۰ و بعد از آن، گفتند: بررسـی 
شـرایط آن دوران بـرای امـروز مـا معرفت آمـوز و 
راهگشـا اسـت.حضرت آیـت الله خامنه ای بـا مرور 
شـرایط سـال ۱۳۶۰، و ماههـای قبل از هفتـم تیر، 
بـه وضعیـت سـخت جنـگ تحمیلـی و پیشـروی 
نیروهـای صـدام تـا نزدیکـی چند شـهر بـزرگ در 
غـرب و جنـوب اشـاره کردنـد و افزودنـد: در کنـار 
شـرایط بسـیار نامسـاعد جنـگ، در تهـران نیـز 
منافقین عمـاً جنگ داخلی بـه راه انداختـه بودند 
و از نظـر سیاسـی هم چنـد روز قبـل از هفتـم تیر، 
مجلـس بـه عـدم کفایـت سیاسـی رئیس جمهـور 
رأی داده بـود و کشـور رئیس جمهـور نداشـت. 
در چنیـن شـرایطی، اسـتوانه ای همچـون شـهید 

بهشـتی از انقـاب و نظـام گرفتـه شـد. ایشـان 
همچنین بـه شـهادت رئیس جمهور و نخسـت وزیر 
کشـور، دو مـاه بعـد از حادثـه هفتـم تیـر و پس از 
آن، شـهادت تعـدادی از فرماندهـان ارشـد جنـگ 
در سـانحه هوایی اشـاره کردند و گفتنـد: جوانان و 
نسـل جدید از ایـن حـوادث مطلـع نیسـتند و باید 
این مسـائل را مطالعـه و با دقـت در مـورد آنها فکر 
کننـد. کدام دولـت و کشـور را سـراغ داریـد که در 
مقابـل چنیـن حـوادث تلـخ و وحشـتناکی از پـا 
نیفتد؟رهبـر انقـاب اسـامی خاطرنشـان کردند: 
در مقابـل همـه ایـن حـوادث، در رأس همـه امـام 
همچـون کـوه دماوند سـربلند ایسـتاد و مسـئولان 
دلسـوز و مـردم و جوانـان انقابی نیـز ایسـتادند و 
توانسـتند شـرایط کشـور را صـد و هشـتاد درجـه 
تغییـر دهنـد، بـه طـوری کـه ناکامی هـای پـی 
در پـی بـه پیروزیهـای پـی در پـی تبدیـل شـد، 
منافقیـن از سـطح خیابان هـا جمـع شـدند، ارتش 
و سـپاه قـوی تـر شـدند و کشـور بـه روال عـادی 
بازگشـت.حضرت آیـت الله خامنـه ای بـا اشـاره به 
ذوق زدگـی دشـمن در برخـی مقاطـع بـه دلیـل 
برخـی ضعفهـا و و کمبودهـای داخلـی افزودنـد: 
هم در سـال ۱۳۶۰ و هـم بعـد از آن در چهـار دهه 
گذشـته، دشـمن در مـواردی ذوق زده و امیـدوار 
شـده و تصور کرده اسـت بسـاط انقـاب و نظام در 
حال جمع شـدن اسـت امـا ایـن امیـدواری تبدیل 
به نـا امیدی شـده و مشـکل آنها این اسـت کـه راز 
ایـن ناامیـدی را متوجـه نمی شوند.ایشـان تأکیـد 
کردند: دشـمن نمی توانـد بفهمـد که در ایـن عالم 
به غیـر از محاسـبات سیاسـی، محاسـبات دیگری 
هم وجـود دارد که همان سـنت های الهی هسـتند.

رهبـر انقـاب بـه نمونه هایـی از سـنت ها و قوانین 
الهـی در قـرآن دربـاره نتیجه یـاری دین خـدا و یا 
نتیجـه کفـران نعمت هـای خداونـد اشـاره کردنـد 
و افزودنـد: قـرآن کریـم مملـو از مضامیـنِ مربـوط 
بـه سـنت های الهـی اسـت و جمع بنـدی آنهـا این 
اسـت که اگر جوامـع در مقابل دشـمنان ایسـتادند 
و با توکل بـر خداوند بـه وظایف خود عمـل کردند، 
نتیجـه آن پیروزی و پیشـرفت اسـت اما اگـر دچار 
اختـاف، عافیت طلبی و سسـتی شـوند، نتیجه آن 
شکسـت خواهـد بود.حضرت آیـت الله خامنـه ای با 
تأکیـد بـر لـزوم بررسـی علمـی سـنت های الهی با 
نـگاه جامعه شناسـی، سـخنان خـود در ایـن بخش 
را اینگونـه جمع بنـدی کردنـد: ملت ایران در سـال 
۱۳۶۰ با قـرار گرفتـن در مـدار یکی از سـنت های 

الهـی یعنـی جهـاد و ایسـتادگی توانسـت دشـمن 
را ناامیـد کنـد. امـروز نیـز همـان قاعـده و قانـون 
جاری اسـت و خداوند سـال ۱۴۰۱ همـان خداوند 
سـال ۱۳۶۰ اسـت و بایـد تـاش کنیـم خـود را 
مصـداق سـنت های الهی قـرار دهیـم تـا نتیجه آن 
پیشـرفت و پیـروزی باشـد.رهبر انقـاب در ادامـه 
قـوه قضائیـه را رُکنـی مهـم و تأثیرگـذار در کل 
کشـور خواندنـد و گفتنـد: بـر اسـاس آیـات قـرآن 
کریـم، وظیفه حکومـت اسـامی، اقامه نمـاز یعنی 
گسـترش روح تعبّـد در جمهـوری اسـامی، ایتـاء 
زکات یعنـی عدالـت توزیعـی در جامعـه اسـامی 
و امـر به معـروف و نهـی از منکـر یعنـی امـر بـه 
ارزش هایـی همچـون عدالـت،  انصـاف، بـرادری و 
نهـی از ظلـم، فسـاد و تبعیـض اسـت کـه بـه ایـن 
اصـل در قانـون اساسـی نیـز تأکیـد شـده و جـزو 
وظایف قـوه قضائیـه هم قـرار دارد.ایشـان افزودند: 
اگر به این وظایـف با اسـتفاده از امکانـات گوناگون 
همچـون امکانات قضـا و دادگسـتری عمل نشـود، 
مصـداق تضییـع نعمت هـای الهـی اسـت و از ایـن 
ناحیـه ضربـه خواهیـم خـورد. حضـرت آیـت الله 
خامنـه ای، رئیـس قـوه قضائیـه را فـردی مؤمـن، 
انقابـی، پـُر کار، مردمـی، بـه دور از تشـریفات، 
آشـنا با زوایـای گوناگون قـوه و برخـوردار از گوش 
شـنوا در قبـال منتقـدان خواندنـد و توصیه هایـی 
هشـت گانه بـه مسـئولان و کارکنـان ایـن قـوه 
بیـان کردنـد. ایشـان در توصیـه اول، سـند تحـول 
تهیه شـده در دوره مدیریـت قبـل را از مترقی ترین 
اسـناد تحول دانسـتند و افزودند: به این سـند باید 
عمل و بر اسـاس آن شخصیت سـازی و کادرسـازی 
شـود. رهبر انقـاب، عمـل به سـند تحـول را باعث 

جلوگیـری از انفعـال در مقابل مخالفت هـا خواندند 
و افزودنـد: رئیس قوه، مقیّد به عمل به سـند اسـت 
امـا در سـطوح دیگر یعنـی همـه قضـات،  کارکنان 
و مدیـران نیـز بایـد ایـن کار بـا قـوت دنبال شـود 
البتـه بـر اسـاس برخـی گزارشـها، در ایـن زمینـه 
آنگونه کـه باید، عمـل نشـده اسـت.»مبارزه جدی 
با فسـاد« توصیه بعـدی حضرت آیـت الله خامنه ای 
به مسـئولان قضایـی بود.ایشـان بـا تأیید سـخنان 
رئیـس قـوه قضائیـه مبنـی بـر »در اولویـت بـودن 
مبـارزه بـا فسـادِ درون قـوه«، خاطرنشـان کردند: 
اکثریـت قضات، افرادی شـریف، پاکدسـت، نجیب، 
مؤمـن و زحمتکـش هسـتند امـا بـا معـدود افـراد 
فاسـد که بـه کار و آبـروی دیگران آسـیب می زنند، 
باید برخـورد شـود البته در مقولـه مبارزه با فسـاد، 
کار اصلـی، مقابلـه بـا سـاختارهای فسـادزا و در 
هم شکسـتن آنهـا اسـت.رهبر انقـاب بـا تأکیـد بر 
تقویت دانـش قضایـی و جلوگیری از صـدور احکام 
ضعیـف یـا مخـدوش، در توصیـه بعدی به تشـویق 
قضـات و کارکنـان شـریف و زحمتکـش سـفارش 
کردند.»معطـل نمانـدن هیچ یـک از اختیـارات و 
مأموریت هـای قانونـی قـوه« توصیه دیگـر حضرت 
آیـت الله خامنه ای بـه مسـئولان قضایی بـود که در 
ایـن زمینـه گفتنـد: مثـاً  دادسـتان کل در حـوزه 
حقـوق عمومـی وظایفـی دارد کـه بایـد بـا رصـد 
کامـل و البته بـدور از احساسـات و شـعارزدگی، از 
تضییـع حقوق عامـه جلوگیری کند.ایشـان گفتند: 
به عنـوان نمونـه بایـد بـا عمـل بـه تکلیـف قانونـی 
در زمینـه تعییـن مالکیـت زمین هـا در شـهرها 
و روسـتاها، از جرایمـی ماننـد زمین خـواری و 

کوه خـواری پیشـگیری شـود.

توصیه رهبر معظم انقلاب به مسئولان قضایی کشور :

سر زخم پرونده هایی که در افکار عمومی باز می شود نباید باز بماند

حســین امیرعبداللهیــان وزیــر امــور خارجــه 
کشــورمان در جریان دیــدار از ترکیــه با رجب 
طیب اردوغان رئیس جمهور این کشور دیدار و در 
خصوص موضوعات مورد عاقه دو کشور به گفتگو 

و تبادل نظر پرداخت.
به گزارش ایســنا، وزیر امور خارجه کشورمان در 
این دیدار با اباغ ســام رئیس جمهور اســامی 
ایــران و همچنین تجدید دعــوت از رئیس جمهور 
ترکیه برای سفر به کشــورمان به منظور برگزاری 

نشســت شــورای عالی همکاری های دو کشور در 
تهــران و همچنیــن برپایی نشســت کمیســیون 
همکاری های مشترک اقتصادی فی مابین، آمادگی 
کشــورمان برای ارتقای روابط اقتصادی و تجاری 
با ترکیه و افزایش تبادلات تجاری در سطح هدف 
گذاری شده بین دو کشور را مورد تصریح قرار داد.
امیر عبداللهیان همچنین در این دیدار با تشــریح 
آخرین وضعیت گفتگو برای لغو تحریم ها، جدیت 
جمهوری اسامی ایران برای رســیدن به توافقی 

خوب، قابل اتــکا و پایدار، در صــورت واقع بینی 
طرف آمریکایی و اجتناب از زیاده خواهی را دست 

یافتنی دانست و مورد تاکید قرار داد.
وزیر امور خارجه کشــورمان در خصوص موضوع 
ســوریه با تبیین دیدگاه اصولی جمهوری اسامی 
ایــران در زمینه راه حل سیاســی به عنــوان تنها 
مســیر برای حل بحــران، و ضــرورت اجتناب از 
هرگونه اقدام نظامــی، آمادگی کشــورمان برای 
تســهیل در زمینه گفتگو برای کاهش نگرانی های 

امنیتی در سوریه را مورد تاکید قرار داد.
امیــر عبداللهیــان همچنین در خصــوص برخی 
تحرکات رژیم جعلــی صهیونیســتی در منطقه و 
کشــورهای پیرامونــی جمهوری اســامی ایران، 
بر فتنــه انگیزی و ایجــاد ناامنی بعنــوان ارمغان 
حضور این رژیم برای منطقــه تصریح و بر حمایت 
جمهوری اســامی ایران از آرمان فلسطین تاکید 

کرد.
رجب طیب اردوغان رئیس جمهــور ترکیه نیز در 
این دیدار با اباغ سام به مقامات عالیه کشورمان، 
سیاســت همســایگی دولت و نگاه به فعال سازی 
روابط با همســایگان را مورد تمجیــد قرار داد و با 
تاکید بر ضــرورت نیل به تبــادلات تجاری هدف 
گذاری شده از سوی دو کشــور، با تشکر از تجدید 
دعوت برای ســفر به جمهوری اسامی ایران، ابراز 
امیدواری کرد در فرصت مناســب برای برگزاری 

شــورای عالی همکاری های فی مابیــن به تهران 
سفر نماید.

رئیس جمهــور ترکیه همچنیــن حصول توافق در 
مذاکرات هسته ای را مورد اشــاره قرار داد و ابراز 
امیدواری کرد این گفتگوها به نتایج ثمر بخشــی 

منجر شود.
وی همچنین ضمن با اهمیــت خواندن موضوعات 
مرتبط با فلســطین، قــدس و مســجدالاقصی از 
دیدگاه ترکیه، فلســطین را موضــوع مهم دنیای 
اســام دانســت و وحدت جهان اســام در این 

خصوص را با اهمیت ذکر کرد.
تحولات افغانستان، اوضاع در عراق، روند آستانه، 
عزم دو کشور در زمینه مبارزه با تروریسم، تمرکز 
بر راه حل سیاسی برای مشــکات منطقه از دیگر 
محورهای مورد گفتگو در دیدار وزیر امور خارجه 

کشورمان با رئیس جمهور ترکیه بود.

اعلام آمادگی ایران برای ارتقای روابط با ترکیه
 تا سطح هدف گذاری شده
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اینفوگرافیک

رییس پلیس مواد مخدر استان کرمان گفت:  در سال ۱۴۰۰ حتی نسبت به استان 
سیستان و بلوچستان کشفیات ما بیشتر بوده و رتبه اول را داریم.

سوری افزود: در کشفیات مواد مخدر  صنعتی نیز افزایش کشف شیشه را نسبت به 
سال های قبل داشتیم. او می گوید: در سال ۱۴۰۰ در درگیری های مسلحانه ۴۰ 

درصد افزایش عملکرد داشتیم و ۱۶۰درصد در حذف اشرار فعال تر بودیم.
او بیان کرد:در ۳ماه و ۶ روز اخیر ۴۳درصد افزایش تشکیل پرونده در مراجع قضایی 

داشتیم و متاسفانه تعداد خرده فروشان زیاد بوده است.
خسرو ملکی شاهی معاون پیشگیری بهزیستی استان کرمان  نیز در نشست خبری 
مبارزه با مواد مخدر استان گفت: در بحث پیشگیری سازمان بهزیستی ۵ سال است 
که دارد  آسیب اجتماعی ناشی از مواد مخدر را رصد می کند و در سال های اول 
یک شهرستان کم آسیب،یک شهرستان پرآسیب و مرکز استان را رصد کردیم 

به طوری که در سال ۱۴۰۰ تمام شهرستان ها کامل رصد شدند.
او خاطر نشان کرد: در مصرف مواد مخدر سنتی و صنعتی و مصرف مشروبات الکلی 

جایگاه خوبی نداریم.
به گفته او بهزیستی دو دهه است در راستای پیشگیری کار می کند و آموزش را از 
مهدکودک ها شروع کردیم در ۵۴ مهدکودک در جهت مصون سازی فعالیت کرده 

و با خانواده ها صحبت کردیم.
او اظهار داشت: ۱۳۲ هزار نفر در محات و خانواده ها تحت پوشش آموزش قرار 

دادیم.
به گفته او در سال ۱۴۰۰ با همکاری نیروی انتظامی ۳ هزار و ۱۰۰ نفر معتاد 

متجاهر تحویل کمپ های ترک اعتیاد داده شد.

تنها در سال گذشته؛
1۶1 تن مواد مخدر در استان کرمان کشف شد

عکس نوشت

اجتماعی  و  سیاسی،امنیتی  معاون 
استاندار کرمان بر ضرورت فعال سازی 
زیرمجموعه  تخصصی  کمیته های 
ستاد کرونا در استان تاکید و بیان کرد که 
اگرچه کرونا کنترل و مهار شده اما پایان 
نیافته و این در حالی است که با بزرگنمایی 
چالش های کرونا نیز نباید التهاب ایجاد 

کرد.
رحمان جالی در نشست ستاد مقابله با 
کرونای استان کرمان همچنین بر رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی پیشگیری از ابتا 
به کرونا به صورت فردی و اجتماعی تاکید 

کرد.
او با تاکید بر اینکه مردم باید به تزریق 
نوبت سوم واکسن کرونا تشویق شوند 
و  مراسم  برگزاری  آنکه  گفت:ضمن 
نمایشگاه ها باید در کمیته های تخصصی 
زیرمجموعه ستاد کرونا این استان بررسی 

شود.
جالی اظهار داشت:هرچند کرونا در کرمان 
کنترل و مهار شده اما پایان نیافته است 
لذا ضرورت جلوگیری از عادی انگاری و 
همچنین رعایت شیوه نامه های بهداشتی 

در این استان همچنان وجود دارد.

مسئول واحد پیوند اعضاء دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
گفت:نوجوان ۱۶ ساله از شهرستان راور با آسمانی 

شدنش جان یک نفر را نجات داد.
رضا جعفری در تشریح جزئیات این خبر اظهار کرد: 
کبد »علی اصغر کاربخش راوری« نوجوان ۱۶ ساله 
اهل و ساکن راور که بر اثر تصادف دچار مرگ مغزی 
شده بود،در روز دوشنبه ۶ تیرماه به یک بیمار نیازمند 

دریافت عضو اهدا شد.
جعفری ادامه داد:او در بخش آی سی یو ۳ بیمارستان 

شهید باهنر کرمان بستری و مرحله رضایت گیری 
اهدای عضو از خانواده این بیمار با حضور این تیم در 
کرمان انجام و در نهایت کبد علی اصغر برای پیوند به 

شیراز ارسال شد.
مسئول واحد پیوند اعضاء دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
از همکاری خانواده مرحوم کاربخش راوری و تاش و 
زحمات مسئول واحد فراهم آوری و هماهنگ کنندگان 
این واحد، تیم های پزشکی،بیهوشی،پرستاری آی سی 

یو ۳ و اتاق عمل بیمارستان شهید باهنر قدردانی کرد.

مدیر میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی 
شهرستان زرند گفت:»مرمت،احیا و ساماندهی مقبره 
خواجه فقیه زرندی و آرامگاه باستانی ریحان در اولویت 
برنامه های میراث فرهنگی، شهرداری و شورای شهر 

زرند قرار دارد.«
"محمد اسامی" به تسطیح و ساماندهی اطراف 
آرامگاه خواجه فقیه زرندی توسط شهرداری زرند 
اشاره و اظهار کرد: در کمیسیون گردشگری شورای 
شهر زرند مصوباتی در خصوص مرمت،ساماندهی و 
زیباسازی این آرامگاه  ارائه شد که امیدواریم پس از 

تصویب اجرایی شوند.
او به خواجه فقیه زرندی که از عارفان قرن هفتم 
هجری به شمار می رود اشاره کرد و افزود:مقبره این 

عارف باید برای حضور گردشگران و عاقه مندان 
مرمت و ساماندهی شود که تغییر نام بلواری به نام 
شیخ عبدالسام زرندی از اقدامات اولیه در این زمینه 
بوده است. او ادامه داد:شهرستان زرند دارای چهار 
بنای تاریخی ارزشمند همچون برج زرندوییه،آرامگاه 
شیخ عبدالسام زرندی، آرامگاه خواجه فقیه زرندی و 
حمام تاریخی خاندان قلی بیگ است که می تواند هر 

گردشگری را به سوی خود سوق دهند.
اسامی در ادامه از پیگیری برای ثبت ملی برج 
زرندوییه و حمام خاندان قلی بیگ شهر زرند خبر داد 
و خاطرنشان کرد: این دو بنای تاریخی شرایط ثبت 
در فهرست آثار ملی را دارند که پرونده آنها در حال 

آماده سازی است.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسامی استان کرمان بر ضرورت راه اندازی میز رصد فرهنگی 
با هدف رصد اقدامات و مسائل فرهنگی و اجتماعی استان و برنامه ریزی برای بهتر برگزار 

شدن و سامان دادن به این نوع برنامه ها تاکید کرد.
محسن روحی،در دیدار مدیر کل کتابخانه های عمومی استان کرمان و مسئولان 
کتابخانه  های عمومی شهر کرمان بیان کرد: ارتباط اداره  کل کتابخانه ها و اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسامی همچون خانواده  ای است که همواره با هم هستند و باید ارتباط آن ها 

تقویت شود.
او با بیان اینکه کتابخانه ها صرفاً محلی برای مطالعه نیستند و اقدامات فرهنگی دیگری 
که در این نهاد فرهنگی انجام می شود قابل توجه است و جای تقدیر دارد، افزود: هر برنامه  
فرهنگی که انجام می شود باید با کتاب ارتباط داشته باشد و کتاب و کتابخوانی مبنای انجام 

اقدامات فرهنگی قرار بگیرد.
روحی با بیان اینکه با انجام فعالیت هایی متعددی می توان سرانه کتابخوانی مردم را افزایش 
داد،اظهار داشت: قطعا در حوزه  برنامه های فرهنگی از جمله کتاب و کتابخوانی باید از 
اقدامات تک بعُدی فاصله گرفت؛امروز برنامه های متنوعی در وزارتخانه و ادارات فرهنگ 
و ارشاد سراسر کشور در حال انجام است و برای ادامه این راه باید منسجم و بر اساس نقشه 

راه حرکت کرد.
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسامی استان کرمان ادامه داد: تمام بار توسعه کتابخوانی در 
جامعه بر دوش اداره فرهنگ و ارشاد اسامی و نهاد کتابخانه ها نیست بلکه همه ی نهاد های 
فرهنگی و مرتبط از جمله کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان،شهرداری و... باید برای 

به سرانجام رساندن اقدامات فرهنگی و ترویج کتابخوانی در جامعه تاش کنند.
او با بیان اینکه ظرفیت های مشترکی بین اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی و نهاد 
کتابخانه های عمومی وجود دارد که باید از آن ها به نفع مردم استفاده کرد،توضیح داد: 
می توان با تعامل و فعالیت های موثر سطح فرهنگ را بالا برد و اینگونه مردم شیرینی انجام 
کار فرهنگی را بچشند که این اقدامات در قالب مسائل فرهنگی و اجتماعی باید مطرح شوند.

روحی عنوان کرد:با همکاری متولیان و دستگاه های فرهنگی، مسائل اجتماعی که گاهی 
به سمت برنامه ای مخرب پیش رفته است مانند چهارشنبه سوری و... باید به یک رویداد 
فرهنگی تبدیل شود و با برنامه ریزی و هم افزایی دستگاه ها یک جریان فرهنگی شکل بگیرد

طبیعت رودخانه شور
رودخانـه شـور واقـع در اسـتان البرز 
کـه بـا نام هـای ابهـررود یـا بـه گفتـه 
بومیان شـورکات نیز خوانده می شـود، 
رودخانـه ای اسـت فصلی که در شـمال 
اشـتهارد و از غـرب بـه شـرق جریـان 
دارد و تنهـا رودخانـه کویـر اشـتهارد 
محسـوب می شـود. این رودخانه دارای 
اکوسیسـتم جانـوری فراوانـی اسـت 
امـا در سـال های اخیـر بـا گسـترش 
شـهرک صنعتـی اشـتهارد و تخلیـه 
پسـاب فاضـلاب شـهرک دچـار بحران 

زیسـت محیطی شـدید شـده اسـت

جلالی معاون استاندار کرمان:

کمیته های تخصصی 
ستاد کرونا در استان 

فعال شوند

اهدای عضو جوان مرگ مغزی راوری جان یک بیمار را نجات داد

ساماندهی دو آرامگاه تاریخی زرند 
در اولویت برنامه های مسئولان قرار دارد

ضرورت راه اندازی میز رصد فرهنگی در کرمان

پایان مسابقات کیوکوشین اویاما در کرمان

 آسیب های اجتماعی مانند موریانه هستند

پیشرفت 92 درصدي پست قلعه گنج 2

خبر

مدیر امور برق جیرفت از قطع برق هفت اداره این 
شهرستان به دلیل رعایت نکردن مصرف برق در 
ساعت اوج مصرف بر اساس مصوبه هیات وزیران 

خبر داد.
غامعباس انجم شعاع اظهار داشت: قطع برق  ادارات 
پرمصرف جیرفت بر اساس مصوبه هیات وزیران 

انجام شد.
و به مصوبه هیات وزیران مبنی بر لزوم کاهش  ا
رات و دستگاه های اجرایی اشاره  دا مصرف برق ا
کرد و افزود: طبق این مصوبه برق ادارات، نهادها 
و دستگاه های اداری و دولتی عمومی که اقدام به 
کاهش مصرف برق نکرده و به تذکرات و اخطارها 

بی توجهی نمایند، قطع می شوند.
بر اساس مصوبه هیات وزیران تمام  د: مه دا دا و ا ا
و  مسلح  نیروهای  ، بانک ها یی، اجرا دستگاه های 
نهادهای عمومی موظفند در ساعات اداری حداقل 
۳۰ درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته و در 
ساعات غیراداری به میزان ۶۰درصد مصرف برق 

خود را کاهش دهند.
18 اداره جیرفت اخطار قطع برق)کارت زرد(

دریافت کردند

مدیر  برق جیرفت از صدور اخطار قطع برق به ۱8  
اداره این شهرستان به دلیل رعایت نکردن مصرف 
برق در ساعت اوج مصرف خبر داد و تاکید کرد:در 
صورت توجه نکردن این ادارات به تذکرات و عدم 

اصاح مصرف،برق آن ها قطع می شود.
ینده  ینده ای به عنوان نما ره نما دا فزود: هر ا و ا ا
مدیریت مصرف تعیین و مشاوره و راهنمایی لازم 

صورت پذیرفته است.
او توضیح داد: با توجه به این که طی ۲ روز گذشته 
بل  قا فزایش  ا شهرستان  سطح  در  برق  مصرف 
ماحظه ای داشته لذا هشدارهای مکرر به ادارات 
یی در زمینه ضرورت کاهش  و دستگاه های اجرا
قل ۳۰ درصدی مصرف برق نسبت به زمان  حدا

مشابه سال گذشته اعام شد.
پایش روزانه مصرف برق ادارات جیرفت 

دور  ه  را ز  ا و  نه  ا روز پایش  ره  با در نجم شعاع  ا
مصرف برق ادارات شهرستان جیرفت اضافه کرد: با 
ادارات پرمصرف طبق مصوبه هیات وزیران برخورد 

قانونی می شود.
پیگیری و برخورد فرماندار 

با ادارات پر مصرف

ه به قطع  ر شا ر جیرفت نیز با ا ندا سرپرست فرما
برق ادارات پرمصرف این شهرستان عنوان کرد:از 
خودمان شروع کردیم تا مردم هم پای کار بیایند.

احمد بلندنظر افزود: بر اساس مصوبه هیات دولت 
با توجه به فرا رسیدن فصل گرما و پیک مصرف برق 
ری شبکه سراسری برق  یدا و ضرورت حفظ پا
رات دولتی در شهرستان جیرفت  دا ر ا ساعت کا
اباغ شد. او ادامه داد:اباغ ساعت ادارای به دلیل 
کاهش مصرف برق در ساعات پیک مصرف برق بوده 

تا ادارات کاهش مصرف باشند.
سرپرست فرمانداری شهرستان جیرفت همچنین 
از مدیران دستگاه های اجرایی و عموم مردم این 
شهرستان خواست تا با درست مصرف کردن برق و 
جلوگیری از اتاف انرژی، زمینه ای فراهم کنند که 

امسال با خاموشی مواجه نشویم.
برق  نیروی  توزیع  مدیریت  اظهار داشت:  و  ا
شهرستان موظف بوده که بر روند صرفه جویی 
در مصرف برق به میزان ۳۰ درصد در دستگاه های 
به  ا  ر مربوطه  رشات  گزا و  نظارت کند  یی   اجرا
فرمانداری ارسال  کند و در صورت لزوم برق ادارات 

پرمصرف قطع خواهد شد.

صدور 7 کارت قرمز و 18 کارت زرد برای ادارات پرمصرف برق در جیرفت

ن لم یکَُن نام کتاب: کتاب کأ
نویسنده: امیرعلی نبویان

ناشر چاپی:انتشارات خوب

داستانی  نبویان،  امیرعلی  قلم  به  یکَُن  لم  کأن  کتاب 
از  طنز  زبان  با  که  است  اجتماعی   و  سیاسی  درون مایه  با 
با  تخیلی  جزیره ای  در  جواهرات  از  پر  اتاقی  سرنوشت 

پادشاهی می گوید که با مرگ دست و پنجه نرم می کند.
ایام قرنطینه و  امیرعلی نبویان که این داستان کوتاه را در 
با  است،  کرده  تألیف   ۱۹ کووید  بیماری  همه گیری  شیوع 
نگاهی تیزبین و دقیق به معضات اجتماعی و کشمکش های 

سیاسی می پردازد.

فراخوان رقابت بین المللی 
تصویرسازی مجله هنرهای 

ارتباطی CA 2023 منتشر شد.

مهلت: ۷ بهمن ۱۴۰۱
مجله هنر ارتباطات )Communication Arts( معتبر ترین 
رقابت برای تصویر سازی است که اکنون فراخوان خود را برای 

بخش تصویرسازی ۲۰۲۳ اعام کرده است.
چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

تصویرسازان از سراسر جهان می توانند در این رقابت شرکت کنند.
لینک ها و دانلودها:

وبسایت رقابت بین المللی
CA تصویرسازی مجله هنرهای ارتباطی

کتاب

فراخوان 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
شماره ۷۹/ ب/ 4 – 1401م

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل:
موضوع: احداث مخزن 1000 مترمکعبی کشکوئیه رفسنجان را  با براورد  44.085.524.605 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : 2.204.300.000ریال از محل اعتبارات عمرانی 
و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر و به شماره 2001005963000128 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  برگزار نماید.لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی 

صلاحیت معتبر در رشته آب با حداقل رتبه 5 از ساجات همچنین صلاحیت ایمنی )معتبر( صادره از اداره کار و تامین رفاه اجتماعی می باشند،دعوت می شود.

 کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه : روز  سه شنبه تاریخ 1401/4/7 

مهلت زمانی دریافت اسناد از سامانه ستاد : تا ساعت 19:00 روز دوشنبه مورخ 1401.4.13
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه: تا ساعت 19 روز  پنج شنبه تاریخ 1401/4/23

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت : تا ساعت 12 روز پنجشنبه مورخ 1401.4.23 
زمان برگزاری مناقصه: ساعت 9:30 روز  شنبه تاریخ 1401.4.25

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - 021 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

آب سرمایه ملی ست، آن را درست مصرف کنیم

وم
ت د

نوب

مسابقات قهرمانی استان کیوکوشین اویاما با معرفی تیم های برتر در کرمان به کار خود 
پایان داد.

مسابقات کاراته قهرمانی استان سبک کیوکوشین اویاما، جام آژانس کبوتران حرم با حضور 
۳۲۰ بازیکن از سراسر استان در قالب ۱۵ تیم در دو بخش کاتا و کمیته برگزار شد.

در پایان این رقابت ها که در تمامی گروه های سنی به منظور انتخاب نفرات برتر و راهیابی به 
مسابقات کشوری در سالن ورزشی آراد کرمان انجام شد در مجموع تیمی در بخش کومیته 
تیم آژانس کبوتران حرم باشگاه بین الملل بر سکوی نخست ایستاد و تیم های کارخانه 

زغالشویی شهرستان زرند و ماهان به ترتیب دوم و سوم شدند.
در بخش کاتا نیز تیم کاراته مجموعه غذایی مکث کرمان مقام اول را کسب کرد،کشکوئیه 

رفسنجان به مقام دوم دست یافت و سیرجان و نگار مشترکاً مقام سوم را کسب کردند.
دو جام اخاق این دوره از رقابت ها نیز به مربیان نمونه هادی حاج خلیلی و اکبر خانی 

تعلق گرفت.

نشست حمایتگری اجتماعی در حاشیه شهر کرمان با دستور کار پیگیری و حل 
معضل بیکاری در محله سرآسیاب فرسنگی برگزار شد.

کوروش احمد  یوسفی سرپرست دفتر اجتماعی و فرهنگی استانداری کرمان در این 
رابطه گفت:آسیب های اجتماعی که در حاشیه شهر رخ می دهد باید حل شود،چون 
در غیر این صورت به کل شهر گسترش می یابد و همه شهروندان به نحوی درگیر 
می شوند. او بیان کرد: آسیب های اجتماعی مانند موریانه هستند و توجه نکردن به آن ها 

به افزایش جرم و جنایت در شهر منجر می شود.
احمد یوسفی تاکید کرد:مدیران دفاتر تسهیل گری افرادی که دارای مهارت هستند 
و در حال حاضر به هر دلیلی بیکار شده  و با دریافت وام می توانند کسب کار خود را 
راه اندازی کنند،شناسایی کرده تا رفع مشکل اشتغال با حمایت از اقتصادهای خرد 

در منطقه شروع شود.

مجري پست هاي شرکت برق منطقه اي کرمان، از مراحل نهایي احداث پست 
قلعه گنج ۲ خبر داد.

مهندس علیرضا عتیقي در این رابطه گفت: در حال حاضر این پست داراي 
۹۲ درصد پیشرفت فیزیکي است و تا نیمه اول تیرماه امسال به مدار خواهد 

آمد.
او افزود: این پروژه با اعتباري بالغ بر ۱۰۹ میلیارد تومان و با هدف تامین برق 
چاه هاي کشاورزي و کارگاه هاي صنعتي و مصارف برق خانگي در منطقه 
قلعه گنج و توابع آن و همچنین کاهش افت ولتاژ و بالا بردن قابلیت اطمینان 

شبکه و تکمیل رینگ شبکه ۱۳۲ کیلوولت احداث شده است.
مهندس عتیقي درباره مشخصات فني این پست بیان کرد: این پست داراي 
۴ فیدر خط ۱۳۲ کیلو ولت و ۲ فیدر ترانس ۱۳۲.۲۰ کیلوولت با ظرفیت ۶۰ 
مگاولت آمپر و ۱۲ فیدر ۲۰ کیلوولت است که نیازهاي انرژي برق در مصارف 

کشاورزي، صنعتي، خانگي و غیره را تامین مي کند.


